
روزنامه

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: در حال 
حاضر، ذخایر قم در تامین اقلام و کالاهای اساسی، کافی است.
مهرداد غضنفری  در جلسه ستاد مردمی مقابله با کرونای 
استان که در سالن کرامت استانداری برگزار شد، گفت: کارگروه 
تأمین کالا و مایحتاج اظهار داشت: بر اساس تأکید استاندار 
در حوزه تأمین تجهیزات و ابزار پزشکی، نیازهایی که وجود 
با مشارکت خیرین، بخش خصوصی و دستگاه های  داشت 
اجرایی تأمین شد. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 

فرمانده انتظامی استان از دستگیری سرشبکه توزیع قاچاق 
این استان خبر داد و گفت: در تحقیقات  کالاهای گمرکی در 
پلیس مشخص شد 50 تن از قاچاقچیان کالا در سطح کشور با 
خودروهای "قاچاق بر" برای نامبرده اقدام به جابجایی کالا می 
کنند.   سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: با اقدامات 
اطلاعاتی پلیس قم سرشبکه توزیع قاچاق کالاهای گمرکی در 
استان دستگیر و یک دستگاه خودرو پژو پارس مسروقه نیز در 
این رابطه از متهم کشف و توقیف شد. وی در تشریح جزئیات 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

ذخایر قم برای تامین اقلام اساسی 
کافی است

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

دستگیری سرشبکه توزیع قاچاق 
کالاهای گمرکی 
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چهارم  تا  دوم  موج های  خیزش  می گوید:  رفتارشناس  یک 
کرونا نتیجه عادی انگاری است. البته با وجود نگرانی های نظام 
سلامت، مسیر سفر، ترددهای شهری و تشکیل دورهمی های 
خانوادگی باز بود و خود الگویی برای عادی انگاری شد. همزمان 
با هشدارها نسبت به روند عادی انگاری کرونا در کشور و ورود 

کشور به موج چهارم کووید-۱۹، آمار مبتلایان و بستری شدگان 
ویروس کرونا افزایش قابل توجهی پیدا کرده است.

انداخته،  سایه  کشور  نقشه  کل  بر  کرونا  بیماری  روزها  این 
کرونایی  قرمز  و  نارنجی  رنگ  به  شهرها  بیشتر  که  به طوری 
همسایه  برای  را  مرگ  برخی  هنوز  حال  این  با  اما  درآمده اند، 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم مطرح کرد:

اعلامآمادگیبرایحمایتوهمکاریباشرکتهایدانشبنیان

پیک چهارم کرونا را جدی بگیریم

خطر عادی انگاری کرونا
 مرگ تنها برای همسایه نیست
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رییس ستاد انتخابات کشور :
انتخابات قطعا در موعد مقرر برگزار می شود

  

رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( گفت: مستمری خانواده های تحت حمایت کمیته 
سیدمرتضی  است.   یافته  افزایش  درصد  میانگین ۶۷  طور  به  جاری  سال  در  امداد 
بختیاری با قدردانی از تلاش های نمایندگان مجلس شورای اسلامی برای تصویب رقم 
نهایی مستمری مددجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی افزود: در لایحه بودجه 
۱۴۰۰ افزایش ۲۵ مستمری مددجویان پیشنهاد شده بود که با پیگیری سازمان های 
حمایتی و نمایندگان، پس از بررسی های کارشناسی، در نهایت با تخصیص بودجه از محل 
تبصره ۱۴ ، افزایش ۶۷ درصدی مستمری خانواده های تحت حمایت به تصویب مجلس 

استاندار قم از بهره برداری از دو پروژه مهم تحقیقاتی-اقتصادی استان تا پایان تیر 
امسال خبر داد. بهرام سرمست دیروز در حاشیه بازدید از شهرک نمایشگاهی قم 
و ساختمان مرکز تحقیقات اداره کل آب و هواشناسی استان اظهارداشت: در تلاش 
هستیم با تامین به موقع اعتبارات باقی مانده و رفع موانع پیش روی پیمانکاران، تا 
حداکثر تیر ماه امسال شاهد تکمیل و افتتاح این ۲ پروژه باشیم. استاندار قم دربخش 
دیگری از سخنان خود  با بیان اینکه نمایشگاه بین المللی قم ویترین تولید و صنعت قم 
خواهد بود، گفت: امیدواریم مسیر دسترسی این نمایشگاه با تامین به موقع اعتبارات تا 

رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( خبر داد:

افزایش ۶۷ درصدی مستمری مددجویان در سال 14۰۰
استاندار قم خبرداد:

بهره برداری از دو طرح مهم عمرانی تا سه ماه آینده
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رئیس مرکز بهداشت استان قم با بیان اینکه هنوز هم برخی 
حال  در  گفت:  نمی کنند،  رعایت  را  محدودیت ها  اصناف  از 
حاضر رضایت مطلوبی از رعایت شیوه نامه ها در استان ندارم. 
سیامک محبی با بیان اینکه روز های پر تراکمی در مراکز درمانی 

برای همکاران من در ماه های اخیر رقم خورده و همچنان نیز 
در جریان است اظهارداشت: هفته سلامت امسال همزمان 
با موج چهارم کرونا شده و همکاران مراکز بهداشت به علاوه 
امور روزانه خود در حال تزریق واکسن به گروه های هدف نیز 
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ضرورتسختگیری
دراعمالمحدودیتها

تصاویری که از هند در حال دست به دست شدن 
است، به فیلم های آخرالزمانی هالیوود می ماند. درست 

مثل اغراق های سینمای بالیوود.  آتش روشن کردن در قبرستان، پرتاب مان می کند 
به عصری که وبا همه گیر شده بود.

داستان کرونای هندی، گویی جنگ خیر و شر است. لشگر خوب ها با سلاح 
واکسن به میدان آمده اند و کرونا هم در سراسر جهان در حال یارگیری باری سیاه تر 

شدن است.
با این تصاویر سینمایی که تلخ واقعی است، آژیر هشدار برای ما به صدا درآمده 

است. اگر سفت و سخت نگیریم، باید شاهد بروز فاجعه ای تلخ در کشور باشیم.
عکسی ترسناک از مترو تهران در روزهای قرمز کرونایی منتشر شد. مردم مثل 
دانه های بلای کنار هم ایستاده بودند و منتظر بسته شدن درهای واگن. حضور آن 
حجم از مردم در مترو نشان می دهد برخلاف محدودیت هایی که اعمال می شود، 
زندگی عادی در جریان است و مردم مجبور هستند برای رزق زندگی شان دل به 

خیابان های کرونایی بزنند.
با این شکل بگیر و ببندهای کرونایی، قطعا نمی شود امید داشت که به همین 

راحتی دیو کرونا از پا در بیاید.
واقعا با توجه به وضعیت اقتصادی کشور، نمی شود به قرنطینه کامل فکر کرد. اما 
می توان به اعمال محدودیت تا پایان امسال اندیشید. محدودیت های کرونایی نباید 
تنها منتهی به روزهای پیک باشد. در یک سال گذشته مشخص شد، هرگاه سخت 

نگرفتیم، با بحران روبرو شده ایم.
یک سال سفر رفتن را تعطیل کنیم. یک سال اجازه ندهیم، مرد از شهرهای شان 
خارج شوند. هر مراسمی که احتیاج به دور همی دارد را قدغن کنیم. فرقی ندارد این 

مراسم مذهبی است یا عرفی. رودربایستی را باید کنار گذاشت و قاطع بود.
نه تنها باید اجتماعات را تعطیل کرد، بلکه باید با کسانی که خلاف قوانین کار 

می کنند به شدت برخورد  کرد و آن را رسانه ای کرد.
مراسم ها باید تا اطلاع ثانوی مجازی باشد. تجربه ای که در سال گذشته هم آن را 
داشتیم و موفق هم بود. الان دو مسئله انتخابات و کنکور پیش روی ماست. از همین 
امروز باید فکری به حال آنها کرد. نشود دوباره مثل سال گذشته که چند روز مانده به 
کنکور، هر کسی حرفی بزند و داوطلبان بیچاره را که به خودی خود استرس دارند را 
دچار سردرگمی کنند. کرونا با شکل و شمایل مختلف پشت در کشور ایستاده است 
و منتظر است با کوتاهی ما مثل مدل چینی و انگلیسی وارد کشور شود. تازه باید 

نگران بود که کرونای ایرانی از راه نرسد. که اگر بیاید باید خر آورد و باقالی را بار کرد.
داستان واکسن در ایران که معلوم نیست به کجا ختم می شود و تاریخ موعود کی از 
راه می رسد، پس باید فعلا سفت و سخت گرفت تا واکسن ها از راه برسد. تازه معلوم 
نیست لشگر واکسن یا همه »مایه کوبی« قدیمی خودمان، توانایی مقابله با این لشگر 

پلید را داشته باشد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم: 

هشتتنبراثرکرونادرقمجانباختند
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در بیست و چهار ساعت منتهی به پنجم 
اردیبهشت ماه جاری، هشت تن بر اثر ابتلا به ویروس کرونا در این استان جان خود 

را از دست دادند.
محمد رضا قدیر افزود: طی این مدت ۱۲۲ تَن با علائم کرونا توسط اورژانس مراکز 
درمانی قم پذیرش شدند. وی بستری شدن ۱۰۳ تَن از این تعداد را مورد توجه 
قرار داد و گفت: ۱۰۷ تَن از بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری شده بودند 
نیز ترخیص شدند. وی با اشاره به این که در مجموع ۵۴۷ بیمار کرونایی در مراکز 
درمانی استان بستری هستند، ادامه داد: حال ۱۰۰ تن از این بیماران وخیم است.
قدیر همچنین گفت: از مجموع یک هزار و ۲۲۲ آزمایش کرونای انجام شده در 

استان نتیجه ۳۰۸ مورد مثبت بوده است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

ذخایرقمبرایتامیناقلاماساسی
کافیاست

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: در حال حاضر، ذخایر قم 
در تامین اقلام و کالاهای اساسی، کافی است.

مهرداد غضنفری  در جلسه ستاد مردمی مقابله با کرونای استان که در سالن 
کرامت استانداری برگزار شد، گفت: کارگروه تأمین کالا و مایحتاج اظهار داشت: بر 
اساس تأکید استاندار در حوزه تأمین تجهیزات و ابزار پزشکی، نیازهایی که وجود 

داشت با مشارکت خیرین، بخش خصوصی و دستگاه های اجرایی تأمین شد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم افزود: در این راستا، یک اداره کل 
در معاونت برای این کار اختصاص یافت که با تغییر خط ۳۴ واحد و کارگاه تولیدی، 
در تأمین نیاز کالاهای سلامت محور به قطب تبدیل شدیم و در این شرایط، در حوزه 

ماسک و سایر تجهیزات از ذخایر استراتژیک خوبی برخورداریم.
وی بیان کرد: در تلاش بوده ایم از مشارکت فعالین اقتصادی بهره ببریم و اتاق 
بازرگانی و اتاق اصناف دراین باره قدم های خوبی برداشتند و کمک های نقدی و 
غیر نقدی به صورت میلیاردی ارائه شد و تا آذرماه سال 99 بیش از ۴ میلیارد تومان 
از طرف اتاق بازرگانی و یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان از طرف اتاق اصناف 

اهداء شد.
غضنفری خاطرنشان کرد: از طریق دستگاه های دولتی و کارگاه ها و اصناف، 
بسیاری از تجهیزات پزشکی تأمین شد و در اختیار علوم پزشکی قرار گرفت، 
در تأمین معیشت و تأمین مایحتاج نیز کمک های خوبی انجام شد و هیئت ها و 

موکب ها نیز کمک هایی داشتند. 
وی تصریح کرد: از طریق ادارات و صمت و اصناف نیز اقدامات خوبی انجام شد 
و برای تأمین کالاهای پرمصرف و میوه ذخایر مطمئنی داریم و می توانند سهمی را 

برای این منظور تأمین می کنیم. 
معاون استاندار قم تصریح کرد: استفاده از فرصت ها برای حمایت از اقشار 
آسیب دیده از رویکردهای مهمی بود و دراین باره تسهیلاتی تعریف شد و قم در 
پرداخت تسهیلات کرونایی رتبه خوبی داشت، اما در جذب تسهیلات کرونایی در 

قم ویژه اقشار ضعیف، خلأهایی وجود داشت که باید رفع شود. 
وی بیان کرد: خلأ تأمین تسهیلات را از سایر خدمات جلو بردیم و در حوزه 
مالیاتی و بیمه ای، پیشنهاداتی دادیم که در سطح کلان مطرح می شود و مدیران را 

مکلف کردیم مسائل را پیش ببرند.
  

معاون کمیته امداد استان قم:

۴۸۰۰فرزندیتیمومحسنینقمی
درانتظارحامیهستند

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد  استان قم گفت: در سال جاری 
چهار هزار و ۸۳۶ فرزند یتیم و محسنین در این استان در انتظار حامی هستند.

، سید محمدرضا میره ای در این زمینه افزود: شهروندان قم در سال گذشته ۲۸ 
میلیارد تومان به فرزندان یتیم و محسنین تحت حمایت کمیته امداد استان کمک 
کردند. وی اضافه کرد: در سال های گذشته طرح هایی همچون »هر کارمند، یک 
حامی«، »هر حامی، یک حامی جدید«، »هر کلاس یک حامی« و »هر مشترک 
صندوق های صدقات خانگی، یک حامی« اجرا شد که نتایج خوبی به دنبال 

داشت.
وی با بیان این که امسال پویش ایران مهربان با شعار »هیچ فرزندی در کشور 
بدون حامی نباشد« در حال اجراست، ادامه داد: برای تحقق این شعار و جذب 
حداکثری حامیان برای ارتقاء سطح معیشت فرزندان اکرام و محسنین همه تلاش 
خود را به کار خواهیم بست. میره ای سهمیه جذب حامیان امسال استان قم را 
۱۶ هزار حامی عنوان و خاطرنشان کرد: در حال حاضر در استان قم یک هزار و 
۷۱۲ یتیم و سه هزار و ۱۲۴ فرزند محسنین تحت حمایت این نهاد هستند که در 
انتظار حمایت خیران و حامیان هستند. وی گفت: هر کسی می خواهد در این کار 

خداپسندانه شرکت کند عدد ۱ را به سامانه ۳۰۰۰۳۳۳۳۲۵ ارسال کند.

رئیس مرکز بهداشت استان قم :

رعایت شیوه نامه های بهداشتی درقم 
رضایت بخش نیست
بی توجهی برخی اصناف  به محدودیت های کرونایی
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فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: نیروهای مسلح سپاه و بسیج با همه 
امکانات و بضاعت به صحنه آمده و تمام امکانات خود را برای مبارزه با کرونا به کار 

گرفته است.
سردار حسین سلامی روز یکشنبه در نشست قرارگاه امام رضا سپاه پاسداران با بیان 
اینکه مردم نقش بسیار برجسته ای در کنترل و پیشگیری کرونا دارند، گفت: اگر همه 
مردم به توصیه هایی که به شکل شبانه روزی از طریق رسانه ها توسط مقامات مسئول 
منتشر می شود و یا حتی مصاحبه هایی که خود مردم صورت می دهند، توجه داشته 
باشند ما بسیار سریع از گذرگاه های بحرانی این امواج طوفانی بیماری عبور خواهیم 

کرد و دوباره در مسیر سراشیبی خوب قرار خواهیم گرفت.
که  است  ماه  چندین  شبانه روزی  صورت  به  درمانی  کادر  اینکه  بیان  با  وی 
خستگی ناپذیر مانند روزهای اول، همه غیرت، انگیزه، باور، ایمان و اعتقاد خودشان 
را به صحنه آورده اند، خاطرنشان کرد: پزشکان، پرستاران و سایر کادر درمانی همه در 
تلاش هستند و با قامت برافراشته در مقابل این بیماری آرایش بسیار خوبی را گرفته اند 

و نتایج بسیار عالی را به دست آورده اند.
سرلشکرسلامی اضافه کرد: مهار فوتی های ناشی از این بیماری نشان دهنده 
این است که کادر درمانی ما به پیشرفت های بزرگی در عرصه پروتکل ها و روش های 

کنترل درمان رسیده است ولی این کافی نیست.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه نیروهای مسلح، سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی و بسیج مستضعفان با همه امکانات، بضاعت و توانمندی 
خود در صحنه حاضر است، خاطرنشان کرد: ان شاءالله مردم هم مشارکت، اراده و 
انگیزه جدی را به نمایش خواهند گذاشت و ما با هم می توانیم روزها و فرداهای بسیار 

بهتری را تجربه کنیم.
وی ادامه داد: اکنون روزانه بیش از ۳۰۰ خانواده داغدار می شوند. البته ۳۰۰ 
طایفه و چندین خانواده به ازای هر یک فوتی مصیبت دیده و داغدار می شود و این 

کار سختی است که جامعه ما را تحت تاثیر قرار می دهد.
سلامی افزود: توصیه اکید ما به برادران سپاه این است که همه امکانات خود را 
هم در امکانات درمانی در سطح بیمارستان و درمانگاه های سپاه و هم بسیج جامعه 
پزشکی ما برای اجرای موفق، مستمر و بسیار قوی و جدی طرح شهید سلیمانی 

به کار گیرند.
 فرمانده کل سپاه یادآور شد: طرح شهید سلیمانی در موج قبلی کرونا نشان داد که 
طرح موفقی است این بار هم دوباره ما در نقطه عزیمت بسیار جدی ایستاده ایم تا عزم 

و اراده مستحکمی را به نمایش بگذاریم.
وی  از پرسنل سپاه خواست آحاد نیروهای مقاومت و پایگاه های بسیج را مجدداً در 

خدمت طرح شهید سلیمانی قرار دهند و گفت: با مردم ارتباطات صمیمی و نزدیکی 
برقرار کنید و همه اقداماتی را که در شرایط گذشته تجربه کردید را تکرار کنید و با بهبود 
روش ها کار را ادامه دهیم تا بتوانیم به یاری خداوند و با کمک مردم دوباره مسیر این 

بیماری را به سمت زوال پیش ببریم.
فرمانده کل سپاه پاسداران عنوان کرد: البته واکسیناسیون هم به موازات این 
حرکت ها ادامه پیدا خواهد کرد و اگر فعالیت های ما در عرصه پیشگیری، درمان و 
واکسیناسیون این مساله به شکل خوب و کاملًا هماهنگی صورت بگیرد در آینده ای 

نزدیک، شاهد مهار این مسئله خواهیم بود چرا که کشور ما کشور بزرگی است.
سلامی با بیان اینکه ما امروز در یک نبرد بزرگ با کرونا قرار داریم، تصریح کرد: ما 
جنگ هایمان را چه با دشمنان خارجی و چه با فقر و بیماری فقط با مشارکت و جهاد 
شبانه روزی و مستمر توانستیم پشت سر بگذاریم این پدیده جدی و خطرناک است و 

نباید در مقابل آن کوتاه بیاییم، قرارگاه ها را کاملا فعال نگه دارید و در صحنه باشید.
وی ادامه داد: نکته دیگر این است که این بیماری تاثیرات اجتماعی دارد و روی 
اشتغال و معیشت مردم هم اثرگذار است. ما یک ملت مسلمان با احساسات و عواطف 
بسیار عمیق و ژرف انسانی و الهی هستیم که زندگی را به شکلی زیبا می دانیم که در 
آن همه آحاد مردم ما در آرامش و آسایش باشند و نمی توانیم در این فضای مستقل از 

شرایط محیط زندگی کنیم.
فرمانده کل سپاه پاسداران یادآور شد: ما نمی توانیم شب را آرام پشت سر بگذاریم 
در حالی که احساس می کنیم در نزدیکی ما یا در دور دست افرادی وجود دارند که 
نیازمند هستند، همه چیز را باید تقسیم کنیم ما همانطور که در شادی مردم سهیم 
می شویم،  در مشکلات آنها هم شریک می شویم و ان شالله پرچم حل مشکلات 

معیشتی مردم را در این شرایط بر دوش می گیریم.
سلامی خطاب به فرماندهان و کارکنان سپاه گفت: کمک های مومنانه و ارائه 
امدادهای معیشتی به مردم، که رهبر انقلاب اسلامی در فرمایشات اخیرشان بسیار 
بر آن تاکید کردند را باز هم با جدیت، ادامه دهید. هرگز متوقف نشوید چرا که هنوز 

مسائل ما پابرجا است و برای حل آنها باید تلاش کنیم.
وی اظهار کرد: خیرین عزیز را به خدمت بگیرید و از ظرفیت های مردمی به خوبی 
استفاده کنید و ظرفیت های سپاه و بسیج هم استفاده کنید تا بتوانید به همه کسانی 

که امروز در کمبودهای معیشتی قرار دارند، امداد و کمک رسانی کنید.
فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: مقابله با کرونا امروز یک تکلیف و یک ماموریت 
است و ما باید بدون منت این خدمت را انجام دهیم، این لباسی که بر تن ما است 
لباس خدمت، فداکاری و آرزوها و آرمان های برای این مردم است بنابراین این مسئله 

را کاملًا جدی بگیرید و در دستور قرار دهید.

سردار سلامی:

سپاه با تمام امکانات برای مبارزه با کرونا به میدان آمده است

استاندار قم در پیامی به مناسبت فرارسیدن روز کارگر، 
تاکید کرد: کارگران به عنوان موتور محرکه و بازوان پرتوان 
هرجامعه ای، همواره ایفاگر نقشی مهم و اساسی در راه 

نیل به رشد، تعالی و شکوفایی هستند.
به گزارش روابط عمومی استانداری قم در پیام بهرام 
همه  به  را  کارگر  روز  فرارسیدن  است:  آمده  سرمست، 
ویژه  به  سازندگی،  و  تلاش  کارزار  مجاهدان  و  کارگران 
کارگران پرتلاش استان قم تبریک و تهنیت عرض می 
طول  در  بشری  پیشرفت های  همه  شک  بدون  نمایم. 
تاریخ از روحیه کار و تلاش و اندیشه ساختن آینده ای 
بهتر نشات گرفته است و در این میان کارگران به عنوان 
موتور محرکه و بازوان پرتوان هر جامعه ای، همواره ایفاگر 
نقشی مهم و اساسی در راه نیل به رشد، تعالی و شکوفایی 

هستند.

در این پیام تاکید شده است: قشری که در دین آسمانی 
اسلام از شأن و منزلت ویژه ای برخوردار بوده و بوسه رسول 
دستان  بر  مصطفی)ص(  محمد  حضرت  ها  مهربانی 
زحمتکش کارگر بیانگر متعالی ترین و ارزشی ترین نگاه به 

این قشر می باشد.
پیام حاکیست: قشر شریف کارگر به عنوان تلاشگران 
غیور و زحمتکش عرصه کار و تولید و جهاد اقتصادی 
کشور در طول بیش از چهار دهه از پیروزی شکوهمند 
و  کاری  وجدان  و  تعهد  مدد  به  و  اسلامی  انقلاب 
اندیشه های خلاقانه، همواره حضوری بانشاط و شورآفرین 

در عرصه های مختلف کار و تولید داشته است.
پیام ادامه یافته است: به ویژه در طی این سال های اخیر 
و در شرایطی که کشور ما به دلیل تحریم های ظالمانه، 
بیش از هر زمان دیگری نیاز به کار و تلاش و سازندگی 

دارد، با همان روحیه و عزم و اراده و مصمم تر از همیشه، در 
خط مقدم جبهه تولید و اشتغال و رونق تولید و با غیرت و 
شرافتمندانه، برای رفع نیازهای کشور و گردش چرخ های 
تولید و صنعت و عزت و اقتدار اقتصادی میهن عزیزمان، 
آمده  پیام  این  پایان  در  نمایند.  و مجاهدت می  تلاش 
است: فرصت را مغتنم دانسته ضمن تبریک مجدد این روز 
به همه کارگران و جهادگران سنگر اقتصاد و تولید و آرزوی 
سلامتی و تندرستی برای این عزیزان، امیدوارم در سال 
مزین بنام » تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« و با عزم 
جدی و همت وافر تلاش گران این عرصه، شاهد دمیده 
تحقق  و  کشور  اقتصادی  چرخه  در  امید  و  شور  شدن 
اهداف متعالی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران در 
بخش تولید و اشتغال باشیم. پنجم تا یازدهم اردیبهشت 

به عنوان هفته کار و کارگر نامگذاری شده است.

استاندار قم:

کارگرانموتورمحرکهوبازوانپرتوانجامعههستند

مدیرکل هواشناسی استان قم اعلام کرد:

قم درحصار خشکسالی 
ضرورت مدیریت و صرفه جویی بیشتر منابع آب 

خشکسالی ۸۰ درصدی گریبان قم را گرفته است
ثبت کم بارش ترین فروردین ۳۰ سال اخیر

مصطفی داننده*
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سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا خبرداد:

اعلامسایتواکسیناسیونکرونا
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا ضمن اعلام سایت رسمی ثبت نام واکسیناسیون 
کرونا و جزییات فاز دوم واکسیناسیون کرونا گفت: فاز اول واکسیناسیون کرونا در کشور 
انجام شده و از روز سه شنبه فاز دوم واکسیناسیون در کشور آغاز و واکسن کرونا به افراد 

۸۰ سال به بالا تزریق می شود. 
علیرضا رییسی درباره ثبت نام برای واکسیناسیون کرونا در فاز دوم افزود: تاکید 
می کنیم که هیچ گونه مراجعه حضوری به مراکز بهداشتی و درمانی کشور برای ثبت نام 

در فاز دوم واکسیناسیون کرونا وجود ندارد.
وی ادامه داد: آغاز واکسیناسیون فاز دوم کرونا از روز سه شنبه فقط برای افراد ۸۰ 
سال به بالا خواهد بود. در اکثر شهرها و روستاهای ایران، پرونده الکترونیک این افراد 
در اختیار حوزه بهداشت قرار دارد و بنابراین از طریق تلفن و از مرکز بهداشت با آنها 
تماس گرفته شده و در روز و ساعت مشخص برای تزریق واکسن کرونا دعوت می شوند.

تکلیف کسانی که پرونده الکترونیک سلامت ندارند
رییسی اظهار کرد: ممکن است برخی افراد دارای پرونده الکترونیک سلامت نباشند 
که در این زمینه مقرر شد همه روسای دانشگاه های علوم پزشکی در سراسر کشور، 
شماره تلفنی را از هفته آینده یعنی ۱۱ اردیبهشت ۱۴۰۰ اعلام کنند تا افراد ۸۰ سال 
به بالا که با آنها تماس گرفته نشده، با آن شماره تلفن تماس گرفته و اطلاعات آنها جهت 
واکسیناسیون کرونا ثبت شود. وی ادامه داد: بنابراین هیچ گونه مراجعه حضوری برای 
ثبت نام واکسیناسیون افراد ۸۰ سال به بالا به مراکز بهداشتی و درمانی نخواهیم داشت 

و اطلاعات به صورت تلفنی اخذ و ثبت می شود.
اعلام رسمی سایت ثبت نام واکسیناسیون کرونا

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: برای سایر گروه های سنی نیز از هفته آینده 
سایت Salamat.gov.ir معرفی شده و افراد به این سایت مراجعه کرده و اسم آنها ثبت 
می شود. وی ادامه داد: بر اساس ثبت نام انجام شده، برای افراد پیامک ارسال شده و 
به آنها اطلاع داده می شود که در کدام فاز واکسیناسیون قرار گرفته اند. سپس از طریق 

پیامک از افراد برای واکسیناسیون دعوت می شود.
واکسیناسیون کرونا در شبکه بهداشت رایگان است

رییسی تاکید کرد: واکسیناسیون در شبکه بهداشت در سراسر کشور به صورت 
رایگان انجام شده و هیچ گونه وجهی برای ثبت نام و تزریق واکسن پرداخت نمی شود.

وزیر آموزش و پرورش:

سایه»کنکور«برپیکرهنظامتعلیموتربیت
سنگینیمیکند

وزیر آموزش و پرورش گفت: سایه »کنکور« بر پیکره نظام تعلیم و تربیت سنگینی می 
کند، باید پیامدهای ناخواسته این آزمون را مدیریت کنیم. 

محسن حاجی میرزایی در جلسه ۱۴۷ ستاد راهبری اجرای نقشه جامع علمی کشور 
که به ریاست سعید رضا عاملی دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی برگزار شد، اظهار 
داشت: این که چرا باید به بحث »سوابق تحصیلی« اهمیت بدهیم به این دلیل است که 

این موضوع تحت الشعاع »کنکور« و »مسایل اجتماعی« قرار گرفته است.
وی ادامه داد: امروز که این مساله در محدوده فهم و علم ما قرار گرفته است، حتی اگر 

یک ساعت وقت داشته باشیم باید به این کار اهتمام کنیم.
وزیر آموزش و پرورش یادآور شد: نظام تعلیم و تربیت، اهدافی دارد و ۱۲سال یک 
میلیون معلم و ۱۵ونیم میلیون دانش آموز را دور هم جمع می کند، در این دوره 
اتفاق بیفتد و اگر ما نظام ارزیابی را برداریم دیگر  باید  شخصیت سازی انسان ها 

انگیزه ای برای تحقق این اهداف دوره ۱۲ساله باقی نمی ماند.
حاجی میرزایی افزود: هدف »کنکور« این نبوده است که نظام تعلیم و تربیت را ویران 
کند، بلکه هدف این بوده است که در رشته های پر متقاضی و محدودیت دانشگاه ها، 
داوطلب برتر انتخاب شود، اما نتیجه آن این شده که نظام تعلیم و تربیت را منهدم کرده 
است. وی همچنین گفت: باید سیاست گذاری سنجیده ای تدوین شود تا مساله  حل 

شود. هنوز در تعریف مساله به اتفاق نظر نرسیده ایم.
وزیر آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: نظام تعلیم و تربیت اهدافی دارد که باید 
محقق شود و کنکور به گونه ای در آن اهداف، مداخله کرده است که نظام تعلیم و تربیت 

را نابود کرده است و هدف ما این است که این دوره اهمیت پیدا کند.
حاجی میرزایی تصریح کرد: برای اهمیت پیدا کردن این دوره، باید این موضوع 
اهمیت پیدا کند. قرار نیست در این طرح جدید نیز همین آزمون ها گرفته شود، بلکه 

باید به اهداف پرداخت و آنها را محقق کرد.
وی تاکید کرد: اگر اهداف نظام تعلیم و تربیت، محقق نشود سرمایه ما در نظام تعلیم و 
تربیت هدر می رود. کسی که این ۱۲سال را سپری می کند باید به اهدافی که در شورای 

عالی انقلاب فرهنگی تعیین شده، رسیده باشد و باید به آن وزن داده شود.
حاجی میرزایی توضیح داد: باید پیامدهای ناخواسته کنکور را مدیریت کنیم؛ لذا 
طرح پیشنهادی نمی تواند مشکلات موجود را حل کند؛ اما می تواند به عنوان گامی 

برای نزدیک شدن به هدف به کار برده شود.

رییس ستاد انتخابات کشور :

انتخاباتقطعادرموعدمقرربرگزارمیشود
رییس ستاد انتخابات کشور گفت: دولت و وزارت کشور هیچ برنامه ای برای تعویق 
انتخابات ندارند و انتخابات طبق زمان بندی اعلام شده در ۲۸ خردادماه برگزار می 

شود. 
جمال عرف درباره برخی گمانه زنی ها مبنی بر به تعویق افتادن انتخابات ۲۸ 
خردادماه اظهار کرد: با توجه به روند قانونی زمان بندی انتخابات که طبق قانون و با 
نظر مشترک ارکان اجرا و نظارت انتخابات، مورد توافق قرار گرفته است، کار انتخابات 
طبق برنامه پیش می رود و اخذ رأی در روز مقرر انجام می شود. در مقاطع مختلف 
دوران پس از انقلاب اسلامی هم تحت هیچ شرایطی انتخابات به تعویق نیفتاده است. 
در این مرحله نیز، قطعا انتخابات به تعویق نمی افتد و در ۲۸ خرداد ماه برگزار می شود.

وی در ادامه در خصوص طرح برخی اظهارات ناظر بر تعویق انتخابات از سوی 
شماری عناصر سیاسی و رسانه ای گفت: این موارد، گمانه زنی شخصی است و دولت 
و وزارت کشور هیچ برنامه ای برای تعویق انتخابات ندارند و ما این را به صراحت اعلام 

می کنیم.
  رییس ستاد انتخابات کشور با اشاره به تشدید بیماری ویروس کرونا و لزوم رعایت 
پروتکل های بهداشتی برای برگزاری انتخابات، تصریح کرد: تاکید مستمر وزیر کشور، 
اجرای دقیق پروتکل های بهداشتی مرتبط با انتخابات است که از قبل تنظیم شده و 
باید با دقت اجرایی شود. ما هم در حال بازنگری برنامه های خود بوده و خود را برای 
وضعیت ها و سناریوهای مختلف آماده کرده ایم. البته امیدواریم با فروکش کردن موج 
چهارم بیماری در هفته های پیش رو و جلوگیری از ورود ویروس کرونای هندی به 

کشور، با موج جدیدی در خرداد ماه مواجه نشویم. 
 

رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( خبر داد:

افزایش۶۷درصدیمستمری
مددجویاندرسال۱۴۰۰

رئیس کمیته امداد امام خمینی)ره( گفت: مستمری خانواده های تحت حمایت 
کمیته امداد در سال جاری به طور میانگین ۶۷ درصد افزایش یافته است. 

سیدمرتضی بختیاری با قدردانی از تلاش های نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
برای تصویب رقم نهایی مستمری مددجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی افزود: 
با  در لایحه بودجه ۱۴۰۰ افزایش ۲۵ مستمری مددجویان پیشنهاد شده بود که 
پیگیری سازمان های حمایتی و نمایندگان، پس از بررسی های کارشناسی، در نهایت با 
تخصیص بودجه از محل تبصره ۱۴ ، افزایش ۶۷ درصدی مستمری خانواده های تحت 

حمایت به تصویب مجلس شورای اسلامی رسید.
وی با تشریح جزئیات ارقام مستمری پرداختی به خانواده های تحت حمایت در سال 
جاری عنوان کرد: خانواده مددجوی تک نفره سال گذشته مبلغ ۱9۸ هزار تومان 
مستمری دریافت می کرد که این رقم در سال جاری به ۳۵۰ هزار تومان می رسد. 
همچنین رقم پرداختی برای خانواده دو نفره از ۳۳۱ هزار تومان به۵۰۰ هزار تومان و 

برای خانواده سه نفره از ۴۳۰ هزار تومان به ۷۰۰ هزار تومان رسیده است.
بختیاری افزود: در سال ۱۴۰۰ خانواده چهار نفره تحت حمایت 9۰۰ هزار تومان و 

خانواده پنج نفر به بالا یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان مستمری دریافت خواهد کرد.
نیازهای  پاسخگوی همه  ارقام  این  پرداخت  بی شک  امداد گفت:  کمیته  رئیس 
خانواده های تحت حمایت نیست اما امیدواریم با کمک مردم نیکوکار بتوانیم در حد 

توان مشکلات جامعه هدف را رفع کنیم.

هدفکداماست،حمایت
ازتولیدیاتولیدکننده؟

حمایت  با  تولید  از  حمایت  بین  ظریفی  تفاوت 
انحصاری از تولیدکننده وجود دارد و چنان چه به جای 

حمایت از تولید فقط به حمایت از تولیدکننده بپردازیم، بهشت موقتی برای برخی 
تولیدکنندگان داخلی و البته محدود واردکنندگان مجاز فراهم کرده ایم که تاوان آن را 

صنایع و مردم پرداخت خواهند کرد.
شکی نیست که تولید منشاء همه آثار مثبت در اقتصاد، معیشت و حتی زندگی 
اجتماعی هر ملت و تمدن بوده و حمایت از آن در اولویت است. بر اثر تولید و 
حمایت از آن است که رفاه اجتماعی، رشد اقتصادی و ثروت ملی حاصل شده 
و ارتقاء می یابد، در کنار آن کاهش قیمت ها رخ می دهد، بیکاری نیز ریشه کن 
می شود و با ریشه کنی بیکاری، بسیاری از معضلات اجتماعی نیز فروکش می کند.
برای همین است که در سال های اخیر همواره شعار سال و هدف گذاری آن بر پایه 
رونق تولید، جهش تولید و حمایت از تولید و تلاش برای مانع زدایی از روند تولید بنا 

نهاده شده است.
اما فرق است بین حمایت از تولید و حمایت صرف از تولیدکننده و این دو شعار با 
همدیگر هم پوشانی کامل نداشته و تفاوت های ظریفی دارند که باید به آن دقت کرد 

تا از مسیر اصلی منحرف نشویم.
همان طور که پیشتر نیز آمد بر اثر حمایت از تولید، اهداف کلانی از قبیل رشد 
اقتصادی، تولید ثروت، اشتغال زایی، کاهش تورم  و بالاخره افزایش صادرات و 
ارزآوری و در یک کلام، رفاه عمومی محقق خواهد شد، اما در اثر حمایت انحصاری 
و صرف از تولیدکننده، همان طور که در برخی فعالیت های تولیدی نیز مشاهده 
می شود اهدافی از قبیل کاهش نرخ تورم، افزایش صادرات، ارزآوری و رقابت پذیری 
در سطح بین المللی اتفاق نخواهد افتاد، بلکه برعکس در مواقعی بر اثر انحصار 
ایجاد شده به بهانه حمایت از تولیدکنندگان، شاهد افزایش نرخ تولیدات داخلی 
نیز هستیم که در این صورت خسارت آن را مصرف کننده و آحاد جامعه پرداخت 

می کنند.
متاسفانه دولتمردان ما در برخی رشته های تولیدی، هدف حمایت از تولید را با 
حمایت از تولیدکننده اشتباه گرفته و از مسیر اصلی منحرف شده و فقط به حمایت 
از تولیدکنندگان آن هم با شیوه های غیراصولی پرداختند که تبعات منفی آن بر تورم 

داخلی کاملا مشهود است.
ممنوعیت واردات برخی از کالاهای مورد نیاز جامعه که در داخل کشور با کمبود 
کیفی و کمّی آن کالا روبه رو هستیم یا واردات انحصاری آن توسط چند تولیدکننده 
و نه همه افرادی که مجاز به امر تجارت هستند، از نمونه سیاست های حمایت از 
تولیدکنندگان است که منافع آن فقط به جیب برخی تولیدکننده ها سرازیر می شود 
و آحاد مردم نه تنها از آن نفعی نمی برند بلکه تاوان حمایت غیر اصولی دولت از 

تولیدکنندگان را نیز از جیب خود پرداخت می کنند.
برخی از تولیدکنندگان داخلی نیز نشان داده اند که در شرایط انحصاری و غیر 
رقابتی و ممنوعیت واردات، کمتر به فکر مصرف کنندگان هستند و تا آن جایی که 

می توانند از شرایط پیش آمده به نفع منافع خود بهره برداری می کنند.
یکی از آخرین نمونه های این سیاست، وضعیت نخ در بازار داخل است که از 
نظر اتخاذ چنین روشی با افزایش شدید قیمت و البته با زمان های طولانی تحویل 
مواجه شده و نرخ های آن در بازار داخل به مراتب گرانتر از مشابه وارداتی آن شده 
است. به طور طبیعی این فشار قیمتی به حلقه های بعدی زنجیره تولید یعنی 
بافندگان و سپس تولیدکنندگان پوشاک وارد شده و در نهایت به مصرف کنندگان 

داخلی تحمیل می شود.
بدیهی است که با توجه به کاهش قدرت خرید مردم، چنین تولیداتی قادر به 
جذب در بازار داخلی نشده و با توجه به اینکه از مشابه خارجی نیز گرانتر است، 
قابلیت صادرات را نیز نداشته و در نهایت در بازار پس زده می شوند و ضرر آن در 

درازمدت به چشم همگان اعم از مصرف کننده و تولیدکننده خواهد رفت.
بدیهی است در چنین حالتی، شرایط مناسبی برای رونق مجدد قاچاق نیز مهیا 

خواهد شد که موضوع بحث این یادداشت نیست.
یا هر صنعت دیگری که  اتخاذ چنین سیاستی، صنعت ریسندگی کشور  با 
این گونه مورد حمایت دولتی قرار بگیرد، کم کم از نظر قیمتی قدرت رقابت با رقبای 
منطقه ای خود را از دست داده و با توجه به بازار انحصاری داخلی، تبدیل به یک 
صنعت محلی و درون گرا شده و قدرت صادرات و ارزآوری خود را نیز به تدریج از 
دست خواهد داد. اتفاقی که پیشتر برای پوشاک و خودروسازی ما نیز رخ داده 
است و این دو رشته صنعتی نیز به لحاظ بازار انحصاری و گلخانه ای که سیاست های 
دولت برایشان فراهم کرده است، تبدیل به صنایعی محلی و غیر رقابتی شده اند که 

فقط برخی تولیدکنندگان داخلی از این وضعیت سود می برند.
بر این اساس باید گفت که فرق ظریفی بین حمایت از تولید با حمایت انحصاری 
از تولیدکننده وجود دارد و چنانچه به جای حمایت از تولید، فقط به حمایت از 
تولیدکننده بپردازیم آن هم نه از طریق توانمندسازی آن برای ورود به رقابت های 
بین المللی از طریق ارتقای کیفی محصولات تولیدی و کاهش قیمت تمام شده 
آن و بلکه صرفا از طریق محدودیت و انحصار در واردات، کمکی به رشد و اعتلای 
آن رشته صنعتی و همچنین کاهش تورم و ارتقای معیشت مردم نکرده ایم، بلکه این 
قبیل صنایع را نیز از رقابت های جهانی حذف کرده و ارزآوری کشور را نیز مختل 
کرده ایم و فقط بهشت موقتی برای برخی تولیدکنندگان داخلی و البته محدود 
واردکنندگان مجاز فراهم کرده ایم که تاوان آن را صنعت و مردم پرداخت خواهند 

کرد.
 عضو هیات مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران

معاون هماهنگ کننده ارتش: 

هراقدامدشمنرابهخوبیپاسخمیدهیم
معاون هماهنگ کننده ارتش با اشاره به رزمایش های ارتش در یک سال گذشته 
خاطرنشان کرد: دشمن به خوبی می داند که هر اقدامی کند به خوبی پاسخش 
را خواهیم داد و این یعنی توان بازدارندگی و این توان، تهدیدات را از کشور دور و 

امنیت پایدار و توسعه پایدار را به دنبال دارد.
، امیر دریادار حبیب الله سیاری معاون هماهنگ کننده ارتش صبح یکشنبه در 
مراسم رونمایی و تحویل دهی دستاوردهای تحقیقاتی نیروی زمینی ارتش )نزاجا( 
با اشاره به اقدامات نیروی زمینی در مقابله با گروهک های جدایی طلب خاطر 
نشان کرد: نیروی زمینی قهرمان پیش از آغاز جنگ تحمیلی که ماجراهای جدایی 
طلبی عناصر ضد انقلاب آغاز شده بود، در مقابل کسانی که بدنبال گرفتن سپر 
انقلاب از انقلاب بودند، ایستادند. نیروی زمینی همچنین با وجود همه مشکلاتی 
که داشت وارد دفاع مقدس شد و مقابل دشمن ایستاد و اولین مرحله مقابله با 

دشمن را که جلوگیری از ورود دشمن به داخل مرزها بود، به خوبی انجام داد.
وی با تاکید بر اینکه سازمان جهاد گام های بلندی در جهت اعتلای نزاجا برداشته  
است، گفت: نیروی زمینی توانست مسیر پیشرفت و ترقی را در دوران دفاع مقدس 
پست سر بگذارد. نزاجا با بهره گیری از تجهیزات، نیروی انسانی، امکانات و قدرت 

توکل خود توانست نقاط ضعفی که برایش بوجود آورده بودند را برطرف کند.
رئیس ستاد ارتش همچنین با اشاره به نیاز تجهیزات در اختیار نیروی زمین به 
حفاظت و نگهداری و ارتقا برای حفظ و ارتقای توان رزمی این نیرو افزود: با تشکیل 
سازمان جهاد خودکفایی در نیروی زمینی شاهد پیشرفت روز افزون در این نیرو 
هستیم. دریادار سیاری تصریح کرد: ارتشی توانمند و خودکفا است است که بتواند 
نیروی انسانی و تجهیزات خود را در داخل کشور تامین کند و رشته های وابستگی به 
بیرون را قطع کند؛ امروز نیروی زمینی و ارتش جمهوری اسلامی ایران با استفاده از 
توانمندی های داخلی کشور و ارتباط با شرکت های دانش بنیان توانسته تجهیزات 
مورد نیاز خود را تولید کند که موجب افتخار است. امروز با اتکا به توان داخلی و 
اعتماد به جوانان گلوگاه ها را از بین برده ایم و  به کسانی که می گفتند به شما 

تجهیزات نمی دهیم، تودهنی زده ایم.
وی گفت: امروز فرمانده نزاجا سامانه  فرماندهی تشکیل داده که با تکیه بر گذشته 
متوجه آینده هستند و به خوبی تهدیدات آینده را رصد و تجهیزات مورد نیاز را به 
خوبی طراحی و تولید می کنند. تهدیدات آینده بسیار از تهدیدات امروز و گذشته 
متفاوت است؛ ابعاد و تجهیزات و صحنه عملیات آن متفاوت است که این تفاوت 

نیازمند دارا بودن ویژگی هایی خاص است.

اخبار

علیرضا حائری*

 

 رییس جمهوری حمایت همه جانبه از بازار سرمایه را 
سیاست اصولی و همیشگی دولت عنوان کرد و گفت: 
کارشناسی  غیر  ورود  و  سرمایه  بازار  کردن  سیاسی 
از  بورس  به  نسبت  نظر  اظهار  در  سیاسی  فعالان 

مشکلات امروز بازار سرمایه است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری،  

دویست و بیستمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت امروز یکشنبه به ریاست رییس جمهوری برگزار 
شد. در این جلسه، گزارشی از وضعیت و شرایط بازار 
سرمایه از سوی رییس سازمان بورس کشور ارائه شد و 
راهکارهای پیشنهادی برای ثبات و رونق، ایجاد آرامش 

و تعادل در این بازار مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
در این گزارش همچنین با تحلیل عملکرد صندوق 
تثبیت بازار سرمایه ، پیشنهادهایی برای تقویت این 
صندوق و افزایش نقش تعادل بخش آن در بازار سرمایه 

ارایه و مورد بررسی و تصمیم گیری قرار گرفت.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در این 
جلسه با اشاره به نقش محیط سیاسی در عملکرد 
بازار سرمایه گفت: همچنان که افق مثبت در فضای 
و رفع تحریم ها و محدودیت  و تجارت کشور  تولید 
گذاران  سرمایه  محاسبات  وداخلی،  خارجی  های 
در بازار بورس را تحت تاثیر قرار می دهد و آنها را به 
تقاضای بیشتر در بازار و سرمایه گذاری در واحدهای 
تولیدی کشور تشویق می کند، ایجاد نگرانی نسبت 
بنگاه های  صادراتی  توان  و  بازارها  به  دسترسی  به 

اقتصادی نیز اثر منفی بر بازار تحمیل می کند.
جانبه  همه  حمایت  بر  تاکید  با  جمهوری  رییس 

دولت از بازار سرمایه به عنوان یک سیاست اصولی 
و همیشگی، افزود: باید همراه با آموزش  ها و ایجاد 
تمهیدات لازم، زمینه های حضور همراه با اعتماد مردم 

در بازار سرمایه فراهم باشد.
با  مداوم  و  موثر  لزوم تلاش های  بیان  با  روحانی   
بازار  از رکود  برای ممانعت  ابزارهای لازم  از  استفاده 
شرایط  این  در  بانکی  سیستم  بورس،اظهارداشت: 
می تواند به کمک بازار بورس بیاید و با ایجاد امکان 
لازم برای اعطای تسهیلات به سرمایه گذاران بورسی 

، رونق را به بازار بازگرداند.
رییس جمهوری سیاسی کردن بازار سرمایه و ورود 
غیر کارشناسی فعالان سیاسی در اظهار نظر نسبت 
به بورس را از مشکلات امروز بازار سرمایه برشمرد و 
گفت: بازار سرمایه، بازار بسیار حساسی است و برخی 
اظهار نظرهای نسنجیده می تواند بر شرایط این بازار 

تاثیرگذار باشد.
 روحانی تاکید کرد: همه باید از مدیریت هدفمند 
و  کنند  حمایت  بورس  شورای  توسط  سرمایه  بازار 
این شورا باید از پیشنهادهای فعالان بازار سرمایه و 
ابتکارات جدید برای ثبات بخشی و ایجاد رونق در این 

بازار استقبال نماید.

معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه میوه های در معرض فساد ارتباطی به ستاد 
تنظیم بازار ندارد، گفت: کسانی که به دنبال فرصت بودند تا میوه های شب عید را 
ذخیره کرده و آن را پس از ایام عید در زمان بالا رفتن قیمت ها عرضه کنند، اگر امروز 

متحمل ضرر و زیان شده اند، خودشان مسئول هستند.
اسحاق جهانگیری ظهر یکشنبه در جلسه تنظیم بازار با اشاره به گزارش های رییس 
کل گمرک در این جلسه در خصوص موجودی کالاهای اساسی در بنادر و انبارهای 
گمرک گفت: براساس این گزارش ۵ میلیون و ۳۰۰ هزار تن کالای اساسی در بنادر، 
کشتی ها و لنگرگاه ها موجود است که عددی قابل توجه برای تامین کالاهای اساسی 

خواهد بود.
معاون اول رییس جمهوری از مدیران و دست اندرکاران ستاد تنظیم بازار خواست 
برنامه ریزی های لازم را انجام دهند تا این کالاها با سرعت هرچه بیشتر از گمرک 
ترخیص شود و به مراکز مصرف و به دست مردم برسد تا دغدغه ای در خصوص 

کالاهای اساسی وجود نداشته باشد.
جهانگیری با اشاره به گزارش های سازمان هواشناسی مبنی بر خشکسالی در 
بسیاری از استان های کشور در سال جاری از وزیر جهاد کشاورزی خواست گزارشی 
برای مقابله با بحران خشکسالی و تامین علوفه مورد نیاز دام تدوین کند تا چنانچه نیاز 
به افزایش واردات نهاده های دامی وجود داشته باشد، در این خصوص تصمیم گیری 

شود.

وی همچنین با اشاره به گزارش رییس سازمان غذا و دارو در خصوص تامین واکسن 
کرونا،  تصریح کرد: واکسن کرونا برای عموم مردم کشور بصورت رایگان تامین می شود 
که این موضوع از طریق تولید داخل و واردات در دستورکار دولت قرار دارد و بانک 
مرکزی نیز تامین ارز مورد نیاز خرید واکسن کرونا را در اولویت های خود قرار داده است.
معاون اول رییس جمهوری همچنین با اشاره به انتشار اخباری مبنی بر فاسد 
شدن مقادیر زیادی پرتقال، اظهار کرد: براساس گزارش های دستگاه های اجرایی، 
میوه های در معرض فساد ارتباطی به ستاد تنظیم بازار ندارد. کسانی که به دنبال 
فرصت بودند تا میوه های شب عید را ذخیره کرده و آن را پس از ایام عید در زمان 
بالا رفتن قیمت ها عرضه کنند، اگر امروز متحمل ضرر و زیان شده اند، خودشان 
مسئول هستند. جهانگیری ضمن قدردانی از وزارتخانه های صمت و جهاد کشاورزی 
و همه دست اندرکاران تامین میوه و کالاهای اساسی برای شب عید،  با انتقاد از برخی 
رسانه ها که علاوه بر نادیده گرفتن عملکرد مثبت دستگاه های مسئول، خطای 
دیگران را به پای دولت می نویسند، تصریح کرد: متاسفانه برخی رسانه ها به جای 
قدردانی از عملکرد دستگاه های ذیربط در تامین و توزیع مناسب میوه در ایام پایانی 

سال و شب عید، اقدامات نادرست دیگران را به نام دولت ثبت می کنند.
وی افزود: دولت نه تنها از نقدهای سازنده ناراحت نمی شود بلکه از آن استقبال 
می کند اما بدنام کردن و زیرسوال بردن اقدامات مثبت به خاطر اقدامات غلط افرادی 

خارج از دولت، کاری نادرست است.

معاون اول رییس جمهوری:

میوههایدرمعرضفسادارتباطیبهستادتنظیمبازارندارد

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت :

بورس گرفتار سیاست شده است؛ دولت از بازار 
سرمایه حمایت می کند

رئیس سازمان حج و زیارت اعلام کرد: این سازمان با پیش بینی های انجام شده 
برای سناریوهای مختلف در نحوه برگزاری حج تمتع امسال آمادگی داشته و برنامه 
ریزی های لازم در دست انجام است و منتظر پاسخ رسمی عربستان در این زمینه 

هستیم.
علی رضا رشیدیان روز یکشنبه اظهار کرد: وزارت حج عربستان علیرغم پیگیری ها 
و مکاتبات متعدد ما و سایر کشورهای اسلامی، هنوز پاسخی در خصوص برگزاری یا 
عدم برگزاری حج تمتع امسال نداشته است.  وی عنوان کرد: در این میان مباحثی 
مطرح است که عربستان با پذیرش درصدی از سهمیه کشورهای اسلامی و شرط 
واکسیناسیون، قصد برگزاری حج امسال را دارد اما تاکنون این موضوع به صورت 
رسمی اعلام نشده است.  وی با بیان اینکه حج تمتع سال گذشته فقط محدود به 
حضور اتباع عربستانی و اتباع خارجی مقیم عربستان با رعایت دستورالعملهای 
بهداشتی بود، افزود: اما هنوز برنامه ای برای شیوه برگزاری مراسم حج امسال از 
سوی کشور میزبان اعلام نشده است. رئیس سازمان حج و زیارت با اشاره به رویکرد 
عربستان و وزارت صحه این کشور در برگزاری عمره ماه مبارک رمضان و دستورالعمل 
هایی مبنی بر واکسیناسیون و قرنطینه ۷۲ ساعته در بدو ورود زائران، گفت: به نظر می 
رسد عربستان در حال  ارزیابی امکان برگزاری حج تمتع و پذیرش محدود حجاج از 

خارج این کشور است. وی با بیان اینکه در صورت برگزاری حج، اولویت ما در سازمان 
و نیز ستاد ملی مقابله با کرونا سلامت، آرامش و امنیت زائران کشورمان است، اظهار 
کرد: در این راستا وزیر بهداشت و درمان وعده داده که در صورت برگزاری حج و الزام 
واکسیناسیون حجاج، تمامی واکسن مورد نیاز زائران در موعد مقرر تامین می شود. 
رشیدیان با تاکید بر اینکه برای تمامی احتمالات در نحوه برگزاری حج تمتع آمادگی 
داریم، گفت: سال گذشته ثبت نام ها را انجام داده و ارز مورد نیاز حجاج نیز با مصوبه 
و موافقت دولت با نرخ ارز مصوب سال گذشته تامین کردیم که این مهم موجب شد تا 
نوسانات نرخ ارز تاثیری بر ارز حجاج نداشته باشد. وی در این میان با اشاره به نوسانات 
قیمت خدمات در عربستان، افزایش قیمت بنزین و نیز مالیات بر ارزش افزوده و 
تاثیرات آن، گفت: شنیده ها حاکی است کشور میزبان در صورت برگزاری حج تمتع 
برخی دستورالعمل ها شامل محدود کردن تعداد حجاج در اتاق ها و کاهش تعداد 
مسافران در اتوبوس ها را مدنظر دارد که این اقدامات ممکن است موجب افزایش 
هزینه های ارزی شود. رئیس سازمان حج و زیارت تصریح کرد: برای تعیین این هزینه 
ها درصورتی که عربستان موضع رسمی خود در خصوص حج تمتع و نحوه پذیرش 
حجاج را اعلام کند، توسط کارشناسان ما در قرارداد با شرکت های خدماتی کشور 

میزبان و برنامه ریزی ها مشخص و اعلام می شود.

رئیس سازمان حج و زیارت: 

برایسناریوهایمختلفدربرگزاریحج۱۴۰۰آمادگیداریم

سخنگوی شورای نگهبان گفت: از لحاظ سیاسی، 
مشارکت در انتخابات یعنی احساس مسئولیت نسبت 
حمایت  که  است  مشارکت  این  با  و  ایران  آینده  به 
از  را  خود  قدردانی  و  اسلامی  نظام  از  پاسداری  و 
شهدای انقلاب اسلامی نشان می دهیم و اگر در پای 
صندوق حاضر نشویم یعنی نسبت به سرنوشت کشور 

بی تفاوت هستیم.
عباسعلی کدخدایی در نشست اتحادیه انجمن های 
اسلامی دانشجویان در اروپا که به مناسبت انتخابات 
مجازی  صورت  به   ۱۴۰۰ سال  جمهوری  ریاست 
برگزار شد، اظهار کرد: توصیه اول من این است باید 
در سنگر علم و دانش و آموزش تلاش کنید و در هر 
رشته ای که هستید انشاالله بتوانید برای پیشرفت 

کشور مثمرثمر باشید.
نفس  فقط  افزود:  نگهبان  شورای  سخنگوی 
درگیر  را  خودتان  باید  نیست  کافی  درس خواندن 
در  و  کنید  کشور   ... و  اجتماعی  سیاسی،  مسائل 
فرصت ممکن بتوانید با کوله باری از دانش به کشور 
بازگردید و بتوانید با چشمانی باز برای پیشرفت جامعه 

اسلامی تلاش کنید.

کدخدایی تصریح کرد: از لحاظ سیاسی، مشارکت 
در انتخابات یعنی احساس مسئولیت نسبت به آینده 
ایران و با این مشارکت است که حمایت و پاسداری از 
نظام اسلامی و قدردانی خود را از شهدای انقلاب 
اسلامی نشان می دهیم و اگر در پای صندوق حاضر 
بی تفاوت  کشور  سرنوشت  به  نسبت  یعنی  نشویم 

هستیم.
کرد:  خاطرنشان  نگهبان  شورای  سخنگوی 
قانون  نمی شود،  احراز  صلاحیت شان  که  کسانی 
اجازه نمی دهد که شورای نگهبان مسائل مرتبط با 

پرونده شان را بازگو کند.
منظر  از  نفعی  نگهبان  شورای  گفت:  کدخدایی 
حزبی ندارد و مثل قاضی بی طرف است و چون حزب 
در  را  نامزدها  رأی آوری  شرایط  نمی توانیم  نیستیم 

بررسی صلاحیت ها لحاظ کنیم.
وی ادامه داد: شورای نگهبان بر اساس وظیفه ای 
که برعهده دارد انجام وظیفه می کند و ممکن است که 
خطا هم کرده باشد و معصوم نیست اما طبق مر قانون 
عمل کرده و می کند و باید دقت کرد که بررسی شرایط 

به شکل صحیحی انجام شود.

سندی دال بر سوءاستفاده کارکنان نهاد 
شورای نگهبان وجود ندارد

سخنگوی شورای نگهبان عنوان کرد: هرگز سند 
یا اسنادی دال بر سوءاستفاده اعضاء و کارکنان نهاد 
شورای نگهبان وجود نداشته و ندارد و هنگامی که 
گزارش های واصله را پیگیری کردیم مشخص شده 
افرادی به اسم شورای نگهبان کلاهبرداری می کنند 
تأیید و  که سخنگوی قوه قضاییه نیز این مسأله را 

احکام کلاهبرداران را اعلام کردند.
بررسی  درخصوص  کرد:  بیان  کدخدایی 
رد  دلایل  که  است  آن  قانون  قید  صلاحیت ها 
صلاحیت باید مستقیم به خود داوطلب گفته شود 
که ما این کار را می کنیم اما با وجود فضاسازی های 
سیاسی طبق قانون نمی توانیم دلایل رد صلاحیت را 

عمومی کنیم.
کشور  از  خارج  دانشجویان  از  کرد:  تصریح  وی 
انتخابات  بر  نظارت  و  برگزاری  در  می کنم  دعوت 
ریاست جمهوری در شعب خارج از کشور همکاری و 
کمک کنند و مسئولان اجرای انتخابات در خارج از 

کشور از ظرفیت دانشجویان نیز استفاده کنند.

سخنگوی شورای نگهبان:

مشارکتدرانتخاباتاحساسمسوولیتبهآیندهایراناست

خانواده  و  زنان  امور  در  جمهوری  رئیس  معاون 
بررسی  در  اسلامی  شورای  مجلس  سهل انگاری 
لایحه حمایت از زنان در برابر خشونت را خلاف رویه 

قانونگذاری کشور و اصول قانون اساسی دانست.
معصومه ابتکار روز یکشنبه در گفت وگوی اختصاصی 
تشریح  ضمن  ایرنا  خانواده  و  زنان  حوزه  خبرنگار  با 
عملکرد دولت یازدهم و دوازدهم و معاونت امور زنان و 
خانواده در ارائه لوایح مورد نیاز اصلاح قوانین حمایتی 
علیه  خشونت  موضوع  شد:  یادآور  کودکان  و  زنان  از 
زنان و کودکان یکی از مسائل مهم همه جوامع است 
و بر همین اساس ساز وکارهای مداخله در آسیب ها و 

تمهیداتی از بعد فرهنگی، حقوقی و اجتماعی طراحی 
و اجرایی کرده شده است. وی افزود: در دولت یازدهم و 
دوازدهم هم به طور خاص و کامل به موضوع خشونت 
علیه کودکان و نوجوانان و زنان پرداخته و تلاش شد در 
زمینه گفتمان سازی برای این موضوع گام های موثری 
برداشته شود تا اینکه سرانجام لایحه حمایت از حقوق 
که  شد  تصویب  دهم  مجلس  در  نوجوانان  و  کودکان 
درحال حاضر هم در ابعاد مختلف به این قانون توجه 
شده و قوه قضاییه دوره های آموزشی در ارتباط با آن را 
برای قضات برگزار کرده است. معاون رئیس جمهوری 
افزود: وزارت دادگستری هم به طور گسترده برای اجرای 

این قانون تدابیر لازم را تدوین و کار کرده تا آنجا که آیین 
نامه اجرایی قانون حمایت از حقوق کودکان و نوجوانان 
مراحل آخر را در کمیسیون فرهنگی سپری می کند و 
بزودی به دولت ابلاغ می شود. ابتکار یادآور شد: اجرایی 
کردن سازوکارهای مداخله در بحران های اجتماعی 
یکی از راهکارهای اجرای بهینه این لایحه است که یکی 
از دستگاه هایی که هم در مورد این قانون و هم پیرامون 
لایحه کرامت و صیانت از زنان در برابر خشونت همکاری 
خوبی انجام داده است، اورژانس اجتماعی ۱۲۳ است 
که خوشبختانه از ابتدای دولت دوازدهم به طور خاص 

مورد حمایت معاونت امور زنان و خانواده بوده و است.

معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده:  

سهلانگاریمجلسدربررسیلایحهحمایتاززنانغیرقانونیاست
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افرادی که اختلال اضطراب دارند اغلب در شرایط عادی روزمره ی خود 
و  اقتصادی  کاری،  عملکرد  بر  وضعیت  این  و  می کنند  نگرانی  احساس 
سلامتی شان اثر می گذارد و نمی توانند به خوبی از عهده ی مسئولیت های 
می کنند  زندگی  اضطراب  اختلال  دچار  فرد  با  که  آن هایی  بربیایند.  خود 
می دانند که این عارضه تا چه حد می تواند سخت باشد. به همین دلیل در این 
مطلب توصیه هایی به شما ارائه می دهیم که در این مورد می تواند برایتان مفید 

باشد.
اضطراب به یک احساس شدید ناراحتی ذهنی گفته می شود که علائمی 
در سطح هیجانی و رفتاری ایجاد می کند. افرادی که دچار اضطراب هستند 
ممکن است احساس خفگی، تپش قلب، درد قفسه سینه، گریه بدون کنترل، 
لرز، تنش عضلات و ترس از مُردن کنند. وجود این علائم می تواند برای کسانی 
که اطلاع کاملی از اختلالات اضطرابی ندارند گیج کننده باشد. اضطراب به 
آرامی ایجاد می شود و شروع آن می تواند از دوران کودکی، نوجوانی و یا اوایل 

دوران بزرگسالی باشد.
افرادی که اختلال اضطراب دارند اغلب در شرایط عادی روزمره ی خود 
و  اقتصادی  کاری،  عملکرد  بر  وضعیت  این  و  می کنند  نگرانی  احساس 
سلامتی شان اثر می گذارد و نمی توانند به خوبی از عهده ی مسئولیت های 
می کنند  زندگی  اضطراب  اختلال  دچار  فرد  با  که  آن هایی  بربیایند.  خود 
می دانند که این عارضه تا چه حد می تواند سخت باشد. به همین دلیل در این 
مطلب توصیه هایی به شما ارائه می دهیم که در این مورد می تواند برایتان مفید 

باشد.
فردی که دچار اضطراب است چه احساسی دارد؟

بکنیم  اولین کاری که می توانیم  دارد  به کسی که اضطراب  برای کمک 
این است که بدانیم او در زمان اضطراب چه احساسی دارد. برخی از علائم 

اضطراب شامل موارد زیر می شود:
. نگرانی بیش از حد در مورد مسائل روزمره

. مشکل در کنترل نگرانی و اضطراب
. به سختی آرام شدن

. مشکل در حفظ تمرکز

. به راحتی غافلگیر شدن
. به سختی به خواب رفتن یا در خواب ماندن

. احساس مداوم خستگی
. عضله درد یا شکم درد

. سردرد
. احساس ناراحتی که فرد قادر به توضیح آن نیست

. تعریق
. مشکل در بلع

. سرگیجه یا احساس تنگی نفس و ...
همان طور که متوجه شدید علائم اضطراب می توانند فرد را در یک موقعیت 
ناراحت کننده و ناخوشایند قرار دهند و او نتواند به خوبی به کارهای روزمره ی 
خود برسد. به همین دلیل متخصصین در برخی موارد، درمان دارویی را توصیه 

می کنند.
چطور به فرد مضطرب کمک کنیم؟

اغلب  می برند  رنج  اضطراب  از  که  کسانی   ِ دوستان  و  خانواده  اعضای 
نمی دانند چگونه با این شرایط برخورد کنند و ممکن است احساس پریشانی 
کنند. بنابراین خوب است بدانید در این موقعیت های حساس چگونه رفتار 
کنید، چون عدم آگاهی باعث می شود به جای اینکه به این فرد کمک کنید، 

ناراحتی او را بیشتر کنید.
اولین کاری که برای کمک به فرد مضطرب باید انجام دهید این است که 
آگاهی خود را بالا ببرید . لازم است بدانید اضطراب چگونه است. پیش از هر 
چیزی اولین منبع خود فرد مضطرب است که می تواند از احساس خود، شما 
را مطلع و آگاه کند، و سپس کتاب ها و متون پزشکی و معتبر که در دسترس 

عموم قرار دارند. البته می توانید با یک روانشناس و مشاور نیز صحبت کنید.
همدلی کنید

سعی کنید فرد دچار اضطراب را درک کرده و با او همدلی کنید. خود را با 
همدلی جای او بگذارید.

به او گوش دهید
گاهی فرد مضطرب نیاز دارد که به حرف هایش گوش دهید و این کار موقتاً 

او را آرام می کند. همچنین اگر نشان بدهید که گوش شنوایی برای او هستید 
و هر زمان که خواست می تواند به شما دسترسی داشته باشد آرام خواهد شد.

احساس فرد مضطرب را بی اهمیت جلوه ندهید
فرد مضطرب را چه با تمسخر و چه با قضاوت هایتان آزار ندهید. هرگز نباید 

رنج فرد مضطرب را کم اهمیت جلوه بدهید یا پیش پا افتاده تلقی کنید.
سرزنش نکنید

سرزنش و نکوهش شما ناراحتی و اضطراب او را بیشتر می کند. فرد مضطرب 
با توجه به علائمی که دارد ممکن است نتواند شرایط را کنترل کند؛ اما بیشتر 

از هر کس دیگری دلش می خواهد آرام و قرار بگیرد.
شما مضطرب نشوید

اگر شما هم مضطرب و دستپاچه شوید فرد مقابلتان که در حال حاضر دچار 
اضطراب است احساس خطر خواهد کرد و شرایط بدتر هم خواهد شد.

کمکش کنید تا یک بررسی عینی انجام دهد
یک تجزیه و تحلیل واقعی به کمک شما از آنچه روی داده می تواند به فرد 

مضطرب کمک کند تا بهتر با شرایط کنار آمده و آرام شود.
کمکش کنید تا جلوتر از این لحظه را ببیند

به فرد مضطرب کمک کنید تا شرایط قبلی را به خاطر بیاورد که چقدر به 
نظرش سخت می آمده اما حل و برطرف شده است، پس حالا هم می تواند 

راه حل لازم را پیدا کند.
نکات بیشتر برای کمک به کسی که اضطراب دارد

. حامی باشید
به فرد مضطرب نشان بدهید که در مواجهه با ترس هایش از او حمایت 

می کنید و پیشرفت های او را ارزشمند می دانید.
. بیش از اندازه مراقبت نکنید

و  مراقبت  دارید  دوستش  که  کسی  از  بخواهد  دلتان  که  است  طبیعی 
محافظت کنید؛ اما نباید در این کار زیاده روی کنید زیرا ممکن است به مرور 

زمان باعث تداوم مسئله شود.
. به فرد مضطرب نگویید آرام باشد

گفتن این حرف فقط تنش و نگرانی او را بیشتر می کند و باعث می شود 
بیشتر احساس آشفتگی یا ناراحتی کند.

. جلب توجه نکنید
واضح است که شما برای آرام شدن فرد مضطربی که دوستش دارید کنارش 
هستید اما باید این کار را بدون اینکه توجه دیگران را به خودتان جلب کنید 
انجام دهید. مثلًا اگر فرد مضطرب در اماکن عمومی علائمش ظاهر می شود، 
جلب توجه دیگران را کردن فقط باعث می شود او بیشتر احساس نگرانی کند.

. حواس او را پرت کنید
سعی کنید حواس فرد مضطرب را معطوف چیز دیگری کنید. مثلًا از او 
بخواهید به تنفس شما دقت کند و با او همراهی کنید تا از تنفس آرام و عمیق 

شما تقلید کند.
. خودتان با آرامش حرف بزنید

گوش دادن به صدای آرام اما محکم می تواند به آرامش طرف مقابل کمک 
کند.

. به او یادآوری کنید که این نیز می گذرد
و  شدید  الآن  هرچند  رفت،  خواهند  کم کم  علائمش  که  کنید  یادآوری 

ناراحت کننده اند.
مشاوره با یک روانشناس یا روان درمانگر

علاوه بر توصیه های ارائه شده، اگر احساس می کنید بهتر و بیشتر باید به 
فرد مضطربی که با او زندگی می کنید کمک کنید، می توانید از راهنمایی های 
یک روانشناس استفاده کنید. انواع تراپی ها می توانند به فرد مضطرب و شما 
کمک کنند. مثلًا ذهن آگاهی می تواند به شما کمک کند کنترل بیشتری روی 
خودتان و شرایطی که در فرد مقابل ایجاد اضطراب می کنند داشته باشید. به 
هر حال یک متخصص، بهترین کسی است که در حل این مسئله به شما 

کمک خواهد کرد.

فردی که دچار اضطراب است چه احساسی دارد؟

یک متخصص تغذیه:چگونه به کسی که اضطراب دارد کمک کنیم؟

روزهداراندرایامکرونا
ازمصرفشیرینیبپرهیزند

متخصص تغذیه و رژیم درمانی با بیان اینکه روزه داران باید در ایام کرونا از مصرف 
شیرینی پرهیز کنند گفت: با مصرف نان، غلات و کربوهیدرات های پیچیده، بدن 

نیازمند استفاده از کربوهیدارت های ساده از جمله شیرینی و شکر نخواهد بود.
خدیجه رحمانی  با اشاره به اصول روزه داری در شرایط کرونایی افزود: روزه به 
عنوان یک امر مذهبی در قرآن برای اشخاص سالم ضروری است، بنابراین بیماران 

زمینه ای که در معرض خطر قرار دارند، نباید روزه بگیرند.
وی ادامه داد: اصل نخست برای انجام این فریضه در شرایط کنونی رعایت شدید 
پروتکل های بهداشتی و رژیم غذایی سالم است. در یک رژیم غذایی سالم باید هر 
یک از گروه های اصلی غذایی )در حد متعادل( مصرف شود، به عنوان مثال از 
گروه نان و غلات برای تامین انرژی استفاده شده و در صورت مصرف نان، غلات و 
کربوهیدرات های پیچیده، بدن نیازمند استفاده از کربوهیدرات های ساده از جمله 

شیرینی و شکر نخواهد بود.
رحمانی ادامه داد: مصرف ماده شیرین سبب افزایش سریع قند خون و سپس 
ترشح انسولین می شود که این امر قند خون را مجددا کاهش خواهد داد؛ بر این 
اساس، شخص مجددا احساس نیاز و تمایل به شیرینی پیدا کرده و این مساله 

سیستم ایمنی بدن را تضعیف می کند.
وی با تاکید بر مصرف مایعات افزود: آب و مایعات نیز حداقل ۶ لیوان در طول 
۲۴ ساعت باید مصرف شود؛ بازه زمانی افطار تا سحر حداقل سه تا چهار لیوان 
آب و یک تا دو لیوان چای نوشیده شود. این مایعات در ایام کرونا بدن را هیدراته 
نگه داشته و این امر بسیار کمک کننده خواهد بود. اما همراه با غذا مصرف نشود.
رحمانی ادامه داد: گروه نان و غلات باید حداقل ۶ واحد در روز یعنی سه واحد 
در سحری و سه واحد در افطار مصرف شود. گروه گوشت ها نیز که پروتئین های 
لازم بدن را تامین می کند، به منظور جلوگیری از تحلیل عضلات باید مصرف شود.
به گفته این پزشک، ذخایر کربوهیدراتی در بدن محدود است و پس از ۸ ساعت 
کاهش پیدا می کند؛ بر این اساس مصرف پروتئین ها برای جلوگیری از تحلیل 

عضله ها باید مورد توجه قرار بگیرد.
رحمانی اضافه کرد: انواع گوشت، تخم مرغ و پنیر و حبوبات سرشار از منابع 
پروتئینی بوده و این گروه باید در وعده سحر و افطار استفاده شود. همچنین گروه 

لبنیات باید دو تا سه واحد استفاده و روزه را با یک لیوان شیر گرم و خرما باز کنید.
این متخصص رژیم درمانی یادآور شد: اکنون باتوجه به شیوع کرونا مصرف 
میوه جات و سبزیجات نیز بسیار حائز اهمیت است. این مواد خوراکی منبع اصلی 

تامین ویتامین ها و مواد معدنی است.
وی افزود: از گروه سبزیجات هم حداقل سه واحد در طول روز باید مصرف شود؛ 
دو واحد در سحر )یک واحد خام، یک واحد پخته جهت جذب آنتی اکسیدان( و 

یک واحد نیز در افطار.
رحمانی با بیان اینکه سبزیجات رنگین آنتی اکسیدان بالاتری جذب می کنند، 
ادامه داد: از گروه میوه جات هم حداقل ۲ واحد میوه )یک واحد پس از افطار و یک 

واحد پس از سحری( باید توسط روزه داران استفاده شود.
به گفته این متخصص تغذیه، سبزیجات و میوه جات به دلیل آب پیوسته، به حفظ 

آب بدن هم کمک کرده و روزه دار را کمتر در معرض تشنگی قرار می دهد.
استفاده از مکمل های خوراکی مستلزم ارزیابی تغذیه ای است

این متخصص تغذیه و رژیم درمانی گفت: مصرف الکل خوراکی با تصور غلط 
پیشگیری از کرونا نه تنها کذب است بلکه کارایی کبد را دشوار و بدن را نیز با کمبود 

ویتامین "ب" مواجه می کند.
رحمانی افزود: بیماری کووید-۱9 به عنوان یک بیماری تنفسی مرتبط با ریه 
بوده و وارد مجاری تنفسی می شود، اما استفاده از این ماده به منظور پیشگیری 
و درمان کرونا وارد دستگاه گوارش می شود و گاه به کلیه و سایر ارگان های بدن 

انتقال می یابد بنابراین برای پیشگیری و معالجه این بیماری اثرگذار نخواهد بود.
وی ادامه داد: الکل خوراکی همچنین برای متابولیزه شدن، ویتامین گروه "ب" را 

از بین می برد، بنابراین بدن را با کمبود ویتامین "ب" روبه رو می کند.
این پزشک با اشاره به مکمل های خوراکی از جمله قرص جوشان )ویتامین سی( 
گفت: به منظور جذب ویتامین ها باید از مواد غذایی طبیعی همچون میوه جات 
وسبزیجات استفاده شود. مکمل های تغذیه ای عمدتا پس از ارزیابی تغذیه ای، 

برای رفع کمبودها تجویز می شود.
رحمانی اضافه کرد: این مکمل ها همچنین کوتاه مدت است، به صورت پروتیین 

توصیه نمی شود و با رفع کمبودها مصرف متوقف خواهد شد.

مطالعه جدید نشان می دهد؛

ارتباطمصرفبیشترقارچباکاهشخطر
ابتلابهسرطان

طبق نتایج یک تحقیق جدید، مصرف زیاد قارچ با کاهش ریسک سرطان مرتبط 
است.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از ساینس دیلی، بررسی سیستماتیک ۱۷ مطالعه 
بیمار  از ۱9,۵۰۰  بیش  داده های  به  مربوط  تا ۲۰۲۰  سال ۱9۶۶  از  سرطان 
سرطانی نشان می دهد بین مصرف قارچ و خطر ابتلاء به سرطان ارتباط وجود 

دارد.
قارچ سرشار از ویتامین ها، مواد مغذی و آنتی اکسیدان است. یافته های تیم 
تحقیق از دانشگاه ایالتی پنسیلوانیا نشان می دهد که این سوپرخوراکی همچنین 

می تواند به محافظت در مقابل سرطان کمک کند.
محققان دریافتند افرادی که هر نوع قارچ را در رژیم غذایی روزانه خود قرار 
می دهند، با خطر کمتر ابتلاء به سرطان مواجه هستند. طبق یافته ها، افرادی که 
روزانه ۱۸ گرم قارچ می خورند در مقایسه با افرادی که قارچ مصرف نمی کنند، ۴۵ 

درصد کمتر با خطر ابتلاء به سرطان روبرو هستند.
»جیبریل ام با«، سرپرت تیم تحقیق، در این باره می گوید: »قارچ دارای بیشترین 
منبع غذایی ارگوتیونئین است، که یک آنتی اکسیدان و محافظ سلولی بی نظیر و 
قوی محسوب می شود. تجمیع آنتی اکسیدان ها در بدن ممکن است به محافظت 

در برابر استرس اکسایشی کمک کرده و خطر ابتلاء به سرطان را کاهش دهد.«
محققان با بررسی سرطان های خاص، به قوی ترین ارتباطات با سرطان سینه 
اشاره کردند زیرا افرادی که به طور منظم قارچ می خورند، خطر سرطان سینه در 

آنها به طور قابل توجهی کمتر بود.
به طور کلی، این یافته ها شواهد مهمی در مورد اثرات محافظتی قارچ در برابر 
سرطان ارائه می دهد. محققان برای مشخص شدن بهتر مکانیسم های موجود و 

سرطان های خاص، بر مطالعات بیشتر در آینده تاکید دارند.

برای همه ما پیش می آید که شب بدی را گذرانده باشیم و 
خواب به چشممان نیامده باشد. اینکه بی خوابی به سر آدم 
بزند امری طبیعی است اما اگر این بی خوابی و بدخوابی 
تبدیل به یک عادت دائمی شود و شما همیشه دچار کمبود 
خواب باشید می تواند نشانه مشکلی در سلامتی تان باشد.
در این مطلب 9 بیماری جدی مرتبط با کمبود خواب را 

عنوان می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
بیماری قلبی

بیماری های عروق کرونری همانند دیگر مشکلات قلبی 
و ریوی معمولًا با خواب در ارتباط هستند. در واقع نزدیک 
به ۴۴ درصد افرادی که از اختلالات قلبی رنج می برند با 
مشکلات و کمبود خواب مواجه هستند در حالی که تنها 
۱۰ درصد عموم مردم از اختلالات خواب رنج می برند. این 
آمار نتیجه بررسی های کالج قلب و عروق آمریکا است. به 
عقیده متخصصان در طول روز مایعات بدنی باعث ورم 
طبیعی در ناحیه پاها می شود. زمانی که شب به خواب 
می رویم، این مایعات طبیعی در کل بدن پخش می شوند. 
اما اگر قلب به درستی کار نکند ممکن است این مایعات در 

قلب و ریه ها راکد بماند.
از علائم بیماری قلبی می توان به احساس فشار یا درد در 
قفسه سینه، نفس نفس زدن و ضربان تند یا نامنظم قلب 
اشاره کرد. بیماری های قلبی دومین عامل مرگ ومیر در 
کشوری مانند کانادا و اولین عامل مرگ در ایالات متحده 
آمریکا محسوب می شوند. در کشور ما نیز این بیماری ها 
اولین عامل مرگ و میر ایرانی ها شناخته شده است. اگر 
خواب ناکافی، بی کیفیت و نامناسبی دارید و احساس 

ناراحتی قلبی می کنید حتماً به متخصص مراجعه کنید.
مشکلات تیروئید

پرکاری غده تیروئید باعث تسریع عملکردهای متابولیکی 
مبتلا  مشکل  این  به  که  افرادی  می شود.  بدن  مختلف 
از  بیش  انرژی  و  می کنند  بی قراری  احساس  هستند 
اندازه ای دارند. به گفته انجمن خواب آمریکا، این افراد در 
طول شب به سختی می توانند آرام بگیرند و به خواب بروند.
افرادی که از پرکاری تیروئید رنج می برند در مراحل اولیه 
بیماری احساس بی قراری زیادی دارند؛ اما به مرور بدن 
احساس خستگی می کند. این افراد در نهایت نیز بر اثر 
از  به احساس فرسودگی دچار می شوند.  کمبود خواب 
دیگر علائم پرکاری تیروئید می توان به لرزش دست ها، 
خستگی عضلانی، دفع مداوم و کاهش وزن اشاره کرد. 
اگر مدام بی خواب می شوید و علائم ذکر شده را نیز تجربه 
کرده اید حتماً آزمایش خون بدهید تا میزان هورمون های 

تیروئیدتان بررسی شوند.
آرتروز

بر اساس بررسی های محققان کانادایی ۵۰ درصد افرادی 
که از آرتروز رنج می برند دچار مشکلاتی در خواب هستند. 
البته بی خوابی این افراد صرفاً به دلیل احساس درد نیست. 

واقعیت این است که آرتروز باعث ایجاد التهاب و اضطراب 
در بدن می شود که یک دور باطل ایجاد می کنند. آرتروز با 
از بین رفتن غضروف ایجاد می شود و پاسخ بدن به نبود 
غضروف بروز التهاب است. نتایج تحقیقات نشان می دهند 
که افزایش التهاب نیز با کمبود خواب همراه می شود. بر اثر 
یک دور باطل، بی خوابی نیز باعث افزایش التهاب و درد 
می شود و التهاب نیز باعث کاهش کیفیت خواب می شود.
بر اساس مطالعات انجمن آرتروز کانادا، بیش از ۱۰۰ 
نوع مختلف آرتروز با تظاهرات و علائم متعدد وجود دارد از 
جمله: دردهای مفصلی، تورم، خشکی یا سفتی، خستگی 
یا بثورات که ظاهر می شوند و بعد از مدتی از بین می روند. 
متأسفانه تشخیص این بیماری کار چندان ساده ای نیست. 
پزشک  با  اولیه  با مشاهده علائم  که  بنابراین لازم است 

متخصص مشورت کنید.
آلرژی ها

مواد حساسیت زای موجود در هوا باعث بروز التهاب در 
مجاری بینی شده و میزان تولید هیستامین را افزایش 
می دهد. هیستامین موادی است که باعث ایجاد احتقان 
این علائم که  بینی می شود.  ترشحات قسمت پشت  و 
شب  طول  در  هستند  ناراحت کننده  نیز  روز  طول  در 
نتایج  می شوند.  بدخوابی  باعث  و  شده  آزاردهنده تر 
بررسی ها نشان می دهند که بیش از ۴۰ درصد مشکلات 
بروز  آلرژی  این چنینی  علائم  دلیل  به  خواب  به  مربوط 
می کند. حتماً می دانید که داروهای زیادی وجود دارند که 
بدون نسخه نیز به فروش می رسند و تأثیر زیادی در کنترل 
آلرژی دارند. اگر مطمئن نیستید که بی خوابی تان به دلیل 
آلرژی است بهتر است به علائم دیگر این مشکل از قبیل 

سرفه، عطسه، ریزش اشک، خارش در گلو و مجاری بینی 
نیز توجه داشته باشید.

ریفلاکس اسید معده
ریفلاکس  آمریکا،  خواب  موسسه  گزارش  اساس  بر 
معده یکی از عوامل اصلی بی خوابی در بین افراد ۴۵ تا 
۶۴ سال محسوب می شود. به این ترتیب که اسید معده 
بروز سوزش، سرفه و  باعث  و  بالا می آید  به سمت مری 
احساس خفگی در حال استراحت می شود. از دیگر علائم 
ریفلاکس معده می توان به التهاب لثه ها، گلودرد و بوی بد 
دهان اشاره کرد. بهتر است به پزشک مراجعه کنید. روش 
درمان این مشکل تغییر برخی عادت های زندگی و مصرف 

دارو است.
افرادی که از پرکاری تیروئید رنج می برند در مراحل اولیه 
بیماری احساس بی قراری زیادی دارند؛ اما به مرور بدن 
احساس خستگی می کند. این افراد در نهایت نیز بر اثر 
از  به احساس فرسودگی دچار می شوند.  کمبود خواب 
دیگر علائم پرکاری تیروئید می توان به لرزش دست ها، 

خستگی عضلانی، دفع مداوم و کاهش وزن اشاره کرد
آپنه خواب

خر و پف مزمن و با صدای بلند که اغلب با خفگی و 
نفس نفس زدن همراه است علامت واضح آپنه انسدادی 
خواب است. زمانی که می خوابید، عضلات گلو به طور 
طبیعی شل می شوند. این شل شدن عضلانی در افرادی 
که به آپنه خواب دچار هستند بیشتر است و همین امر 
باعث می شود که مجاری تنفسی مسدود شوند. در این 
صورت نیز فرد به مدت بسیار کوتاه از خواب بیدار می شود 
تا بتواند نفس بکشد. از علائم دیگر این مشکل می توان 

به سردردهای صبحگاهی، تعریق شبانه، خشکی دهان 
و گلودرد در بیداری اشاره کرد. افرادی که از آپنه خواب 
تمرکز  روز  طول  در  می توانند  سختی  به  می برند  رنج 
داشته باشند. توجه داشته باشید که نباید این بیماری را 
نادیده گرفت و کم اهمیت شمرد. چون باعث خستگی و 
خواب آلودگی در طول روز می شود و همچنین ممکن است 
باعث ایجاد فشارخون بالا و افزایش خطر اختلالات ضربان 
قلب و بیماری های قلبی دیگری شود. برای تشخیص این 

بیماری حتماً به پزشک مراجعه کنید.
سندرم پاهای بی قرار

احساس  همراه  به  سوزش  گزگز،  دچار  پاهایتان  اگر 
سندرم  دچار  دارد  امکان  است  شده  شب  در  سنگینی 
احساس  بیماران  از  برخی  باشید.  شده  بی قرار  پاهای 
می کنند که چیزی در اطراف پاهایشان می خزد و یا در 
اعماق عضلات اندام های تحتانی شان آب در جریان است.
افرادی که به این اختلال دچار هستند تقریباً همیشه 
تمایل دارند که پاهایشان را تکان دهند تا تنش های وارد 
شده تسکین پیدا کند. واقعیت این است که علائم این 
حالت  در  بدن  که  زمانی  روز  پایانی  ساعات  در  مشکل 
فرد  نتیجه  در  و  می کند  پیدا  تشدید  است  استراحت 
نمی تواند به خوبی بخوابد. اگر دچار مشکل بی خوابی و 

علائم ذکر شده هستید به پزشک مراجعه کنید.
بیماری پارکینسون

و  آلزایمر  عقل،  زوال  مانند  نورودژنراتیو  بیماری های 
به  هستند.  همراه  خواب  اختلالات  با  اغلب  پارکینسون 
گفته محققان مرکز مطالعات بیماری پارکینسون دانشگاه 
کالیفرنیا، افرادی که به پارکینسون مبتلا هستند به طور 
طبیعی می خوابند اما در طول شب بارها از خواب بیدار 
می شوند و سپس به سختی به خواب می روند. خواب این 
افراد همچنین به واسطه کابوس، سندرم پاهای بی قرار و تکرر 
ادرار در طول شب مختل می شود. پارکینسون یک بیماری 
سالمند  افراد  که  است  مرکزی  ایمنی  دستگاه  به  مربوط 
را درگیر می کند. این بیماری باعث ایجاد لرزش، مشکل 

تعادل، مشکل تکلم، راه رفتن یا غذا خوردن ایجاد می کند.
افسردگی

دچار  می برند  رنج  افسردگی  از  که  افرادی  سه چهارم 
افسردگی  و  بین خواب  ارتباط  نیز می شوند.  بی خوابی 
پیچیده است. کمبود خواب نه تنها در افسردگی نقش 
دارد اما تغییراتی در مغز افراد افسرده به طور مستقیم روی 
خواب تأثیر می گذارد. به همین دلیل درمان افسردگی باید 
با استراحت همراه باشد. شما می توانید در سایت های 
اینترنتی تست هایی پیدا کنید که به تشخیص افسردگی 
دچار  می کنید  تصور  اگر  حال،  هر  در  می کنند.  کمک 
علائم افسردگی مانند بی علاقگی، از دست دادن انگیزه، 
احساس ناامیدی، دردهای عمومی بدن و تغییرات اشتها 

مواجه شده اید حتماً به پزشک مراجعه کنید.

این9بیماریشمارابیخوابمیکند
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اجتماعی

مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء خبرداد:

بهرهبرداریازفازنخستخطیکمترو
قمتاپایانخردادماه

مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء ،با ارزیابی مثبت از روند 
اجرای خط یک قطار شهری قم، گفت: تا پایان خردادماه ۱۴۰۰ فاز نخست خط 

یک برق دار و به مرحله بهره برداری می رسد.
اسدالله حاجی زمانی ، با اشاره به فعالیت هلدینگ راه و شهرسازی در حوزه راه، 
راه آهن، قطار شهری و همچنین حوزه ابنیه اظهار داشت: در بخش راه و راه آهن 
فعالیت های گسترده ای در دست اقدام است که یکی از آن ها ساخت راه آهن 

 ـزاهدان به طول ۶۵۰ کیلومتر است. چابهار 
 ـاز   ـزاهدان  وی با تأکید بر اینکه براساس برنامه ریزی صورت گرفته راه آهن چابهار 
زاهدان تا خاش به طول ۱۵۰ کیلومتر به  بهره برداری می رسد افزود: راه آهن یزد ـ 

اقلید نیز تا دو ماه آینده به طول ۲۷۴ کیلومتر مورد افتتاح قرار می گیرد.
مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء در بخش دیگری از 
سخنان خود با بیان اینکه مهم ترین پروژه بخش راه سازی مربوط به مسیر پاتاوه 
به دهدشت است، ابراز کرد: با افتتاح این مسیر در بخش راه، استان کهگیلویه و 

بویراحمد از بن بست بیرون می آید.
وی با اشاره به اینکه تا در دو ماه آینده عبور محلی در این پروژه آغاز و پس ازآن 
نیز عبور ترانزیت صورت می گیرد اضافه کرد: در موضوع مترویی نیز خط دو، سه و 

چهار مشهد را در دست ساخت داریم که این پروژه نیز روند خوبی دارد.
حاجی زمانی خاطرنشان کرد: خط دو و سه مترو شیراز نیز در دست اقدام 
است که تاکنون پیشرفت قابل ملاحظه ای داشته و امیدواریم تا چند ماه آینده به 
بهره برداری برسد، البته خط سه مترو شیراز نیز به تازگی آغازشده و در دست اقدام 

است.
 وی ادامه داد: یکی دیگر از پروژه های در دست اقدام در بخش قطار شهری 
ساخت خط دو مترو تبریز است که این طرح نیز روند مناسبی دارد و امیدواریم 
در یک سال آینده حفاری تونل های مترو تبریز نیز پایان یافته برای نصب امکانات 
تجهیزاتی آماده شود. مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء 
گفت: مترو اسلامشهر نیز در دست اجرا داریم که این طرح روند مناسب دارد و در 

سال 99 نیز پیشرفت قابل ملاحظه ای داشته است.
و  راه  هلدینگ  توسط  تهران  مترو  و ۱۰  هفت  خط  ساخت  به  اشاره  با  وی 
شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء اذعان کرد: اجرای خط هفت در دست اقدام بوده 

و به مرور قسمت های مختلف این خط به بهره برداری می رسد.
حاجی زمانی یادآور شد: ساخت حدود ۱۰ کیلومتر از مسیر ۴۳ کیلومتری خط 
۱۰ مترو تهران که به تازگی عملیات اجرایی آن آغازشده به قرارگاه خاتم الانبیاء 
واگذار شده که در حال حاضر دستگاه TBM مستقرشده و امیدواریم تا دو هفته 

آینده حفاری آن نیز آغاز شود.
وی با ارزیابی مثبت از روند اجرای خط یک قطار شهری قم، گفت: تا پایان 

خردادماه ۱۴۰۰ فاز نخست خط یک برق دار و به مرحله بهره برداری می رسد.
مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء همچنین با اشاره به 
اقدامات انجام شده توسط قرارگاه خاتم الانبیا در پروژه قطار شهری قم، اظهار 
داشت: روند کار در سال گذشته نشان می دهد روند خوبی بوده و پیشرفت مناسب 

در اجرای این طرح صورت گرفته است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر قرارداد تجهیزاتی خط یک قطار شهری قم 
منعقدشده است، گفت: تلاش ما این است بر اساس برنامه زمان بندی تا خردادماه 
بتوانیم خط را گرم و به مرحله بهره برداری برسانیم، در این مدت باقی مانده نیز اگر 

نیاز باشد، ادامه کار به صورت سه شیفت دنبال می شود.
حاجی زمانی تصریح کرد: نگرانی در مورد منابع مالی پروژه نداریم و در حال 
منابع  به  مستقیم  تزریق  و  اعتبار  تخصیص  برای  لازم  برنامه ریزی  نیز  حاضر 

تجهیزاتی و پروژه نیز در دست اقدام است.

رییس اداره فنی و نظارت اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم  خبرداد:

احداثراههایدسترسیپاسگاهپلیس
راهقمسلفچگان

رییس اداره فنی و نظارت اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
گفت :با اعتباری افزون بر ۱۵میلیارد ریال ، طرح زیرسازی و آسفالت راههای 
دسترسی ساختمان جدید پاسگاه پلیس راه قم – سلفچگان به طول ۸۰۰متر و 

عرض متوسط ۸ متر عملیاتی شد .
سید محمدرضا موسوی بااعلام  این خبر اظهارداشت : با توجه به احداث و 
افتتاح ساختمان جدید پاسگاه پلیس راه قم – سلفچگان درشهریور ماه سال 99 

، اجرای طرحهای تکمیلی این بنا در دستور کار قرارگرفت . 
موسوی  افزود : طی شش ماهه دوم سال 99 نسبت به اجرای طرحهای تکمیلی 
پاسگاه پلیس راه قم – سلفچگان اقدام که بخشی از این طرحها شامل : زیر سازی و 
آسفالت محوطه داخلی ، اجرای فنداسیون دکل بی سیم ، تعریض آبرو بتنی ، تهیه 

ونصب برجهای روشنایی و ... می باشند .
وی هزینه اقدامات تکمیلی فوق الاشاره را افزون بر ۵/۷ میلیارد ریال عنوان و 
درخصوص اجرای طرح زیر سازی و آسفالت راههای دسترسی پاسگاه نیز اظهار 
داشت : طول مسیر پروژه قریب ۸۰۰متر و متوسط عرض آن نیز ۸  متر می باشد .
موسوی درادامه افزود : برآورد موارد اجرایی طرح حاضرشامل : خاکبرداری با 
حجمی افزون بر ۴ هزار متر مکعب ، بارریزی با حجمی بالغ بر ۶ هزار متر مکعب 
،زیراساس و اساس با حجم متوسط یک هزار متر مکعب  وتناژ آسفاتی بالغ بر 

۱۵۰۰ تن می باشد .
رییس اداره فنی و نظارت اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
باتوضیحی مجمل درخصوص دیگر موارد اجرایی این طرح اذعان داشت : دو لایه 
بتن آسفالتی گرم شامل لایه های بیندر و توپکا جهت تکمیل راههای دسترسی 
این پاسگاه در طرح اجرا خواهد گردید. سیدمحمدرضا موسوی میزان اعتبار این 
پروژه را بالغ بر ۱۵ میلیارد ریال عنوان و افزود : این مبلغ از محل اعتبارات سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای تامین شده است . وی بازه زمانی طرح بارریزی 
و آسفالت راههای دسترسی ساختمان جدید الاحداث پاسگاه پلیس راه قم – 
سلفچگان را دوماه برآورد و خاطر نشان ساخت : انشا... بتوانیم تا پایان خردادماه 

سالجاری شاهد تکمیل و بهره برداری ازاین طرح باشیم .
قم  راه  پلیس  پاسگاه  جدیدالاحداث  ساختمان  سازه  است  توجه  شایان 
– سلفچگان ازنوع پیش ساخته و درکیلومتر ۳۵ باند شمالی ) رفت ( بزرگراه قم – 
سلفچگان واقع شده است . کلنگ احداث این بنا درنیمه دوم سال 9۶ ودرزمینی 
به مساحت ۳۲۰۰متر مربع برزمین زده شد و درسال 99 ، طی هفته دولت ، افتتاح 
و مورد بهره برداری قرار گرفت . هزینه احداث ساختمان جدید پاسگاه پلیس راه 
قم – سلفچگان ، افزون بر ۳۶ میلیارد ریال بوده که از محل اعتبارات سازمان 

راهداری و حمل ونقل جاده ای تامین و اجرایی شده است .

رئیس مرکز بهداشت قم تاکید کرد؛

ضرورتافتتاحمراکزبیشترتزریقواکسن
رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم با بیان اینکه قم نیز نیازمند افتتاح مراکز 
بیشتری برای واکسیناسیون افراد است، گفت: در حال حاضر حدود ۸ هزار و ۵۰۰ 

دوز واکسن به گروه های هدف تزریق شده است.
باقر محمودی صبح یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه با افتتاح اولین 
مرکز واکسیناسیون قم با هدف تسریع در امر واکسیناسیون گروه های هدف در 
میدان روح الله با ظرفیت واکسینه کردن بین ۳۰۰ تا ۴۰۰ نفر در روز می توان 
به شهروندان خدمت رسانی کرد، گفت: در روز اول آغاز به کار این مرکز، حدود 
۳۱۵ واکسن به افراد تزریق شد. رئیس مرکز بهداشت شهرستان قم با اشاره به 
اینکه قم نیز نیازمند افتتاح مراکز بیشتری برای واکسیناسیون افراد است، افزود: 
در حال حاضر حدود ۸ هزار و ۵۰۰ دوز واکسن به گروه های هدف شامل کادر 
درمان و بهداشت، سالمندان، جانبازان و معلولان، کارمندان خانه های سالمندان، 

معلولین و بیماران خاص در استان قم تزریق شده است.

دبیرجامعه زینب )س( در قم مطرح کرد؛

نقشآفرینیبانواندرعرصههای
سیاسیوفرهنگی

بیان  با  قم  در  )س(  زینب  دبیرجامعه 
اینکه زنان ایرانی در عرصه های مختلف 
علم آموزی فرهنگی اجتماعی و سیاسی 
همانند مردان نقش آفرین هستند، گفت: 
جامعه زینب )س( حزب موفق و فراگیر 
و  اندیشمندان  بانوان،  از  متشکل  ملی 

متفکرین است.
نرجس نیازمند عصرروزشنبه در مراسم 
معارفه دبیرجامعه زینب )س( در قم، که 
به صورت مجازی برگزار شد، اظهار کرد: 
زنان موجب قوام خانواده و پرورش دهنده نسل آینده هستند و با حفظ جایگاه 
زن مسلمان می توانند در تمام صحنه های اجتماعی همراه مردان گام بردارند و در 

جامعه خویش اثربخش باشند.
فرهنگی  علم آموزی  مختلف  عرصه های  در  ایرانی  زنان  اینکه  بیان  با  وی 
اجتماعی و سیاسی همانند مردان نقش آفرین هستند،گفت: جامعه زینب )س( 
حزب موفق و فراگیر ملی متشکل از بانوان، اندیشمندان، متفکرین، متقدمین 

مبارزه پیش از انقلاب به رهبری امام خمینی )ره( است.
دبیرجامعه زینب )س( قم با اشاره به تاکید رهبرمعظم انقلاب در زمان ریاست 
جمهوریشان مبنی بر گسترش فعالیت های تشکیلاتی زنان برای کلیه اقشار 
جامعه اعم از متخصصین حوزه و دانشگاه، فرهنگیان و دانشجویان گفت: این 
تشکیلات عظیم مختص زنان متدین همسو با جامعه روحانیت مبارز در خط 
ولایت فقیه و حمایت همه جانبه از نظام جمهوری اسلامی ایران در تمامی عرصه 

های فرهنگی، اجتماعی و سیاسی است.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره برنامه های پیش رو برای انتخابات 
ریاست  و  شهر  اسلامی  شورای  رهبری،  خبرگان  انتخابات  سه  قم  در  گفت: 
انقلاب  بعد  از  انتخابات های بسیار حساس  از  برگزار می شود که  جمهوری 
محسوب می شود. نیازمند با اشاره به حضور فعال بانوان در انتخابات بیان کرد: 
قمی ها همواره در صحنه انتخابات خوش درخشیده و حضور فعالی دارند و 
درصد مشارکت بالایی را به خود اختصاص می دهند که در این راستا نقش بانوان 

ولایی در صحنه برکسی پوشیده نیست.
لازم به ذکراست :طی مراسمی که به صورت مجازی برگزار شد، اعظم حاجی 
عباسی دبیرجامعه زینب )س( طی حکمی نرجس نیازمند را به عنوان دبیرجامعه 
زینب )س( در قم به مدت یکسال منصوب کرد.حاجی عباسی در این مراسم 
ضمن توصیه بر تشویق حضور بانوان در مشارکت در انتخابات گفت: از قم انتظار 
می رود زنان با الگو گرفتن از حضرت معصومه )س( در راه جهاد و پیشتازی در 

مشارکت سیاسی پیشگام باشند.

معاون سیاسی و امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

۷۰میلیاردتومانتوسطستادمردمیو
خیرینبهنیازمنداناهداءشد

معاون سیاسی و امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت: در سال گذشته ۷۰ 
میلیارد تومان توسط ستاد مردمی و خیرین قم به نیازمندان اهداء شد.

بیژن سلیمان پور در جلسه ستاد مردمی مقابله با کرونای استان که در سالن 
کرامت استانداری برگزار شد، با قدردانی از تلاش خیرین و تشکل های مردمی 
در حمایت از اقشار ضعیف اظهار داشت: دستور اصلی جلسه، کمک مؤمنانه 
و مواسات است، با آغاز شیوع کرونا و پس از گذشت چند هفته از بیماری بر 
اساس دستور استاندار در سال گذشته ۵ گروه کاری درزمینهٔ سامان بخشی به 

کمک های مؤمنانه و طرح مواسات رهبری شکل گرفت.
معاون استاندار قم افزود: این کارگروه ها شامل کارگروه مشارکت های اجتماعی 
و تشکل های مردم نهاد، کارگروه درمان و تأمین تجهیزات پزشکی، کارگروه تأمین 
و تولید و توزیع اقلام اساسی،  ستادهای مردمی و اقشار آسیب پذیر و کارگروه 

موکب ها و مراکز اقامتی است.
وی بابیان پرهیز از موازی سازی و سوق دهی به اهداف و هم افزایی به عنوان 
مهم ترین رسالت این کارگروه ها تصریح کرد: تلاش شد کمک ها به طور مطلوب 
و شایسته در اختیار مردم قرار بگیرد و در این مسیر اتفاقات بی نظیری رقم خورد.

سلیمان پور عنوان کرد: در سال گذشته ۷۰ میلیارد تومان توسط ستاد مردمی 
و خیرین قم به نیازمندان اهداء شد، قرار بود در اهدای کمک ها،سامانه  و بانک 
اطلاعاتی تدوین شود که می توانستیم پایلوت در کشور شویم و دراین باره برنامه ها 
را نوشتیم اما وقتی اجرای آن به سازمان اجتماعی کشور منعکس شد، اعلام 
کردند بانک را ایجاد می کنند. وی خاطرنشان کرد: وضعیت بیماری کرونا در 
کشور حاد و بغرنج شده و پیش بینی می شود تا چند هفته آینده چنین شرایطی 
حاکم باشد، در جلسه قبلی ستاد مدیریت کرونا دستور داده شد تا در جهت 
ارزیابی کمک ها، جلسه ای تشکیل شود. معاون استاندار قم گفت: با توجه به 
اینکه در ماه های اخیر با تشدید ممنوعیت ها، فضای کسب وکار دچار زیان و 
آسیب شده است، در ماه مبارک رمضان با عنایت بر منویات رهبری در جهت 
کمک های مؤمنانه، اقداماتی باید انجام شود. وی افزود: گزارش های خوبی 
از تلاش ها ارائه شده و پیشنهاد می شود بن به جای سبد کالا در افزایش رعایت 
پروتکل ها و حفظ کرامت اقشار ضعیف و سهولت بیشتر تهیه شود که امیدواریم 

خیرین و مؤسسات خیریه، توزیع بن را در دستور کار قرار دهند.
 

رئیس اداره استعدادهای درخشان آموزش وپرورش  استان قم:

۱۷۸دانشآموزقمیدرآزمون
المپیادهایعلمیپذیرفتهشدند

رئیس اداره استعدادهای درخشان آموزش وپرورش  استان قم گفت: ۱۷۸ 
دانش آموز قمی در مرحله نخست آزمون ملی المپیادهای علمی پذیرفته شدند 

که نسبت به سال گذشته ۵۲ درصد رشد یافته است.
و  دهم  پایه های  دانش آموزان  توسط  افتخارات  این  افزود:  طالبی  علی 
یازدهم واحدهای آموزشی متوسطه دوم استان کسب شده که در تمام ادوار 

آموزش وپرورش قم بی نظیر می باشد.
وی بیان کرد: فرآیند آزمون المپیادهای علمی دانش آموزی هر ساله به صورت 
هماهنگ در ۱۲ رشته ادبی، اقتصاد و مدیریت، تفکر و کارآفرینی، جغرافیا، 
سلول های بنیادی و پزشکی بازساختی، ریاضی، کامپیوتر، فیزیک، شیمی، 
زیست شناسی، زمین شناسی، نجوم و اخترفیزیک از میان داوطلبان پایه های 

دهم و یازدهم در سطح کشور طی ۳ مرحله برگزار می گردد.
وی اضافه کرد: آن دسته از داوطلبانی که آزمون مرحله سوم )معروف به دوره 
تابستانی( را با موفقیت به پایان رسانند، به مدال طلا، نقره یا برنز دست خواهند 
یافت. به گفته طالبی، توزیع مدال های کشوری در هر رشته به جز ریاضی که 
حدود ۶۰ مدال می باشد، حدود ۴۰ مدال است که رنگ آن بر اساس امتیاز کسب 

شده توسط دانش آموزان، معین و اهدا می گردد.
وی ادامه داد: در هفت رشته اصلی از ۱۲ رشته موجود در المپیادهای علمی 
دانش آموزی، حائزان مدال های کشوری، ضمن عضویت در بنیاد ملی نخبگان، 

از مزایای سهمیه در کنکور سراسری نیز بهره مند  می شوند.
وی خاطرنشان کرد: در سال تحصیلی جاری ۲ هزار و ۲۵۴ دانش آموز دختر 
و پسر در هشت مدرسه استعدادهای درخشان استان قم مشغول به تحصیل 
می باشند. رئیس اداره استعدادهای درخشان آموزش وپرورش قم افزود: در سال 
تحصیلی پیش رو، برای نخستین بار در استان قم،  رشته هنرستانی کامپیوتر 
)گرایش شبکه و نرم افزار( در دبیرستان پسرانه استعدادهای درخشان شهید دکتر 
شهریاری ایجاد می شود که دانش آموزان )پایه نهم سال تحصیلی جاری( مستعد 
علاقه مند به ادامه تحصیل در رشته های فنی و حرفه ای، از سال تحصیلی آینده، 
از این خدمات آموزشی و پرورشی در مدارس استعدادهای درخشان بهره مند 

خواهند شد.

یک رفتارشناس می گوید: خیزش موج های دوم تا چهارم کرونا نتیجه عادی انگاری 
است. البته با وجود نگرانی های نظام سلامت، مسیر سفر، ترددهای شهری و 

تشکیل دورهمی های خانوادگی باز بود و خود الگویی برای عادی انگاری شد.
همزمان با هشدارها نسبت به روند عادی انگاری کرونا در کشور و ورود کشور 
به موج چهارم کووید-۱9، آمار مبتلایان و بستری شدگان ویروس کرونا افزایش 

قابل توجهی پیدا کرده است.
این روزها بیماری کرونا بر کل نقشه کشور سایه انداخته، به طوری که بیشتر شهرها 
به رنگ نارنجی و قرمز کرونایی درآمده اند، اما با این حال هنوز برخی مرگ را برای 
همسایه می دانند و بعد از یک سال و اندی از شیوع بیماری سعی دارند جان خود و 

دیگران را با رعایت نکردن شیوه نامه های بهداشتی به خطر بیندازند.
در این میان به تازگی بابک دین پرست دبیر قرارگاه ستاد ملی مقابله با کرونا با تاکید 
بر اینکه عادی انگاری بیماری عامل موثر در افزایش شهرهای قرمز در کشور بوده 
است، گفته: »طبق آخرین گزارش ها، میزان رعایت پروتکل های بهداشتی به عددی 
در حدود ۵۸ درصد رسیده؛ عادی انگاری عامل افزایش شهرهای قرمز بوده است«.

چرایی افزایش شهرهای قرمز
به گفته دین پرست، شرایط بیماری در کشور در شرایط نامناسبی قرار دارد و در 
شرایط پیش رو باید با بسیج همه امکانات و البته همراهی مردم به صورت رعایت 

کامل پروتکل های بهداشتی بر موج چهارم بیماری غلبه کنیم.
و  بیماری کرونا راهی جز هماهنگی  برای مهار موج چهارم  اینکه  بیان  با  وی 
هم افزایی ظرفیت ها در کشور نیست، گفت: براساس تجربه، مکانیسم کارآمد و 
پروتکل های  و  بیماری منحوس کرونا، رعایت دستورالعمل ها  عملیاتی در مهار 
بهداشتی است و باید میزان رعایت پروتکل های بهداشتی از وضعیت کنونی ۵۸ 

درصد به بالای 9۰ درصد برسد.
از دیگر سو با وجود اخطارها و هشدارهای جدی متخصصان حوزه بهداشت، 
برخی از افراد جامعه قانون گریزی می کنند و پروتکل ها و محدودیت ها را نادیده 
می گیرند، این مساله هم از سوی مردم و هم از طرف مسئولان دائماً مورد انتقاد است 
و معتقدند که برای عبور از بحران ملی کرونا نیاز به مشارکت همگانی است اما قدم 

خاصی در این زمینه برداشته نمی شود.
خیزش موج های دوم تا چهارم کرونا نتیجه عادی انگاری

آسیب شناس  اجتماعی  و  رفتارشناس  ابهری  مجید  موضوع  این  با  ارتباط  در 
به ایرناپلاس گفت: نکته ای که در ابتدا باید به آن تاکید کنم این است که دلیل 
اصلی خیزش موج های دوم تا چهارم کرونا نتیجه عادی انگاری شرایط بود. البته 
مسئولان با وجود نگرانی های نظام سلامت، مسیر سفر، ترددهای شهری و تشکیل 
دورهمی های خانوادگی را باز گذاشتند و خود الگویی برای عادی انگاری شدند. 
عادی انگاری کرونا موج های بعدی را به دنبال دارد. در شرایط کنونی نیز رعایت 
پروتکل های بهداشتی یک اولویت مهم به شمار می رود. امروز مردم باید فارغ از توجه 

به رنگ بندی ها، رعایت پروتکل های بهداشتی را در اولویت قرار دهند.
ابهری ادامه داد: از آغاز شیوع کرونا تا کنون متأسفانه مردم پیام های متفاوت و گاه 
متناقضی از سوی مسئولان دریافت کرده اند، تصمیم گیری های دیرهنگام هم سبب 
شد تا جامعه به سمت عادی انگاری سوق داده شود. پیش از عید نوروز صحبت هایی 
مطرح شد، مبنی بر اینکه ویروس انگلیسی خطرناک است و از عراق وارد خوزستان 
شده، اما متناسب با هشدارهایی که متخصصان می دادند، تصمیم های به موقع 
گرفته نشد. برای متخصصان امر روشن بود که شیوع بیماری در ایام تعطیلات عید 
می تواند نگران کننده باشد و باید تصمیم های جدی، به موقع و محکم تری برای منع 

تردد گرفته می شد اما نشد.
رسانه خطر عادی سازی را جدی بگیرد

این رفتارشناس  افزود: یک موضوع بسیار مهم باید مورد تأکید همواره صداوسیما 
و رسانه ها باشد و آن خطر عادی انگاری است. هر زمانی حس کنیم که مساله تمام 
شده و مشکلی نیست، بلافاصله عادی انگاری شروع شود اما اکنون باید سخت ترین 

محدودیت ها اعمال شود.
پروتکل های  مراعات  بدون  اجتماعات  و  تردد  ازدحام،  وقت  هر  مدت  این  در 

پروتکل های  مورد  در  باید  شدیم.  مواجه  پیک  با  بلافاصله  شد،  زیاد  بهداشتی 
بهداشتی سختگیری بیشتری وجود داشته باشد بویژه اینکه این بیماری، تنها بحث 
پزشکی نیست، بلکه پیامدهای اقتصادی، فرهنگی،  اجتماعی دارد که روح و روان 

جامعه را نیز تحت تاثیر قرار داده است.
به گفته وی، در حال حاضر بیماری کرونا باعث رشد اقتصادی منفی در دنیا شده و 
ضربه های شدیدی به اقتصاد کشورها وارد کرده است. اتفاقی عجیب و بی سابقه که 

کمتر موردی مشابه آن در تاریخ وجود دارد.
تمهیدات اجرایی جدی گرفته شود

ابهری معتقد است وقتی تصمیمی گرفته می شود که به مدت ۱۰ روز باید همه جا 
تعطیل باشد و این امر به قانون تبدیل می شود، طبعاً هم باید اجرا شود.

است،  زیاد  قانون  به  بی توجهی  شهروندان  میان  در  و  ما  کشور  در  متأسفانه 
همان طور که در مورد قوانین راهنمایی و رانندگی می بینیم، تا وقتی که برخوردها 
جدی نشود، بسیاری از مردم خود را ملزم به رعایت قانون نمی دانند. در این مورد 
هم باید تمهیدات اجرایی جدی گرفته شود. وی ادامه داد: سؤال اینجاست که آیا 
دستگاه های اجرایی برای اعمال قانون تعطیلی ۱۰ روزه آماده شده اند؟ وقتی که 
دستگاه های اجرایی آماده نباشند، نباید از مردم یک جامعه انتظار پیروی کامل از 

قانون و به دست آوردن نتیجه لازم را داشته باشیم.
این آسیب شناس ادامه داد: تا وقتی که ناهماهنگی های مدیریت بحران برطرف 
نشود، موضوعی که به عنوان بحران ملی، همه جامعه را درگیر کرده، حل نخواهد 
شد؛ به طور قطع اراده ای منسجم برای دنبال کردن راه های مقابله با کرونا و محدود 
کردن آن باید وجود داشته باشد. اگر این اتفاق نیفتد، باید منتظر امواج بعدی هم 

باشیم، در عین  حال مهار موج فعلی هم دشوارتر می شود.
نباید ناهماهنگی ها به نقطه ای برسد که یک وزیر مسئول بیاید و اعلام استیصال 
کند، در این شرایط همه ارکان حاکمیت، ستاد مدیریت بحران و دستگاه های مجری 
باید با یکدیگر کاملًا هماهنگ  باشند و با این مشکل و بحران بزرگ اجتماعی برخورد 

سیاسی نکنند.
بازدید میدانی و بررسی دقیق وضعیت رعایت پروتکل ها

ابهری تاکید کرد: بررسی و ارائه تحلیلی از آثار مثبت و منفی اعمال محدودیت های 
تردد بین شهری و شبانه از سوی دستگاه های اجرایی و متولی این طرح در استان ها 
لازم است. نوع محدودیت هایی که صورت می گیرد براساس رنگ بندی کرونایی و 
مطابق با دستورالعمل هاست و اگر شهرستانی نیاز به دستورالعمل دیگری دارد باید 

پیشنهاد خود را ارائه دهد تا در مورد آن تصمیم گیری شود.
وی افزود: برای اینکه بتوانیم در این زمینه عملکرد قابل قبولی داشته باشیم، باید با 
دید دو ماهه، اقدامات لازم توسط دستگاه هایی که جامعه هدف آن هستند، صورت 
گیرد. همچنین بازدید میدانی و بررسی دقیق وضعیت رعایت پروتکل ها و تطابق 
آن با گزارش های اعلامی انجام شود تا سطح رعایت دستورالعمل های بهداشتی با 
نظارت دقیق و اتخاذ سازوکار مناسب ارتقا یابد زیرا کاهش میزان رعایت پروتکل های 

بهداشتی افزایش تصاعدی آمار مبتلایان را به همراه خواهد داشت.

پیک چهارم کرونا را جدی بگیریم

خطر عادی انگاری کرونا؛ مرگ تنها برای همسایه نیست

گزارش :سمانه سادات فقیه سبزواری 

پیاده راه انقلاب که از زمان بهره برداری رسمی آن بیش 
از دوماه نمی گذرد، انقلابی در زمینه پیاده سازی اطراف 
حرم حضرت معصومه )س( محسوب می شود که در عین 
رضایتمندی کسبه نگرانی کسادی رونق اقتصادی را هم 

به دنبال دارد.
 پیاده راه انقلاب؛ پروژه ای که از سال 9۶ پس از گذشت 
بیش از ۵ سال از ایجاد باغ راه بهار در دستور کار شهرداری 
قرار گرفت و برای اجرای این طرح در ابتدا مبادی های 
ورودی خیابان چهارمردان یا انقلاب بسته شد تا مطالعات 

اجرایی این پروژه به پایان برسد.
برای اجرای این طرح باید مطالعات تخصصی صورت 
می گرفت و پس از آن جابجایی تاسیسات و آماده سازی 
اذهان عمومی برای اجرای این پروژه انجام می شد. این 
پروژه حد فاصل خیابان ارم تا تقاطع عمار یاسر قرار دارد 
که مطالعات و ایجاد زیرساخت های این طرح حدود ۳ 

سال زمان برد.
پاییز سال گذشته بود که مرتضی سقائیان نژاد از اجرای 
آرام سازی خیابان انقلاب در دو شیفت کاری و با اعتبار 
روزهای  آخرین  در  تومان  میلیارد   ۴.۵ بالغ بر  اولیه ای 

آذرماه سال خبر داد.
محمودمسگری رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری 
شورای اسلامی شهر قم در گفت وگویی ،یکی از مهمترین 
را  انقلاب  خیابان  سازی  پیاده  راه   پروژه  اجرای  علل 
و گفت:  ساماندهی خیابان های اطراف حرم ذکر کرد 
باتوجه به ثبت بالای تردد عابران پیاده در خیابان های 
اطراف حرم و لزوم افزایش ایمنی عابران، این طرح در 
قم به اجرا رسید. آخرین روزهای سال ۱۳99 همزمان با 
مبعث نبی مکرم اسلام این پروژه به بهره برداری رسید 
و فضایی زیبا و دل انگیز را برای زائران و مجاوران ایجاد 
کرد. فضایی سنگ فرش و پاکیزه که موجب رونق پیاده 
روی در این مسیر شد. حلوایی زاده معاون فنی و عمرانی 
اجرای  به  اشاره  با  وگویی  گفت  در  نیز  قم  شهرداری 
موفقیت آمیز این طرح اشاره کرد و گفت: مبلمان شهری 
و روشنایی در این پروژه انجام شد و اکنون پروژه پیاده راه 
انقلاب به مساحت ۱۳ هزار و ۱۰۰ مترمربع در حدفاصل 
خیابان ارم تا خیابان انقلاب به اتمام رسید و برای استفاده 

عموم در اختیار مردم گذاشته شده است.
این  راه  سازی  پیاده  شهری  کارشناسان  گفته  به  بنا 
مسیر به منظور آرام سازی ترافیکی و هویت بخشی به این 
معبر از حدفاصل سه راه شیخان تا چهار راه عماریاسر که 
توسط شهرداری قم انجام شده است، گامی ارزشمند 
برای کاهش ترافیک در هسته مرکزی شهر و اطراف حرم 

حضرت معصومه )س( به شمار می رود.
در این راستا به سراغ کسبه قدیمی و ساکنان بومی این 
منطقه رفتیم و با آنان گپ و گفتی انجام دادیم. از سمت 
شیخان به سمت خیابان چهارمردان یا پیاده راه )انقلاب( 
روانه شدیم و با محمد احمدی که یکی از کسبه قدیمی 
این محدوده که ۲۵ سالی می شود مشغول فروش کفش 
است، سر صحبت را باز کردیم. وی ضمن تقدیر از پاکیزه 

این طرح  از اجرای  تا پیش  این محدوده گفت:  شدن 
از  با جلوگیری  اما  آزارمان می داد  ترافیک و سرو صدا 
حضور خودروها و سنگ فرش شدن این محدوده شاهد 

نظم و آرامش و پاکیزگی در این فضا هستیم.
این کسبه پیاده راه انقلاب با تاکید براینکه مسوولان 
در کنار آرام سازی این فضا باید فکری برای رونق کاسبی 
مردم داشته باشند، گفت: شاید بخشی از این مشکل به 
شیوع ویروس کرونا هم ارتباط داشته باشد اما لازم است به 

نوعی حمایت از کسبه این منطقه انجام شود.
صبوری که ۲۰ سالی می شود در این خیابان عطاری 
دارد، عنوان کرد: نسل در نسل در این خیابان مشغول کار 
بوده ایم و ۷۰ سالی می شود که مسافرخانه که از پدرمان 

برای ما باقی مانده است نیز در همین مکان قرار دارد.
این  اجرای  دلیل  به  شهرداری  از  ما  کرد:  اضافه  وی 
طرح بسیار سپاسگذاریم زیرا امنیت و آرامش را به کسبه 

و ساکنین این منطقه هدیه داد.
این کاسب قدیمی با اشاره به اینکه پیش از اجرای پیاده 
راه این خیابان شلوغ و پرترافیک بود، تصریح کرد: گرچه 
اجرای این طرح مصادف شده با شیوع ویروس کرونا و 
کسادی کسب و کار را به دنبال دارد اما با تمام شدن این 
ویروس شاهد رونق اقتصادی در این منطقه و حضور زائران 
هستیم. صبوری با عنوان اینکه باید شهرداری خودروهای 
زائربر برای زائران در این محدوده در نظر بگیرد، گفت: در 
صورتی که این رخداد صورت بگیرد رفت و آمد تسهیل می 
شود. محمد آقاجانی از دیگر کسبه ای است که ۲۰ سالی 
می شود در یکی از کبابی های این خیابان مشغول کار 
است. او با تقدیر از زحمات شهرداری در اجرای این پروژه 
گفت: این خیابان از نظر بصری زیبایی خاصی پیدا کرده 
است و پیش از اجرای این طرح خیابان آلودگی بسیاری 
این  ایجاد می کرد که  برای مشتریان  نگرانی  و  داشت 

آلودگی روی مواد غذایی تاثیر بگذارد.
وی با بیان اینکه از شهرداری درخواست داریم که این 
محدوده را به حال خود رها نکند، گفت: با وجود اینکه از 
بهره برداری این پروژه چندان نمی گذرد اما بخش هایی 
از این پیاده راه تاریک است و باید به روشنایی آن توجه 

جدی شود.  حرکت پیاده یکی از اساسی ترین نیاز های 
انسان ها به شمار می رود اما امروزه با توجه به شهرنشینی 
و افزایش روزافزون جمعیت، پیاده روی کمتر مورد توجه 
قرار می گیرد.  اولویت دادن به عابر پیاده و فضاهای پیاده 
از  و  شده  کمرنگ  شهری  فضاهای  و  شهرها  در  محور 
کیفیت فضاهای شهری به ویژه پیاده راه ها کاسته است.

حسین محمدی یکی از ساکنان خیابان چهارمردان 
که به شغل مهر و تسبیح فروشی در اطراف حرم اهتمام 
دارد، با بیان اینکه نمونه اجرای این طرح را در اطراف 
امام رضا )ع( قابل مشاهده است، تصریح  حرم مطهر 
کرد: زائران و مجاوران به پیاده روی در صحن ها و اطراف 
حرم امام هشتم عادت کرده اند و مشهدی ها از اجرای 
این طرح نارضایتی ندارند. وی اضافه کرد: در تهران هم 
مردم به پیاده روی عادت دارند و از ایستگاه مترو تا مقصد 
مورد نظرشان باید صدها متر پیاده راه بروند اما در قم 
مردم تا حدودی عادت کرده اند که تا مقابل مغازه ای که 
قصد خرید دارند، با خودرو بروند که با اجرای پیاده راه در 
هسته مرکزی شهر این فرهنگ نهادینه می شود اما باید 
شهرداری نیز بر جذابیت های بصری در این پیاده راه 
بیافزاید.  سید کاظم بکائی پیرمردی خیاط است که ۵۰ 
سالی می شود به دوخت و دوز کت و شلوار مردانه در این 
خیابان مشغول است.  وی با اشاره به وضعیت پیاده راه 
انقلاب گفت: ما از خدمات شهرداری در ایجاد فضایی 
پاکیزه که در این خیابان بوجود آمده است سپاسگزاریم 
اما بسته شدن راه ها و نبود مسافران کسادی کسب و کار 
را به دنبال داشته است و لازم است شهرداری در این زمینه 
نیز به صورت جدی اندیشه کند. فاصله گرفتن شهرها و 
فضاهای شهری از ابعاد و ارزش های انسانی و نیازهای 
عابرین پیاده از معضلات پیش رو در جامعه کنونی است 
اما برای تشویق مردم به حضور در پیاده راه ها لازم است 
تمهیداتی اندیشیده شود و ازسوی دیگر نیاز به داشتن 
محیط هایی با ابعاد انسانی، به دور از هیاهوی ماشینی 
از  بیش  ها  انسان  پیشینه  و  هنر  و  فرهنگ  به  توجه  و 
پیش مهم جلوه می کند که این مسئله باید مورد توجه 

شهرداری قرار بگیرد.

انقلاب در پیاده سازی اطراف حرم حضرت معصومه )س( ؛

پیادهراهانقلاباقدامیارزندهدرقلبتپندهقم
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معاون توسعه بازار بورس کالا اعلام کرد:

امکانعرضهاملاکاشخاصحقیقیدر
بورسکالافراهماست

معاون توسعه بازار و مطالعات اقتصادی بورس کالا با بیان اینکه امکان عرضه 
ایران فراهم است،  املاک حقیقی همانند اشخاص حقوقی در بورس کالای 
گفت: مهم ترین مزیت های عرضه املاک در بورس کالا کشف قیمت مناسب برای 

طرفین معامله و بازاریابی مطلوب عنوان کرد.
»علیرضا ناصرپور« با بیان اینکه مطابق دستورالعمل معاملات املاک و مستغلات 
در بورس کالای ایران، قابلیت عرضه املاک اشخاص حقیقی وجود دارد، افزود: 
در صورت تقاضای افراد حقیقی برای عرضه املاک خود  در بورس کالا نه تنها 

بسترهای مقرراتی از گذشته فراهم شده بلکه بسترهای فنی آن نیز موجود است.
وی افزود: امکان عرضه املاک حقیقی همانند اشخاص حقوقی در بورس 
کالای ایران فراهم است که در این راستا در اواخر سال گذشته یک ملک متعلق به 

بخش خصوصی مورد پذیرش قرار گرفت.
املاک  عرضه  و  پذیرش  برای  که  تقاضایی  به  بسته  داشت:  اظهار  ناصرپور 
اشخاص حقیقی ارائه شود، این امکان در بورس کالا وجود دارد که فرآیند مربوطه 
را انجام دهیم. معاون توسعه بازار و مطالعات اقتصادی بورس کالا درخصوص 
مزایای عرضه املاک اشخاص حقیقی در بورس کالا گفت: از آنجا که معاملات 
در بورس کالا در قالب حراج انجام می شود از این رو از جمله مزیت عرضه املاک 
در وهله اول این است که مناسب ترین شیوه برای کشف قیمت رقم می خورد، از 
سوی دیگر دسترسی مطلوبی به اطلاعات املاک عرضه شده در بورس کالا در 
سطح ملی وجود دارد و خریداران در صورت تمایل می توانند پیشنهاد خرید خود 
را ارسال کنند. وی تصریح کرد: بنابراین مهم ترین مزیت های عرضه املاک در 
بورس کالا را می توان کشف قیمت مناسب برای طرفین معامله و بازاریابی مطلوب 
به واسطه اطلاع رسانی گسترده از طریق کانال های رسمی بورس به فعالان بازار 

املاک عنوان کرد.
حضور انبوه سازان از دو مسیر

ناصرپور در بخش دیگری از صحبت های خود به امکان حضور انبوه سازان برای 
عرضه املاک در بورس کالا نیز اشاره کرد و گفت: انبوه سازان از دو طریق قادرند از 
ابزارهای بورس کالا استفاده کنند اول تامین مواد اولیه و مصالح ساختمانی مورد 
نیاز خود از طریق بورس کالا و دوم از طریق فروش املاک؛ در حقیقت در حال 
حاضر شرایط خرید مصالح شامل میلگرد و تیرآهن و تامین مالی انبوه سازان در 
این بخش از طریق بورس کالا فراهم است که در صورت عرضه سیمان نیز قادر به 
تامین این کالا از طریق بورس خواهند بود. معاون توسعه بازار و مطالعات اقتصادی 
بورس کالا خاطرنشان کرد: بورس کالا به دنبال قابلیت های دیگری مانند اوراق 
خرید دین و ابزارهایی از این دست نیز است تا به نوعی در تامین مالی خریداران 
این نوع محصولات گام برداشته و کمک نماید. این مورد در دست بررسی است و با 
توجه به اینکه مقررات آن موجود است در صورت تقاضا امکان انتشار این اوراق هم 
وجود دارد. وی اظهار داشت: اوراق خرید دین در بخش مسکن می تواند بسیار 
کارآمد باشد و از دیگر سو اوراق سلف مسکن و صندوق های املاک و مستغلات 
و زمین و ساختمان از دیگر ابزارهایی هستند که می تواند به توسعه بخش مسکن 

کمک کنند.

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: دلیل اینکه اکنون بازار وارد دوران رکودی 
سنگین شده، وجود یک سری ابهام های پیش روی بازار سرمایه مانند نرخ ارز و 
انتخابات ریاست جمهوری است که موجب ایجاد جو نگران کننده ای در این بازار 

شده است.
مصطفی امیدقائمی به جو حاکم در معاملات این روزهای بازار سهام اشاره کرد 
و افزود: معاملات بورس همیشه توام با دوران رکود و رونق بوده است و نمی توان 
وجود رکود در بازار را موضوعی عجیب دانست، اما رکودی که از چند وقت گذشته 
در بازار حاکم شده، عمیق و کم سابقه است که تاکنون هیچ واکنش مثبتی نسبت 
به تصمیمات اتخاذ شده از سوی مسوولان برای بهبود وضعیت بازار نشان نداده 

است.
وی خاطرنشان کرد: چیزی که باید اکنون مدنظر باشد و مورد مدیریت قرار گیرد، 

طولانی شدن دوران رونق بازار نسبت به زمان وجود رکود است و بهتر است مردم 
در دوران رونق اقدام به سرمایه گذاری بر روی سهامی کنند که از بنیاد و تحلیل 

مناسبی برخوردار است.
امیدقائمی اظهار داشت: در صورتی که سهامداران سرمایه گذاری در چنین 
سهامی را مدنظر خود قرار دهند، زمانی که بازار به دوران رونق باز می گردد سهام 
مدنظر در آن زمان از ارزندگی کافی برخوردار است و هم سو با رونق بازار به بازدهی 

معقولی دست پیدا می کنند.
این کارشناس بازار سرمایه یادآور شد: بازارهای سرمایه گذاری همیشه با دوران 
رکود و رونق همراه بوده است و همه سرمایه گذاران از تجربه چنین وضعیتی در 

بازار برخوردارند.
وی ادامه داد: درست است که بازار اکنون وارد رکودی سنگین و عجیب شده، اما 

سهامداران باید این موضوع را مدنظر قرار دهند که به طور حتم مسیر بازار تغییر 
می کند و روند فعلی بازار به دوران رونق منتهی می شود، اما نمی توان هیچ زمان 

دقیقی را برای خروج بازار از رکود و ورود دوباره آن به رونق اعلام کرد.
امیدقائمی با اشاره به اینکه ممکن است بازار خیلی زود دوباره به دوران رونق 
بازگردد یا همچنان نیازمند زمان بیشتری برای بهبود وضعیت باشد، افزود: افرادی 
که در شرایط فعلی معاملات بورس  اقدام به خرید سهام مناسب در بازار می کنند، 

در آینده از این وضعیت بازار منتفع می شوند.
این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: تاکنون چنین اتفاقی رخ نداده است 
که بازاری وارد دوران رکود شود و دیگر به دوران رونق بازنگردد، چنین مساله ای 
غیرممکن است اما باز هم باید تاکید کرد که نمی توان زمان دقیقی را برای ورود 

بازار به دوران رونق اعلام کرد.
وی خاطرنشان کرد: بازار همیشه با نوسان همراه بوده است و به هیچ عنوان 
نباید زمانی که بازار وارد دوران رکود می شود، همه سهامداران در صف فروش قرار 
بگیرند و اقدام به عرضه های هیجانی کنند و برعکس، سهامداران نباید در زمان 

رونق صف های خرید طولانی را ایجاد کنند.
امیدقائمی با اشاره به اینکه چنین روندی در بازار غیرطبیعی است و باعث ایجاد 
چنین روزهایی در بازار می شود، افزود: سهامداران باید بتوانند از شرایط رکود و 
رونق بازار نهایت استفاده را ببرند و از تصمیمات هیجانی که منجر به ضرر و زیان 

سنگین می شود خودداری کنند.
این کارشناس بازار سرمایه یادآور شد: معاملات بورس در چند وقت گذشته 
با ابهام تاثیرگذارتری مانند تحریم و شیوع ویروس کرونا مواجه شده بود، اما بازار 

واکنش چندانی به آن نشان نداد و در آن شرایط هم رونق پیدا کرده بود.
وی با اشاره به اینکه زمانی که بازار وارد دوران رونق می شود معاملات آن بیش 
از پیش بینی ها صعود می کند و سودده خواهد شد و در مقابل در دوران رکود 
هم چنین روندی در معاملات بازار حاکم می شود، گفت: این موضوع ناشی از 
روند بازار است و هیچگاه نمی توان پیش بینی دقیقی را از صعود و ریزش بازار ارائه 
داد، در این صورت افرادی که قادر به ارائه چنین پیش بینی دقیقی بودند جزو 
ثروتمندترین افراد محسوب می شدند که در زمان اوج و ریزش اقدام به خرید و 
فروش می کردند.  امیدقائمی، به اقدام های تاثیرگذار در بهبود روند معاملات 
بازار اشاره کرد و بیان داشت: بهتر است اقدامی انجام شود تا هر چه زودتر سهام 
حاضر در بازار دارای بازارگردان باشد و در کنار آن اطلاعات بازار به صورت شفاف 

در اختیار سهامداران قرار گیرد.
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه بازار سرمایه به ضریب نفوذ خوبی 
در کشور دست پیدا کرده است، تاکید کرد: نتیجه حمایت هایی که از سوی 
سازمان بورس و دیگر ارکان از بازار انجام می شود در ذهن تاریخی سهامداران باقی 
می ماند و در زمان رکود و رونق با تفکر بیشتری اقدام به معامله در بازار می کنند که 
به دنبال آن دیگر شاهد تاثیر منفی تصمیم های هیجانی آنان در معاملات بازار 

سهام نخواهیم بود.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

چرا معاملات بورس وارد دوران رکود شد؟

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۴۳۶
بدین وسیله به ۱( خانم فاطمه احمدی نام پدر: علی تاریخ تولد: ۱۳۰۶/۰۶/۱9 شماره ملی: ۰۳۸۲۸۶9۰۷9 شماره شناسنامه: ۲9۷ و ۲( خانم فاطمه شفیعی ورزنه 
نام پدر: محمد تاریخ تولد: ۱۳۳۱/۰۱/۰۱ شماره ملی: ۵۶۵9۳۱۵۱۱9 شماره شناسنامه۲۸9۳ بدهکاران پرونده کلاسه ۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۴۳۶/۱ بشماره بایگانی 
99۰۴۷۴۳ که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی شماره ۸۵/۱۵۰۰۱۴۴ مورخ ۱۳۸۵/۱۲/۱۵ بین شما و بانک تجارت مبلغ 
۲۰۵/۱۲۶/۸۱۵ریال بابت اصل بدهی و سود و خسارت تاخیر بانضمام خسارت روزانه که از تاریخ ۱۳99/۱۰/۲۱ به اصل بدهی اضافه می شود، به بانک مذکور بدهکار می 
باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸ 
آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف 
مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. لازم به ذکر است که 
طبق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت 

عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف ۱۳۸۷۸(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

----------------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۴۳۸

کلاسه  پرونده  بدهکار   ۲۴۶ شناسنامه:  شماره   ۰۳۸۲۵۶۸9۳۱ ملی:  شماره   ۱۳۴۰/۰۳/۰۲ تولد:  تاریخ  حسن  پدر:  نام  نظری  فاطمه  خانم  به  وسیله  بدین 
۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۴۳۸/۱ بشماره بایگانی 99۰۴۷۴۵ که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی شماره ۸۷/۳۳۰۰۰۴۸ 
مورخ ۱۳۸۷/۰۴/۰9 بین شما و بانک تجارت مبلغ ۲۸/۷۴9/9۸۳ بابت اصل و خسارت تاخیر و مبلغ خسارت روزانه که از تاریخ ۱۳99/۱۰/۲۱ محاسبه و به اصل بدهی اضافه 
می گردد، به بانک مذکور بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجراییه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا 
مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه 
درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد 
شد. لازم به ذکر است که طبق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام 

خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف ۱۳۸۷۶(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

----------------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه پرونده کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۴۳۹

بدین وسیله به ۱( خانم گوهر خراسانی نام پدر: جانعلی تاریخ تولد: ۱۳۱9/۰۶/۰۲ شماره ملی: ۰۳۸۲۷۱9۷۶۱ شماره شناسنامه: ۴۸ و ۲( خانم بی بی خانم خراسانی نام 
پدر: نجاتعلی تاریخ تولد: ۱۳۱۲/۱۰/۰۶ شماره ملی: ۰۳۸۵۵۳۳۰۶۳ شماره شناسنامه: ۸ بدهکاران پرونده کلاسه 99۰۴۷۴۶ که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده 
اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی به شماره سند: ۸۵/۱۵۰۰۱۴۸ بین شما و بانک تجارت مبلغ ۲۰۵/۸9۷/9۶۴ ریال )دویست و پنج میلیون و هشتصد و نود و هفت هزار 
و نهصد و شصت و چهار ریال( بابت اصل طلب و سود و خسارت تاخیر تادیه روزانه که تاریخ مبنای محاسبه خسارت روزانه ۱۳99/۱۰/۲۱ می باشد بدهکار می باشید که بر اثر 
عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجراییه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرائی 
مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت 
به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. لازم به ذکر است که طبق ماده ۱۸ اصلاحی 
آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ 

اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف ۱۳۸۷۷(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۲۹۶
بدین وسیله به احدی از وراث مرحوم علی ذاکری )آقای مجید ذاکری نام پدر: بیرامعلی تاریخ تولد: ۱۳۶9/۰۱/۲۵ شماره ملی: ۰۳۷۰۲۸۷9۳۲ شماره شناسنامه: ۰۳۷۰۲۸۷9۳۲( 

از قم بدهکار سند ازدواج: شماره سند: 9۳۵ تاریخ سند: ۱۳۸۵/۰۸/۱۶ دفترخانه ازدواج شماره ۴۰ قم استان قم ابلاغ میگردد که خانم زهرا بیگ لر باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه 
مبلغ ۶۷۸۸۶۳۸۲۶ ریال مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه ۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۲9۶ با شماره بایگانی 99۰۴۵9۵ در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون 
نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی اجرائیه 
فوق الذکر در روزنامه منتشر می گردد لذا لازم است ظرف ۱۰ روز از انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی 
دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.لازم به ذکر است که طبق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا 

اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف ۱۳۸۸۷(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

----------------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۲۹۶

بدین وسیله به احدی از وراث مرحوم علی ذاکری )آقای مجید ذاکری نام پدر: بیرامعلی تاریخ تولد: ۱۳۶9/۰۱/۲۵ شماره ملی: ۰۳۷۰۲۸۷9۳۲ شماره شناسنامه: 
۰۳۷۰۲۸۷9۳۲ از قم بدهکار سند ازدواج: شماره سند: 9۳۵ تاریخ سند: ۱۳۸۵/۰۸/۱۶ دفترخانه ازدواج شماره ۴۰ قم استان قم ابلاغ می گردد که خانم زهرا بیگ لر باستناد 
سند مذکور جهت وصول مهریه مبلغ ۶۷۸۸۶۳۸۲۶ ریال مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه ۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۴۲9۶ )با شماره بایگانی 99۰۴۵9۵ در 
شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق 
ماده ۱۸ آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر می گردد لذا لازم است ظرف مدت ۱۰ روز از انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( 
نسبت به پرداخت بدهی اقدام در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )درصورت بازداشت 
اموال ( نخواهد شد. لازم به ذکر است که طبق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق 

آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف ۱۳۸۸۷(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

----------------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۸۱۱

بدین وسیله به ورثه مرحوم مجید آقای زیارتی ۱- فاطمه تاج آبادی نام پدر: ابوالفضل تاریخ تولد: ۱۳۳۶/۰۲/۰۶ شماره ملی: ۰۵۱9۵۷۸۰۱۵ شماره شناسنامه: ۳۱۸ 
و ۲- باران آقازیارتی نام پدر: مجید تاریخ تولد: ۱۳9۶/۰9/۰۷ شماره ملی: ۰۳۷۵۵۲۷۳۶۲ شماره شناسنامه: ۰۳۷۵۵۲۷۳۶۲ و ۳- زهرا آقازیارتی نام پدر: مجید تاریخ 
تولد: ۱۳9۲/۰۷/۲9 شماره ملی: ۰۳۷۴۴۷۰۵۱۰ شماره شناسنامه: ۰۳۷۴۴۷۰۵۱۰ و ۴- حجت اله آقازیارتی نام پدر: عزیزاله تاریخ تولد: ۱۳۳۲/۱۱/۰۱ شماره ملی: 
۵۴۴9۷۰۴۳۷۲ شماره شناسنامه: ۸( بدهکاران پرونده کلاسه ۱۳99۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۸۱۱ )با شماره بایگانی 99۰۰۸۸۱( که برابر گزارش مامور ابلاغ اداره پست شناخته 
نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج شماره ۱۰9۸۵-۱۳9۰/۰9/۲۰ دفتر ازدواج ۵ قم بین مورث شما )مرحوم مجید آقا زیارتی( و خانم مه جمال رضائی مبلغ دویست 
میلیون ریال که وفق تبصره یک ماده ۱۰۸۲ قانون مدنی به نرخ روز به مبلغ ۱/۰۰۷/۶۶۳/۵۰۱ ریال مقوم گردید بانضمام تعداد چهارده قطعه سکه طلای تمام بهار آزادی رایج 
ایران که عندالمطالبه بزوجه بپردازد. بدهکار میباشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجراییه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در 
این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸/۱9 آیین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک 
نوبت در روزنامه درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه 
شما تعقیب خواهد شد. لازم به ذکر است که طبق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از 

طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف ۱۳۸۸۳(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۲۱۸ شماره  ۱-رأی 
۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۵۵مربوط به محمدرضا داوری برزنده فرزند یاور درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۲/۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 
۲۱۶۷/۲ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۱۶۷/۲/۴۵۵ اصلی تغییریافته واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سادات میر صفحه ۱9۶ دفتر 

۴۱)م الف9۲۵۸(
۲- رأی شماره ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۲۲۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱9۷۸ 
مربوط به نازخانم کرامتی فرا فرزند یقینعلی در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت۱۵۵مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۱۶۷/۲ اصلی که طبق 
بخشنامه سازمان به پلاک ۲۱۶۷/۲/۴۵۵ اصلی تغییر یافته واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث ابوالفضل احسانی)م الف9۲۵9(

۳-رأی شماره ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱9۳۴۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰9۲۱ 
مربوط به مرتضی جعفری فرزند خان محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۶۸/۲۲مترمربع پلاک شماره ۸ فرعی از ۱۸۷۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴9۰ و ۴۸۷ دفتر ۳۱۳)م الف9۲۶۰(
۴-رأی شماره ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۷۰۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۲۶ 
مربوط به فاطمه گوهری درخشنده فرزند سلیمان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۸۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۴۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین صادقی فر طی سند قطعی شماره 

۱۴۵9۸9 مورخ 9۲/۵/۳۰ دفترخانه ۱۲ قم)م الف9۲۶۱(
۵-رأی شماره ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱9۲۷9 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۲۵ 
مربوط به رضا براتی فرزند موسی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۴۴/۱/۱۷۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲۶۱ دفتر ۶۷9)م الف9۲۶۲(
۶-رأی شماره ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۸9۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۱۴ 

مربوط به سرینگل اصغر فرزند رضاعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت۱۱۰/۸۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱9۴۷/۱9۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۲۴۰ دفتر ۱۸۰)م الف9۲۶۳(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۱۷ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۲/۰۶
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیمادهسهقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود 

در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
۱- رای شماره ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۴۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵۸ 
مربوط به عباس نگاری زاده فرزند ابوالقاسم در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت ششدانگ ۸9 مترمربع پلاک شماره ۱۱۱9۲/۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مهری مظاهری صادره در دفتر ۱۰۴ صفحه 

۵۵)م الف 9۳۵۲(
۲- رای شماره ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۵۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۵9 

مربوط به محبوبه پازتاریان فرزند حسن در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
ششدانگ ۸9 مترمربع پلاک شماره ۱۱۱9۲/۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مهری مظاهری صادره در دفتر ۱۰۴ صفحه ۵۵)م الف 

)9۳۵۳
۳-رای شماره ۱۳99۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۴۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳99۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۶۰ 
مربوط به حسن پارتازیان فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۴/۶۸ مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۱9۲/۷اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از مهری مظاهری صادره در دفتر ۱۰۴ صفحه ۵۵)م الف 9۳۵۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 

رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آسیا(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۱۷
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۲/۰۶
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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ولادیمیر آلکنو آمدن به ایران و چهارمین حضورش در المپیک با تیم ملی والیبال 
او همچنین عنوان کرد در حال حاضر  کشورمان را برای خود افتخار خواند. 

هیچ چیز جز تیم ملی ایران برایش جالب نیست.
ولادیمیر آلکنو سرمربی تیم ملی والیبال که از ۲9 فرودین ماه با حضور در ایران 
اردوی تیم ملی را زیر نظر گرفته در مصاحبه با سایت فدراسیون والیبال کشورمان 
گفت: آمدن به ایران و چهارمین حضورم در المپیک با تیم ملی والیبال این کشور، 

برایم افتخار است.
سرمربی تیم ملی والیبال ایران امکانات و میزان تأثیرگذاری شیوه تمرینی تیم 
ملی در اردوها را این گونه ارزیابی کرد: تمام امکانات لازم برای تمرین مؤثر و خوب 
مهیاست. اما در جریان برگزاری لیگ ملت های والیبال در ایتالیاست که متوجه 
می شویم تمرینات و اردوهایمان تا چه اندازه در جهت آمادگی برای حضوری موفق 

در المپیک توکیو، مؤثر بوده است.
سرمربی روس تیم ملی اخیراً ملاقاتی هم با دکتر محمدرضا داورزنی رئیس 
فدراسیون ایران داشت. او با اشاره به مباحث مطرح شده در این جلسه گفت: 
در جریان دیداری که با دکتر داورزنی داشتم، لیگ ملت ها )VNL( به عنوان 

تورنمنتی تدارکاتی برای آمادگی جهت حضور در المپیک در نظر گرفته شد.
در این دیدار به آقای داورزنی گفتم در VNL می توانیم دو هدف داشته باشیم. 
نخست این که به عنوان یک تورنمنت تدارکاتی جهت آمادگی برای حضور در 
المپیک به آن نگاه کنیم. دیگر این که به دنبال نتیجه گرفتن در این رقابت ها 

باشیم.
اگر برای نتیجه گرفتن راهی لیگ ملت ها شویم، زمان کمی برای آماده سازی 

بازیکنان جوان داریم و به همین دلیل بازیکنان باتجربه تیم برای رقم زدن نتیجه، 
فشار زیادی را متحمل خواهند شد. این کار ریسک مصدومیت بازیکنان را بالا 

می برد ولی در عوض به نتیجه خواهیم رسید.
اما اگر قصد داریم از لیگ ملت ها به عنوان سکویی جهت آمادگی در المپیک 
استفاده کنیم، باید در برخی از بازی ها چشم مان را روی نتیجه ببندیم و بازیکنان 
جوان را به زمین بفرستیم. البته ما در این رقابت ها ترکیبی از بازیکنان جوان و 
باتجربه در زمین خواهیم داشت. در مجموع با هر هدفی که راهی ایتالیا شویم، 

قطعاً برای استراحت و تفریح به لیگ ملت ها نخواهیم رفت.
آلکنو میزان شناختش از بازیکنان ایران را این طور توصیف کرد: درخصوص 
بازیکنان تیم ملی ایران هم باید بگویم چند بازیکن را از قبل می شناختم. شناخت 
کافی از لژیونرهای ایرانی شاغل در اروپا دارم. دو، سه بازیکن جوان را زیر نظر 
گرفته ام. هم در آینده و هم در حال حاضر به کمک آن ها در تیم ملی نیاز دارم و 
روی آن ها حساب می کنم. البته نیاز به زمان بیشتری دارم تا به شناخت کامل از 

بازیکنان تیم ملی ایران برسم.
از طرفی برایم مهم است که در جریان VNL به بازیکنان جوان فرصت خودنمایی 
بدهم و آن ها را در عرصه عمل محک بزنم. چون درنهایت همین بازیکنان جوان 
هستند که در آینده و بعد از رفتن من، می توانند به تیم ملی والیبال ایران کمک 

کنند.
بازیکنان جوان با انگیزه بسیار بالایی تمرین می کنند و این اتفاق در گوشه ذهنم 
هست و اثر آن هیچ وقت پاک نخواهد شد. اما نباید فراموش کنیم که قوی ترین و 

آماده ترین بازیکنان به المپیک خواهند رفت.

تیم ملی والیبال ایران درحالی راهی لیگ ملت های والیبال خواهد شد که به 
دلیل شیوع کرونا، شیوه برگزاری این دوره از رقابت ها متفاوت خواهد بود. آلکنو 
در این خصوص گفت: با توجه به شیوع کرونا در جهان و برگزاری لیگ ملت ها 
به صورت فشرده، در جریان این رقابت ها در حباب )شرایط قرنطینه ای مشابه 
المپیک / به دهکده بازی های المپیک محوطه حباب گفته می شود( خواهیم 

بودیم.
در ایتالیا هر دو روز یک بار باید تست PCR بدهیم. محل اقامت تیم ها کاملًا 
قرنطینه است و هیچ فردی حق خروج از آن را ندارد. اگر کسی از قرنطینه خارج 
شود، دیگر حق برگشت ندارد. اگر بازیکنی حتی به دلیل مصدومیت از محوطه 
حباب خارج شود، دیگر نمی تواند برگردد. حتی شنیده ام کلیه تیم های حاضر در 

لیگ ملت ها حق استفاده از سفارشات تلفنی و اینترنتی را هم ندارند.
باید شرایط قرنطینه رقابت ها را پذیرفت و به لحاظ ذهنی و روانی خود را آماده 

حضور در این رقابت ها کرد.
او برنامه های تیم ملی بعد از برگشت از VNL را این طور تشریح کرد: بعد از 
برگشت از لیگ ملت ها و با توجه به این که در جریان این رقابت ها مجبوریم در مدت 
زمان حدود یک ماه، زندگی فشرده ای در حباب داشتیم، باید به بازیکنانم فرصت 

چند روزه ای برای ریکاوری بدهم.
بعد از لیگ ملت ها زمان بسیار کمی برای رسیدن به آمادگی نهایی تکنیکی و 
تاکتیی بدون مصدومیت جهت حضور در المپیک خواهیم داشت. چون از دست 
دادن هر بازیکن در این بازه زمانی کوتاه، به منزله وارد آمدن ضربه بسیار جدی به 

تیم ملی خواهد بود.
هم  را  ورزشی  تیم های  در  مربیگری  شیوه  جهان،  در  کرونا  پاندمی  شیوع 
دستخوش تغییراتی کرده. آلکنو نقش کرونا در تغییر روند مربیگری خود را این گونه 
ارزیابی کرد: در دوران شیوع کرونا پزشک تیم، نخستین فردی است که برقراری 
رابطه نزدیک با او برایم از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است. اگر بازیکنی مصدوم 
شد، کلیه برنامه های آمادگی اش چه از نظر تست ها و چه از نظر فرم آمادگی، همه 

باید بین من و دکتر تیم ملی هماهنگ شود.
کم و کیف حضور لژیونرها و زمان پیوستن شان به اردوهای تیم ملی نکته حائز 
اهمیت دیگری است که سرمربی تیم ملی درتشریح آن گفت: همه باید بدانند 
که لژیونرهای تیم ملی والیبال ایران، شرایط سختی در لیگ های خارجی پشت 
سرگذاشته اند. به همین خاطر فرصت ۱۰ روزه ای برای ریکاوری به آن ها داده ام. 
البته ممکن است محمد موسوی یکی دو روز دیرتر به اردوی تیم ملی ملحق 
شود که البته مسئله خاصی نیست. چون همه لژیونرها از آمادگی لازم برخوردار 

هستند. باید در نظر داشت که بازیکنان، انسان هستند نه آدم آهنی و ماشین.
او درخصوص فاصله زمانی کوتاه بین لیگ ملت ها و المپیک توکیو هم گفت: 
تقریباً دو هفته و چند روز برای حضور در المپیک بعد از لیگ ملت ها فرصت 
خواهیم داشت که هم فرصت کافی هست و هم نیست. به همین دلیل تمرکز 
اصلی خود را روی افزایش آمادگی فیزیکی بازیکنان خواهیم گذاشت. ضمن اینکه 

لیگ ملت ها هم تورنمنت تدارکاتی مناسبی است برای رسیدن به آمادگی بیشتر.
آلکنو همچنین در پاسخ به این که در جریان لیگ ملت ها بیشتر روی تیم ایران 
و آمادگی بازیکنان متمرکز است، یا رصد حریفان المپیکی، گفت: فقط می توانم 
بگویم در حال حاضر به جز تیم ملی والیبال ایران هیچ چیز دیگری برایم جالب 

نیست

الکنو: بازیکنان آدم هستند نه ماشین

به جز تیم ایران چیزی برایم جالب نیست مددی: آسیا جای داوران بی تجربه نیست

قرارنیستدیاباتهباهرگلپاداشبگیرد
مدیرعامل استقلال می گوید لیگ قهرمانان آسیا جای داوران بی تجربه نیست و 

باید در بازی ها از داوران مجرب استفاده شود.
احمد مددی، مدیرعامل باشگاه استقلال در گفت وگو با ایسنا، درباره تساوی 
ابتدا  گفت:  آسیا  قهرمانان  لیگ  رقابت های  در  قطر  الدحیل  مقابل  تیمش 
می خواهم یک خسته نباشید جانانه به بازیکنان استقلال بگویم که با جان و دل 
برابر تیم قطری به میدان رفتند و همه تلاش خود را کردند تا دست پر از زمین 
خارج شوند. استقلال یک نمایش جانانه و پایاپای را ارائه داد و مثل بازی قبلی به 

هیچ وجه کمتر از حریفش ظاهر نشد و نمایش دلپذیری داشت.
او ادامه داد: همچنین لازم می دانم از کادر فنی جوان و مجربمان به خصوص 
آقای مجیدی هم یک تشکر داشته باشم. آقای مجیدی روحیه جنگندگی و فعل 
خواستن را در تیم جاری کرده و فارغ از نتیجه، هواداران از نحوه نمایش های تیم و 
تنوع تاکتیکی راضی هستند. البته من معتقدم که تساوی برابر الدحیل هم نتیجه 
خوبی بود و فراموش نکنیم که این تیم دو ماه قبل در جام باشگاه های جهان 
حضور داشت و قهرمان گذشته لیگ قهرمانان آسیا را با شکست بدرقه کرده بود.

مددی  افزود: به اذعان اکثر کارشناسان، استقلال در گروه مرگ قرار دارد و هر 
چهار تیم حاضر در گروه سوم مدعی صعود بودند که الان الشرطه از این رقابت 
کنار رفته و ۲ بازی سنگین دیگر باقی مانده است. من اعتقاد دارم که تیم استقلال 
با هدایت آقای مجیدی در این ۲ بازی هم موفق خواهد بود و ان شاءالله با صعود از 

گروهمان دل هواداران را شاد می کنیم.
مدیرعامل استقلال درباره داوری دیدارهای تیمش در لیگ قهرمانان آسیا، 
تاکید کرد: متاسفانه در ۲ بازی اخیر داوری ها علیه ما بوده است. در بازی اول با 
الدحیل پنالتی آشکارمان را نگرفتند و در بازی اخیر یک پنالتی بی دلیل علیه ما 
گرفتند. ما اعتراض خود را به AFC اعلام کرده ایم و امیدواریم این شرایط عوض 
شود. آسیا جای داوران بی تجربه نیست و انتظار داریم AFC از داوران مجرب 

برای بازی های استقلال استفاده کند.
دیاباته  و  شیخ  نادری  و وضعیت مصدومیت محمد  در خصوص شرایط  او 
خاطرنشان کرد:  به هرحال این دو بازیکن به دلیل آسیب مددی در پایان و در 
پاسخ به سوالی درباره دیاباته و اینکه آیا این بازیکن به ازای هر گلش در لیگ 
قهرمانان آسیا ۱۰ هزار دلار پاداش می گیرد، گفت: خیر! اینگونه نیست. او 
آپشن هایی در قراردادش دارد ولی اینکه به ازای هر گل ۱۰ هزار دلار بگیرد، کذب 
محض است. بی تردید این حاشیه سازی ها نمی تواند روند خوب استقلال را 
متوقف کند. مدیرعامل باشگاه استقلال در پایان گفت: از هواداران عزیز استقلال 
می خواهم پشت تیم و کادر فنی باشند تا از این میدان با یاری خدای متعال عبور 

کنیم و دل مردم ایران را شاد کنیم.

مربی تیم فوتبال پرسپولیس:

بازیباالوحدهراجدیمیگیریم
مربی تیم فوتبال پرسپولیس با بیان اینکه این تیم دیدار با الوحده امارات را جدی 

می گیرد، گفت: از باختن بدمان می آید و از آن متنفر هستیم.
حمید مطهری در نشست خبری قبل از بازی با الوحده امارات در هفته پنجم 
گروه E لیگ قهرمانان ۲۰۲۱ آسیا گفت: ابتدا آرزوی سلامتی برای تمام مردم 
دنیا می کنم که درگیر بیماری کرونا هستند مخصوصا پیشکسوتان پرسپولیس 
نظیر آقای جاسمیان که اولین کاپیتان تاریخ این باشگاه هستند امیدوارم سلات 

باشند.
مربی تیم فوتبال پرسپولیس افزود: درباره صعود از گروه خودمان از انرژی 
هواداران که شاید کنارمان نبودند اما انرژی خوب آنها را همیشه از راه دور داشتیم 

تشکر می کنم و این صعود را به آنها و ملت ایران تبریک می گویم.
صعود  شدن  قطعی  به  توجه  با  تیم  این  ترکیب  در  تغییر  احتمال  درباره  او 
سرخپوشان تاکید کرد: پرسپولیس تیم سایه ندارد و تمام بازیکنانش ارزشمند 
هستند. شما دیدید مقابل گوا هند در بازی برگشت پنج بازیکن را تغییر دادیم 
اما باز هم بازیکنان ما فوق العاده بودند. تک تک این بازیکنان ارزشمند هستند. 
تاکتیک های مختلف را با شکل های مختلف مرور می کنیم. برای هر بازی طراحی 
فنی خودمان را داریم. به وحدت تاکتیکی مناسب می رسیم و هرکس در این پازل 

تاکتیکی قرار می گیرد موفق می شود.
 پرسپولیس همیشه بزرگی خود را نشان داده است

مطهری درباره عملکرد سرخپوشان در رقابت های فصل جاری تصریح کرد: 
همه می دانید پرسپولیس تیم بزرگی است. از باختن بدمان می آید و از آن متنفر 
هستیم. همیشه تلاش می کنیم. بازیکنان جنگجو هستند و همیشه تلاش 
می کنند. بازی با الوحده را خیلی جدی می گیریم. تمام بازی ها در لیگ قهرمانان 
سنگین هستند. برای هر بازی برنامه ریزی خودمان را داریم. اتفاقا خیلی برای ما 
مهم است نتیجه بازی را از آن خود کنیم چون به بزرگ بودن و بردن عادت کرده 

ایم. در کنفرانس قبلی هم گفتم پرسپولیسی ها به بردن عادت کرده اند.
مربی پرسپولیس خاطرنشان کرد: در بازی های آسیایی دیدار ساده نداریم. به 
قول یک انسان بزرگ کسانی که صحبت از بازی آسان می کنند نباید جوابشان را 
داد و به حرف هایشان نباید توجه کرد. دیدید که تیم گوا هند تیم بسیار منسجمی 
بود. این تیم از دو بازی نخست خود در آسیا مساوی گرفت و برابر پرسپویس هم 
نهایت تلاش خود را کردند اما بازیکنان ما فوق العاده هستند. باید پای بازیکنان 
پرسپولیس را طلا گرفت. بچه های ما از این لحاظ که پرتلاش هستند فوق العاده 
اند. بنابراین اگر بازی ما با گوا چهارگل اختلاف داشت به این دلیل نیست که گوا 

ضعیف است بلکه نشان دهنده قدرت بالای پرسپولیس است.
مطهری در واکنش به ادعای سرمربی الوحده،  که اعلام کرده بود حق این تیم 
در بازی رفت با پرسپولیس حداقل تساوی بوده است.گفت: او و آقای لوران بلان 
مربی بزرگی هستند. هر دو نفر به بزرگی و قدرت پرسپولیس اشاره کردند. من 
برای ایشان احترام خاصی قائلم اما پرسپولیس همیشه بزرگی اش را نشان داده 
است که در لحظات خاص، کارهای بزرگ می کند و ضربه نهایی را با تمرکز می 
زند. خیلی هوشمندانه مقابل الوحده بازی کردیم چون شروع کار ما در آسیا بود. 
بازی اول در هر تورنمنتی مهم است چون تمرکز می خواهد. بازی اول همچون 

رانندگی در شب است که نیاز به تمرکز دارد.

واکنش پاتربه نیمکت نشینی جهانبخش؟ 

شایدناراحتشودولیاویکتعویضی
خوباست!

سرمربی برایتون در نشست خبری پس از بازی مقابل شفیلدیونایتد از علت 
نیمکت نشینی علیرضا جهانبخش پرده برداشت.

 شنبه شب گذشته علیرضا جهانبخش باز هم از روی نیمکت کار را برای برایتون 
آغاز کرد. وقتی تیمش از شفیلد قعرجدولی عقب بود در دقیقه ۶۷ وارد بازی شد 

و توانست عملکرد خوبی در ۲۳ دقیقه حضورش به ثبت رساند.
او یک پاس دیدنی نیز به مهاجم برایتون داد که نیل موپی به طرزی عجیب آن را 

از دست داد. )اینجا مشاهده کنید(
برایتون در این مسابقه از شفیلد شکست خورد و پس از آن گراهام پاتر در پاسخ 

به سوال خبرنگاری در خصوص جهانبخش صحبت کرد.
در کنفرانس خبری خبرنگاری از پاتر پرسید: علیرضا جهانبخش مشخصاً در 
برخی نقاط پیشرفت کرده است. نظر تو در خصوص بازی او چیست؟ او اخیرا 

اصلا شانسی برای بازی پیدا نکرده است؟
پاتر در پاسخ به سوال خبرنگار گفت: بله او فرصت زیادی بدست نیاورده ولی 
صبورانه منتظر موقعیت است. او برای تیم می جنگد، خوب تمرین می کند و به 
نظرم وقتی به بازی می آید کیفیت خود را به خوبی به نمایش می گذارد که این 
برای من بسیار امیدوارکننده است. چون یک تعویضی خوب محسوب می شود و 
وظیفه اش این است. برخی اوقات وظیفه ها کمی شاید ناامیدکننده به نظر برسد، 
اینکه نمی توانید در بین ۱۱ نفر قرار گیرید ولی باید آماده باشی تا بتوانی به تیم 
کمک کنی. سرمربی برایتون ادامه داد: به نظرم او رفتار خیلی خوبی از خودش 

نشان می دهد.

پیشکسوت استقلال گفت: آنچه در تصاویر تلویزیونی مشهود بود »وریا غفوری« کوچک ترین برخورد عمدی با بازیکن 
الدحیل نداشت و حق آبی پوشان به راحتی آب خوردن در عربستان خورده شد.

علی موسوی با اشاره به بازی استقلال مقابل الدحیل در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: استقلال در 
نیمه نخست تیم بهتری نسبت به الدحیل بود و با پریسنگ و بستن فضاها حریف را  تحت تاثیر قرار داد. آبی ها گل اول 

را به ثمر رساندند اما روی یک اتفاق در دقیقه پایانی نیمه اول گل مساوی را دریافت کردند.
وی افزود: پنالتی که به سود الدحیل گرفته شد خیلی مشکوک بود و به نظر من داور در گرفتن این تصمیم اشتباه 

بزرگی را مرتکب شد.
پیشکسوت استقلال خاطر نشان کرد: آنچه در تصاویر تلویزیونی مشهود بود »وریا غفوری« کوچک ترین برخورد عمدی 

با بازیکن الدحیل نداشت و حق استقلال به راحتی آب خوردن در عربستان خورده شد.
موسوی تصریح کرد: در نیمه دوم با حضور »مسعود ریگی«، سرمربی استقلال قصد داشت فاکتور جنگندگی را در 
تیمش افزایش دهد و در ادامه با آمدن »داریوش شجاعیان« خط هافبک استقلال بهتر شد. در گل دوم الدحیل بازیکنان 
دفاعی استقلال در یارگیری دچار اشتباه شدند و بازیکن حریف را در محوطه جریمه رها کردند تا گل دوم الدحیل شکل 

بگیرد.
وی تاکید کرد: همکاری خوب »وریا غفوری« و »مهدی قائدی« باعث شد تا گل دوم استقلال شکل بگیرد و بازیکن ریز 

نقش آبی پوشان یک بار دیگر توانایی های فنی اش را نشان داد.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: استقلال این توانایی را دارد در ۲ بازی آینده پیروزی مقابل تیم های الشرطه و 

الاهلی را تکرار کند تا جواز  حضور در مرحله بعدی را به دست آورد.
تیم های فوتبال استقلال ایران و الدحیل قطر بامداد یکشنبه و از ساعت ۰۰:۴۵ در چارچوب هفته چهارم لیگ 

قهرمانان آسیا برابر یکدیگر قرار گرفتند و در پایان هر دو تیم به تساوی دو بر دو رضایت دادند.

پرافتخارترین مربی تاریخ فوتبال ایران گفت: فرهاد مجیدی برای بازی های آینده باید برای خط دفاعی استقلال فکر 
اساسی کند زیرا گل هایی که این تیم در بازی های گذشته دریافت کرده با اشتباهات نفرات دفاعی آبی پوشان بوده است.

حشمت مهاجرانی اظهار داشت: استقلال در ۲ بازی خود مقابل الدحیل در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا عملکرد 
خوبی را از نظر فنی به نمایش گذاشت اما از نظر نتیجه گیری موفق نبود.

وی افزود: استقلال در بازی برگشت با الدحیل عملکرد بهتری را داشت اما اشتباهات تکراری در خط دفاعی باعث شد 
به پیروزی نرسد. سرمربی اسبق تیم ملی خاطرنشان کرد: خط دفاعی استقلال در تورنمنت لیگ قهرمانان آسیا پر از 
اشتباهات ریز و درشت است. فرهاد مجیدی برای بازی های آینده باید فکر اساسی به این منطقه داشته باشد چرا که در هر 
بازی وقتی توپ به فضای پشت مدافعان این تیم ارسال می شود، رقیب صاحب موقعیت خطرناک می شود. گل هایی که این 

تیم در بازی های گذشته دریافت کرده با اشتباهات نفرات دفاعی آبی پوشان بوده است.
مهاجرانی تصریح کرد: نتایجی که استقلال در ۲ بازی اخیرش مقابل الدحیل گرفت، کار این تیم را برای صعود به مرحله 
بعدی لیگ قهرمانان آسیا سخت کرد و آنها باید در ۲ بازی آینده مقابل الاهلی و الشرطه به پیروزی برسند تا صعود کنند. این 

در حالی بود که پیش از این از استقلال به عنوان مدعی اول صعود یاد می کردیم.
وی تاکید کرد: هنوز برای استقلال چیزی تمام نشده است و این تیم می توانند با شکست دادن الاهلی عربستان و الشرطه 
عراق جواز حضور در مرحله بعدی را به دست آورند. استقلال کیفیت فنی بالایی در ساختار هجومی دارد و اگر اشتباهات 
دفاعی اش را به حداقل برساند توان غلبه بر رقبای آینده را دارد. سرمربی اسبق تیم ملی اعلام کرد: خط حمله استقلال 
قدرت ویرانگری دارد این توان را دارد در آسیا به هر حریفی گل بزند. مهاجمان استقلال در بهترین شرایط جسمی و روحی 
خود هستند و تماشای عملکردشان در آسیا لذت بخش است. مهاجرانی افزود: پرسپولیس در تمام خطوط شرایط خوبی 
دارد و در تمام بازی های خود با شایستگی موفق از زمین بیرون آمده است. پرسپولیس این توانایی را دارد که در فصل جدید 

لیگ قهرمانان آسیا به موفقیت بزرگی برسد. کار گروهی این تیم قابل تحسین است.

علی موسوی: 

داورحقاستقلالراخورد
مهاجرانی:

مجیدیبایدبرایحلمشکلدفاعاستقلالفکراساسیکند

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: پرسپولیس شانس اول قهرمانی در لیگ 
قهرمانان آسیا به حساب می آید زیرا هیچ تیمی به اندازه ما در این سال ها در لیگ 

قهرمانان موفق نبوده است.
حمید استیلی در خصوص شرایط پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا اظهار کرد: 
پرسپولیس امسال به دلیل تجربه خوبی که در لیگ قهرمانان آسیا دارد، بسیار منظم 
تر و با برنامه تر از همیشه ظاهر شده و خوشبختانه در تمامی نقاط ضعف خود، 

بازیکنان خوبی را جذب کرده است.
با کادرفنی بسیار هماهنگ شده و  وی ادامه داد: مدیریت جدید پرسپولیس 
توانسته خواسته های »یحیی گل محمدی« را مهیا کند و همچنین از لحاظ روحی 

روانی نیز توانسته تیم را در شرایط خوبی قرار دهد که این اتفاق بسیار مهمی است.
سرمربی اسبق تیم فوتبال پرسپولیس گفت: کادر مدیریتی، فنی و بازیکنان 
باشگاه به خوبی می دانستند که به چه شیوه باید در لیگ قهرمانان موفق شوند 
و خوشبختانه دست گل محمدی هم باز بود و توانست به بازیکنان خود به خوبی 
استراحت دهد. این ها می تواند بیانگر این باشد که ما برای هر تورنمنت و مسابقه ایی 
برنامه ریزی کامل داشته باشیم و خوشبختانه الان هم پرسپولیس خیلی مقتدرانه کار 

کرده است.
استیلی افزود:  به نظر من با برنامه ریزی که داریم، پرسپولیس شانس اول قهرمانی 
در لیگ قهرمانان آسیا به حساب می آید زیر هیچ تیمی به اندازه ما در این سال ها در 

لیگ قهرمانان موفق نبوده است.
وی در خصوص درخشش شهریار مغانلو در خط حمله بیان کرد: شهریار بازیکن 
بسیار خوب و با استعدادی هست که خیلی دیر به فوتبال معرفی شد. او بهترین 
انتخاب را کرد و به پرسیپولیس آمد و می تواند در کنار عیسی آل کثیر روزهای 
درخشان تری را بسازند. پیشکسوت پرسپولیس ادامه داد: اول سال هم بازیکنان 
خیلی خوبی جذب شدند و آنها نیز خیلی سریع با تیم هماهنگ شدند. خوشبختانه 
و  گلزنی  در  مغانلو  مساله،  این  کنار  در  و  دارد  خوبی  بسیار  فضای  پرسپولیس 

بازی سازی بسیار قوی است و هر مهاجمی این ویژگی را ندارد.
استیلی اضافه کرد: آل کثیر مکمل فوق العاده خوبی برای مغانلو است و حضور 
این دو در کنار هم به هر تیمی آسیب می رساند. گوا در خط دفاع تراکم زیادی داشت 

اما حرکات های عجیب پرسپولیس باعث شد هندی ها در کار خود موفق نباشند.
وی افزود: جوانان بسیار خوبی مثل مهدی عبدی، مهدی مهدی خانی، علی 
شجاعی و محمد شریفی در پرسپولیس حضور دارند. من با این بازیکنان در تیم امید 
کار کردم و می دانم آنها اگر اعتماد به نفس بهتری داشته باشند، می توانند خیلی 

موفق تر عمل کنند.
پیشکسوت پرسپولیس تصریح کرد: احمد نورالهی و تمام بازیکنان پرسپولیس 
مکمل هم هستند. شاید این ها در تیم های دیگر اینقدر کارایی نداشته باشند. 
همانطور که شاید این بازیکنان جدید در تیم های سابق خود این کارایی را نداشته 

باشند اما همه این ها در پرسپولیس فوق العاده خوب هستند.
استیلی در خصوص درخشش سید جلال حسینی در پرسپولیس گفت: سید 
جلال بازیکن بسیار بزرگی است که می تواند به بهترین شکل تیم را رهبری کند و 
حتی موفق شده در گلزنی هم برای پرسپولیس مفید باشد. او از لحاظ فنی هر سال 

بهتر می شود و امسال یکی از کم اشتباه ترین مدافعان فوتبال ایران بود.
سرمربی تیم فوتبال امید ایران اضافه کرد: چهار نماینده ما عملکرد بسیار خوبی در 
لیگ قهرمانان داشتند و باید بپذیریم فولاد در سخت ترین گروه مسابقات قرار دارد و 
خوشحالم که هر چهار نماینده ما سرمربی ایرانی دارند و این مربیان با دانش خود، 

تیم های پولدار و مربیان بزرگی چون لوران بلان را به آسانی از پیش رو بر می دارند.
پیشکسوت پرسپولیس ادامه داد: امیدوارم همه مربیان ایرانی را باور کنند و بدانند 
آن ها در آسیا بهترین هستند و این را گل محمدی و مربیان دیگرمان ثابت کردند. 

دانش روز به تیم های ما کمک زیادی کرده است. 
استیلی در مورد وضعیت تیم امید ایران گفت: از تیم امید هیچ خبری ندارم اما با 
اعلام مسئولان سابق فدراسیون فعلا من سرمربی هستم. در حال حاضر جلسه ایی 
در کار نیست. برنامه های خود را دادم اما امیدوارم مسئولان فدراسیون هرچه سریعتر 
فکری به حال این تیم کنند. متاسفانه برای تیم امید هیچ برنامه ایی در مملکت ما 
وجود ندارد . ما فوتبال با پتانسیلی داریم و اگر برنامه ریزی داشته باشیم، می توانیم 

مانند پرسپولیس در آسیا موفق باشیم. 

حمیداستیلی: 

پرسپولیسشانساولقهرمانیدرآسیااست

هافبک تیم فوتبال پرسپولیس با بیان اینکه کمترین حق ما قهرمانی در آسیا است 
گفت: فرصت و وقت برای شادی در بازگشت به ایران نداریم چرا که مسابقات سختی 
پیش رو داریم و باید روی موفقیت در آن بازی ها تمرکز کنیم. »مهدی ترابی« روز یکشنبه 
که همراه »حمید مطهری« در نشست خبری پیش از دیدار پرسپولیس و الوحده امارات 
در هفته پنجم لیگ قهرمانان آسیا حاضر شده بود، در مورد اینکه پرسپولیس در بازگشت 
به ایران آیا جشن صعود خواهد گرفت یا خیر اظهار داشت: ما وقتی به ایران باز می گردیم 
زمانی برای جشن گرفتن نداریم؛ چرا که مسابقات سختی پیش رو داریم و باید روی آن 
دیدارها تمرکز کنیم. می دانیم هواداران از ما انتظارات زیادی داریم. امیدوارم ابتدا در 
۲ دیدار باقی مانده نتایج خوبی بگیریم و به ایران باز گردیم و در داخل کشور هم برای 

هوادارانمان افتخارآفرینی کنیم. وی در مورد اینکه پیش از حضور در هند آیا این انتظار را 
داشتید که پرسپولیس اینگونه قدرتمند ظاهر شود، اضافه کرد: در این چند سال ثابت 
کردیم مستحق کسب نتایج خوب هستیم. حضور در ۲ فینال لیگ قهرمانان آسیا این 
موضوع را ثابت می کند. تلاشمان را می کنیم امسال به کمترین حقمان که قهرمانی در 
آسیا است برسیم و امیدوارم با دعای خیر هوادارانمان حقمان را از آسیا بگیریم. هافبک 
تیم فوتبال پرسپولیس اضافه کرد: با انگیزه زیادی وارد مسابقات شدیم. کادر فنی و 
بازیکنان انگیزه مضاعف داشتند تا با عملکردی خوب این مسابقات را آغاز کنند. تمام 
تلاشمان را به کار گرفتیم تا بتوانیم عملکرد خوبی داشته باشیم و تا الان هم فکر می کنم 
عملکرد خوبی داشتیم و امیدوارم در ۲ بازی باقی مانده هم سربلند از زمین خارج شویم. 

ترابی در مورد اینکه الوحده با توجه به اینکه شانس صعود از گروه است، تلاش زیادی 
مقابل پرسپولیس می کند تا امتیاز بگیرد، تصریح کرد: به تیم حریف کاری نداریم و تمام 
تلاشمان را می کنیم تا سه امتیاز را بگیریم. می دانیم هوادارانمان انتظار برد دارند و دوست 
داریم این سه امتیاز را به هواداران هدیه کنیم. آنها با پیروزی های ما خوشحال می شوند 
و همان یک شب خوشحالی آنها برای ما ارزشمند است. وی در رابطه با گلزنی اش از 
روی نقطه پنالتی تصریح کرد: پنالتی هم بخشی از بازی است. خدا را شکر می کنم که 
توانستم آن ۲ پنالتی را تبدیل به گل کنم. در جریان بازی هم تلاش می کنم بیش از اینکه  
گلزنی کنم، موثر ظاهر شوم. برای هر بازیکن،  مهم پیروزی است و اصلا مهم نیست که 

چه کسی گل می زند. همین که دل مردم را شاد کنیم برای ما ارزشمند است.

مهدی ترابی: 

کمترینحقماقهرمانیدرآسیااست
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مخالفان دولت دست ازسنگ اندازی در مسیر برجام برنمی دارند

بازیبرجامیتندروهادرزمین
بدخواهانکشور

مذاکرات هسته ای در وین بنابر شواهد و مستندات موجود تا کنون با موفقیت همراه 
بوده و همین موضوع بستر را برای مخالفت  های آشکار دشمنان ایران هموار ساخته  است. 
متاسفانه در ایران نیز برخی تندرو ها خواسته یا ناخواسته بی اعتنا به منافع ملی، همسو با 

دشمن حرکت کرده و در زمین آن ها بازی می کنند.
خبرهای بازتاب یافته از مذاکرات وین در این روز ها حاکی از روند به رو جلو و موفقیت 
آمیز گفت وگو ها است. هر چند جزییاتی از نتایج به دست آمده در جریان مذاکرات رسانه 
ای نشده اما به نظر می رسد اعضای کمیسیون مشترک برجام موفق شده اند تا راهی برای 

بازگشت آمریکا به توافق و لغو تحریم ها بیابند.
به گفته »سیدعباس عراقچی« معاون سیاسی وزیر امور خارجه و رییس هیات مذاکره 
کننده »مذاکرات به مرحله ای رسیده است که طرف ها می توانند برای نوشتن یک متن 
مشترک شروع به کار کنند«. حجت الاسلام والمسلمین »حسن روحانی« نیز در دیدار 
جمعی از فعالان سیاسی اظهار کرد که »مذاکرات حدود ۶۰، ۷۰ درصد پیشرفت داشته 
است و اگر آمریکایی  ها در چارچوب صداقت حرکت کنند در زمان کوتاهی به نتیجه خواهیم 
رسید.«  همین پیشرفت های قابل ملاحظه در جریان مذاکرات، نگرانی برخی در داخل و 

خارج از کشور را به دنبال داشته تا علیه برجام و گفت وگوهای وین یکصدا شوند.
در این پیوند به تازگی »علی ربیعی« سخنگوی دولت در یک نشست خبری گفته است که 
»برجام درس های زیادی به ما یاد داد، مهم ترین عبرتی که از سرنوشت برجام گرفتیم این 
بود که تصور نمی کردیم یک جناح خاص، رقابتی سالم را تا مرز عداوتی مسموم پیش ببرد و 

گاهی همصدا با بدخواهان ایران کند.«
دستاوردهای  نابودکردن  به  متهم  را  دولت  روز  یک  اینها  داد:  ادامه  دولت  سخنگوی 
هسته ای، یک روز متهم به عدم توجه به توانمندی داخلی و یک روز هم متهم به وادادگی 
کردند و علیه کسانی که در راه دفاع از منافع ملی و آسایش مردم، در حال مصاف دیپلماتیک 
با قدرت های جهانی بودند، تهمت و قلم زدند. حتی زمانی که دولت زورگو و قانون شکن 
ترامپ از برجام خارج شد و سخت ترین تحریم های تاریخ را علیه ملت ما وضع کرد، این افراد 

دست از تخریب و افترا علیه دولت در خط مقدم آن جنگ اقتصادی دست برنداشتند.
نام  با  مخالفان  شد،  آغاز  یازدهم  دولت  در  ای  هسته  مذاکرات  که  مهرماه ۱۳9۲  از 
»دلواپسان« با ابزارهای مختلف در صدد به بن بست کشاندن گفت وگو ها برآمدند. آن ها با 
بازو های رسانه ای خود ابتدا هر نوع گفت وگو و مذاکره ای را با غرب زیر سوال بردند. سیاه 
نمایی از مذاکرات، دامن زدن به شایعه ها، به چالش کشیدن ساده ترین و مرسوم ترین آداب 

دیپلماتیک از جمله ترفندهای طیف تندرو برای تقابل با مذاکرات بود.
ماجرای پیاده روی ۱۵ دقیقه ای وزیران امور خارجه ایران و آمریکا در شهر ژنو در ماه های 
پایانی ۱۳9۳ هنوز از اذهان عمومی پاک نشده است؛ رخدادی که با هیاهو و حاشیه سازی 
های زیادی از سوی مخالفان دولت همراه شد. در حالی که بسیاری از تحلیلگران این پیاده 
روی را نه خطای دیپلماتیک بلکه رسم و عرف دیپلماسی می دانستند. انتقادات طیف تندرو 
در سطح اعلامی و تبلیغاتی باقی نماند و برخی نمایندگان نیز تلاش کردند در سطح اعمالی 

دستی بر آتش داشته باشند و ظریف را به مجلس فراخواندند.
برخی از همین نمایندگان تندرو در مجلس، »علی اکبر صالحی« رییس سازمان انرژی 
اتمی را به دفن در زیر سیمان تهدید کردند. توهین، تحقیر، اتهام زنی به دیگر اعضای 
دیپلماتیک در این سال ها بارها صورت گرفته و ادامه داشته است. در حالی که تیم هسته 

ای و دولت گام به گام با مصوبات شورای عالی امنیت ملی و حمایت نظام پیش رفته اند.
رهبر معظم انقلاب همواره از مذاکرات و تیم مذاکره کننده حمایت کرده اند. به عنوان 
نمونه آبان ماه ۱۳9۲ در این باره فرمودند »هیچ  کس نباید این مجموعه  مذاکره کنندگان ما 
را با مجموعه  شامل آمریکا - همان شش دولت، به اصطلاح پنج بعلاوه  یک - سازشکار بداند؛ 
این غلط است؛ اینها ماموران دولت جمهوری اسلامی ایران هستند، اینها بچه  های خودمان 
هستند، بچه  های انقلابند؛ یک ماموریتی را دارند انجام می دهند. کار سختی هم هست 

]که [ بر عهده  اینهاست.
حتی در شرایط کنونی که مذاکرات وین با خوشبینی و موفقیت دنبال می شود، مخالفان 
دولت به دلهره افتاده اند و در رسانه های خود اصل مذاکره با طرف غربی را زیر سوال می 
برند. این در حالی است که رهبری چند روز پیش تاکید کردند: »تشخیص مسوولان این 
است که بروند مذاکره کنند اما باید مراقبت شود که مذاکره فرسایشی نشود چرا که برای 
کشور ضرر دارد.« با همه این تفاسیر، مخالفان دولت تا به امروز از کارشکنی و سنگ اندازی 
در مسیر برجام دست نکشیده اند. آنها یک روز بیانات رهبری در ارتباط با ضرورت فرسایشی 
نشدن مذاکرات را برجسته کرده و گفت وگوها را فرسایشی جلوه می دهند و یک روز شایعه 
توافق موقت و تعلیق چندماهه تحریم ها را مطرح می کنند. از نگاه ناظران این قبیل موضع 
گیری ها، بازی در زمین دشمنان ایران از جمله رژیم صهیونیستی است که با تمام توان در 

صدد به شکست کشاندن مذاکرات است.

معاون سیاسی وزیر خارجه:

اجازهفرسایشیشدنمذاکراترا
نخواهیمداد

معاون سیاسی وزیر خارجه درباره مذاکرات وین، گفت: تحریم های بخشی و اشخاص همه 
باید برداشته شود البته فکر می کنم در زمینه تحریم های بخشی تفاهماتی وجود دارد در عین 
حال اجازه فرسایشی شدن مذاکرات را نخواهیم داد. سید عباس عراقچی در حاشیه نشست 
روز یکشنبه )۵ اردیبهشت ماه( کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی، در توضیح نتایج مذاکرات وین و مباحث مرتبط با اختلاف نظر طرف های برجام برای 
رفع تحریم های آمریکا علیه جمهوری اسلامی ایران، گفت: امروز جلسه مبسوط با نمایندگان 
در کمیسیون امنیت ملی مجلس برگزار شد و گزارش جامعی از مذاکرات وین خدمت نمایندگان 

مجلس ارائه کردیم. نمایندگان سوال های متعددی را عنوان کردند که پاسخ داده شد.
ایستادگی ایران برای رفع همه تحریم ها و بازگشت به تعهدات پس از راستی آزمایی

معاون وزیر خارجه با اشاره به اینکه همه جزئیات و ابعاد مذاکرات وین در جلسه با نمایندگان 
مورد بحث قرار گرفت، افزود: نقطه نظرات نمایندگان که بعضا می تواند به روند مذاکرات کمک 
کند نیز مطرح شد، درباره ابعاد مختلف قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و غنی سازی 
۶۰ درصدی نیز به طور مفصل صحبت شد. رییس تیم مذاکره کننده ایران در وین یادآور شد: 
چالش هایی در مذاکرات وجود دارد البته در مسیری قرار گرفتیم که می تواند به سرانجام برسد اما 
درباره اینکه آیا می توانیم بر چالش ها و موانع فائق آییم، زود است لذا نمی توان گفت که خوش بین 
یا بدبین هستیم اما ناامید نیستیم و به وظیفه خود پایبندیم. مواضع قطعی ما کاملا روشن و 
مشخص است، تحریم ها باید برداشته شود، راستی آزمایی انجام و سپس ایران به تعهدات خود 

بازگردد. در این خصوص ایستادگی کردیم و به نمایندگان هم توضیحات کاملی داده شد.
تفاهم برای برداشتن تحریم های بخشی وجود دارد

عراقچی در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی بر نظر طرف های مقابل و آمریکا درباره لیست 
پیشنهادی جمهوری اسلامی ایران برای رفع تحریم ها، گفت: این بحث در جریان است، 
تحریم هایی که آمریکا علیه ایران اعمال کرده دو نوع است؛ نخست تحریم های موضوعی یا به 
اصطلاح بخشی مانند تحریم های نفتی، بانکی، بیمه، کشتی رانی، پتروشیمی، ساختمان و 

خودرو و دیگری تحریم های مربوط به اشخاص حقیقی و حقوقی می شود.
وی اضافه کرد: لیست تحریمی مربوط به اشخاص، لیست طولانی و حدود هزار و ۵۰۰ 
مورد است اما ما در هر دو جهت حرکت می کنیم، تحریم های بخشی همه باید برداشته شود و 
فکر می کنم در این زمینه تفاهماتی وجود دارد، تحریم های اشخاص هم به همین ترتیب باید 
برداشته شود. مباحث پیچیده ای در این زمینه مطرح است که در حال بررسی آنها هستیم.

طرح گام به گام مدت هاست که کنار گذاشته شده است
معاون وزیر امور خارجه در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه آیا طرح گام به گام برای 
رفع تحریم ها اجرا خواهد شد، اظهار کرد: طرح گام به گام مدت هاست که کنار گذاشته شده 
است. جمهوری اسلامی ایران پیش از عید نوروز پیشنهاد گام به گام برای رفع تحریم ها را رد 
کرد و در مذاکرات جاری موضوع گام به گام به هیچ عنوان مطرح نیست. مباحث درباره مرحله 

آخر ادامه توافق یعنی ترتیبات مورد نظر جمهوری اسلامی در حال بحث و بررسی است.
اگر طرف های مقابل دنبال خرید زمان باشند، مذاکرات را متوقف خواهیم کرد

عراقچی در پاسخ به سوال درباره اینکه گفت و گوها تا چه زمان ادامه دارد، گفت: زمان 
مشخصی را نمی توان پیش بینی کرد ما اجازه نخواهیم داد که مذاکرات فرسایشی شود، 
اگر احساس کنیم که در طرف های مقابل ما جدیت وجود ندارد و یا دنبال خرید زمان یا 
افزودن موضوعات دیگر به مباحث هستند، مذاکرات را قطع خواهیم کرد، در عین حال عجله 
نمی کنیم و شتاب زدگی نداریم، زیرا مباحث جدی در مذاکرات مطرح است که باید با دقت 
کافی مورد نظر قرار گیرد و بحث و بررسی شود. بنابراین نه شتاب زده خواهیم بود و نه اجازه 

فرسایشی شدن می دهیم لذا با دقت مذاکرات را ادامه می دهیم تا چالش ها برطرف شود.

چهره نزدیک به علی لاریجانی، او را از زمره شخصیت هایی برشمرد که درپی 
خدمت است و درباره حضور احتمالی او برای انتخابات ریاست جمهوری گفت: 
او از آن دسته افراد نیست که برای رای خودش را به آب و آتش بزند بنابراین 
تا اجماع و خواست عمومی حاصل نشود برای لاریجانی زمینه خدمت فراهم 

نمی شود.
»عزت الله یوسفیان ملا« درباره گمانه زنی ها برای حضور علی لاریجانی در 
انتخابات ریاست جمهوری گفت: لاریجانی ۱۲ سال رییس مجلس بود و رجل 
سیاسی محسوب می شود اما تا این لحظه درباره داوطلبی در انتخابات ۲۸ 

خرداد ریاست جمهوری اظهار نظری نکرده است.
مسلما  شود  فراهم  خدمت  زمینه  افزود:  حال  عین  در  ادوار  نماینده  این 
لاریجانی برای خدمت می آید اما وقتی زمینه ها مساعد نباشد، بعید است 
داوطلب نامزدی انتخابات ریاست جمهوری شود زیرا او از آن دسته افراد نیست 
که خودش را به آب و آتش بزند که رای بیاورد و رییس جمهوری شود. لاریجانی از 
داوطلبانی است که هدفش رای نیست بلکه خدمت است و تا اجماع و خواست 

عمومی حاصل نشود زمینه های خدمت فراهم نمی شود.
وی به حضور بی حاشیه لاریجانی در راس مجلس شورای اسلامی در مدت 
بیش از یک دهه اشاره کرد و گفت: در این مدت، لاریجانی کلمه ای نگفت که 

روابط عمومی مجلس مجبور به صدور اصلاحیه یا تکذیبیه شود.
برادر لاریجانی را هدف قرار دادند چون نقطه ضعفی از خودش 

نداشتند
و  در مجلس  در طول ۱۲ سال حضور  داد: لاریجانی  ادامه  یوسفیان ملا 
همچنین ۱۰ سال حضور در راس صداوسیما یک ریال حقوق نگرفت و زندگیش 
با حق التدریس اداره می شد و هرگز یک وجب زمین در تهران یا هرجای دیگری 
از دولت نگرفت. وقتی به این مسائل توجه نمی شود »هر کسی باشد دیگر 
نمی آید خیلی خودش را عرضه کند.« این فعال سیاسی، حمله مقام های دولت 
نهم به علی لاریجانی در مجلس شورای اسلامی در ۱۵ بهمن سال 9۱ را یادآور 
شد و گفت: آقای محترمی که در روز یکشنبه سیاه مجلس، به علی لاریجانی 

حمله کرد، چون از او مساله و نقطه ضعفی نداشت، به برادرش حمله کرد.
وی، حضور نیافتن لاریجانی در انتخابات مجلس یازدهم را کاری عاقلانه 
دانست و گفت: لاریجانی برای ورود به مجلس در انتخابات یازدهم مشکلی 
نداشت و فرض کنید اگر بگوییم قم دیگر رای نداشت، به عنوان چهار دوره 

نماینده آمل، یقین داشتم اگر اراده می کرد به راحتی نماینده آمل می شد.
لاریجانی در مجلس عامل وحدت بود

یوسفیان ملا، وحدت جریان های حول محور لاریجانی را یادآور شد و افزود: 

در انتخابات هیات رییسه مجلس، در حالی که محمدرضا عارف لیدر اصلاح 
طلبان در مجلس بود ولی نتوانست با لاریجانی برای ریاست مجلس رقابت کند. 
عارف می گفت ما لاریجانی را در لیستمان در قم گذاشتیم، ولی تعداد زیادی از 
همان جریان اصلاح طلب، رسما به لاریجانی رای دادند در حالی که اگر همه 

اصلاح طلبان به آقای عارف رای می دادند، او قطعا رییس مجلس می شد.
نماینده پیشین مردم آمل تصریح کرد: وقتی کسی دنبال ریاست نیست بلکه 
دنبال خدمت است، زمینه های خدمت را باید آماده ببیند تا حضور پیدا کند ولی 
اگر دنبال ریاست بود خودش را به آب و آتش می زد. لاریجانی از داوطلبانی که 
اعلام حضور کرده اند، قوی تر است حتی شاهد بودم وقتی با وزارتخانه ها جلسه 
می گذاشت به مراتب اطلاعاتشان درباره موضوعات از کارشناسان آن وزارتخانه 

بیشتر بود.
یوسفیان ملا افزود: راست و چپ را امتحان کردیم و مردم از دولت های مختلف 
وابسته به این جریان ها رضایت کامل ندارند. برخی دنبال این بوده اند رضایت 
مردم را با کارهای پوپولیستی به دست آورند اما این کارها فقط به درد شب 

انتخابات می خورد و کاربرد دیگری ندارد.
وی از جناح ها و جریان های سیاسی خواست تعصب حزبی را کنار بگذارند 
و روی افراد شاخص سرمایه گذاری کنند و افزود: نگویند که حتما داوطلب 
انتخابات باید از حزب و جناح ما باشد تا ما بر کشور مسلط شویم. باید این فکر 
را کنار بگذارند و ببینند چه کسی لیاقت اداره کشور را دارد ولو اینکه از جناح 
آنها نباشد. اگر واقعا بخواهیم کشور دوام و قوام پیدا کند نباید تعصب جریانی 

داشته باشیم.
عضو پیشین کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس از دیدار بسیاری 
از شخصیت ها با لاریجانی خبر داد و افزود: خیلی ها با او ملاقات کردند اما او 
درخواستی از کسی برای حمایت نداشته و در حالی که او یک اصولگرای واقعا 
شناخته شده است، برخی از این آقایان وقتی دیدند که چهار نفر از اصلاح 

طلبان اسمی از او برده اند، او را از لیست خارج کردند.
دشمنی ها با لاریجانی ناشی از حب  و بعض شخصی است

یوسفیان ملا تصریح کرد: با این روحیه ای که از لاریجانی می شناسم، با این 
وضعیت خیلی کار کردن برای او سخت است. جناح های سیاسی مجلس در 
مورد ریاست او بر این نهاد اتحاد و اجماع نظر داشتند.  شخصیتی که چنین 
جایگاه و پایگاهی دارد را نباید اجازه دهیم تخریب کنند. شاهد هستید که تا 
صحبت از آمدن لاریجانی می شود انتشار مطالب دروغ و کذب و توهین آمیز 
علیه او شتاب می گیرد و این موضوع، افرادی را که قصد خدمت دارند و حب 

ریاست ندارند دلسرد می کند و ممکن است موجب کناره گیری آنها شود.

وی، دشمنی ها با رییس سابق مجلس را ریشه دار و شخصی دانست و گفت: 
لاریجانی به احدی بدی نکرد. هر کدام از این افراد منتقد تقاضای دیدار با 
با همه داشت.  او برخورد محترمانه ای  لاریجانی را داشتند،  اجابت شد و 
لاریجانی رییس مجلس قدرتمندی بود که دولت و وزیران رابطه مثبتی با او 
داشتند ولی یک حرکتی که کسی بتواند از آن به انتقام گیری تعبیر کند، انجام 

نداد.
یوسفیان ملا به اشراف رییس پیشین مجلس بر مسائل منتقدان اشاره کرد 
و گفت: با اینکه لاریجانی کاملا در جریان امور بود. همین هایی که هرچه 
دستشان رسید برای او پرت کردند، دیدند که لاریجانی علیه آنها چیزی نگفت و 
واقعا حرمت نگه می داشت و همان موقع رعایت کرد و الان هم رعایت می کند و 

»بگم بگم نکرد که فلانی چرا خانه یا زمین گرفته است.«
وی در گفت وگو با ایرنا تصریح کرد: اگر از آقایانی که به لاریجانی توهین 
می کنند پرسیده شود که چرا چنین می کنند واقعا پاسخی ندارند چون نقطه 
ضعفی از او ندارند. مدتی که لاریجانی مذاکرات خارجی داشت حرکت خلافی 
نکرد. خیلی ها می گفتند چرا غیر از امیرعبداللهیان، مشاوران بیشتری برای 
امور بین الملل یا در امور نظارت بر دولت، تعیین نمی کنید. پاسخ لاریجانی 
طور  به  و  هستند  من  مشاور  مجلس  وقت  نماینده  همه ۲9۰  که  بود  این 
مثال، تمام اعضای کمیسیون امنیت ملی مشاور بین الملل و تمامی اعضای 
کمیسیون اصل 9۰، مشاور من در امور نظارت بر دولت هستند. آقای لاریجانی 
می توانست به همین بهانه ها، دهها نفر را استخدام کند و تشکیلات عریض و 
طویلی ایجاد کند اما در باطن، اهداف انتخاباتی خود را دنبال کند اما چنین 

کاری نکرد.
لاریجانی برای داوطلبی انتخابات با احدی رایزنی نکرده است

نامزدی  برای  شدن  داوطلب  درباره  لاریجانی  سکوت  روزه  ملا،  یوسفیان 
و  انتخابات  یادآور شد و گفت: الان که زمان  را  انتخابات ریاست جمهوری 
یارگیری است آقای لاریجانی با احدی رایزنی نکرد که خودش را برای انتخابات 

جا بیندازد چون او هدفش خدمت است.
نماینده پیشین مردم آمل در مجلس شورای اسلامی خطاب به منتقدان 
لاریجانی گفت: لاریجانی ۱۲ سال در مجلس بود اما اجازه نداد حقی از کسی 
تضییع شود. هم اصلاح طلبان رییس کمیسیون شدند و هم اصولگرایان این 
در حالی بود که اکثریت دست او بود و اگر اشاره می کرد کمیسیون به فرد رای 
نمی داد ولی هیچ کس نمی تواند ادعا کند که در یک کمیسیون از ۱۳ کمیسیون 
داخلی مجلس دخالت کرده باشد. تا با او موضوع ریاست کمیسیون ها درمیان 
گذاشته می شد می گفت هرچه رای عموم نمایندگان عضو کمیسیون بود. اینها 
نعمت است ولی وقتی این نعمات نادیده گرفته می شود دلیلی وجود ندارد که 

شخص بیاید بگوید من هم هستم و می خواهم بیایم.
یوسفیان ملا تصریح کرد: به اندازه تمام اینهایی که در فضای حقیقی و مجازی 
در حال رایزنی و تبلیغ هستند، این قدرت را داشت که فضایی برای خودش 
درست کند ولی هیچ فضایی درست نکرد. همان حرفی که زمان ترک مجلس 
اعلام کرد و گفت هیچ تصمیمی برای انتخابات ریاست جمهوری نگرفته ام، 
هنوز هم همان را تکرار می کند و خیلی ها هم به او مراجعه کرده و همین را بیان 
کرده اند. باید این چند هفته را هم صبر کنیم و امیدواریم که کسی که می تواند 

مشکلات کشور را حل کند و بر مسائل مسلط است، رییس جمهوری شود.
وی درباره تداوم دشمنی ها علیه رییس سابق مجلس را یادآور شد و افزود: 
دشمنی وقتی جنبه شخصی بگیرد، دیگر از محدوده خارج می شود. اگر 
دشمنی در موضوع عقاید و نظرات بود، می شد بحث کرد و نظرات را هم به 
نزدیک کرد و مصداق این موضوع، همان ضرب المثل به »خواب رفته« و 
»به خواب زده« است که کسی را خودش را به خواب زده نمی توان بیدار 

کرد.
این فعال سیاسی گفت: از همین آقایی که الان اینطوری با لاریجانی دشمنی 
می کند بپرسید که چه بدی به شما کرده است؟ دشمنی این فرد با لاریجانی 
به قدری برای همه عیان است که وقتی با کنایه هم مطلبی را بیان می کند، 
همه می گویند منظورش لاریجانی بود ولی از طرف دیگر، اگر در صحبت های 
لاریجانی بگردند که جمله ای در لفافه و پنهان علیه آنها گفته باشد یا حرکتی 
علیه آنها کرده باشد اصلا لاریجانی اقدامی علیه آنها نکرده است. وقتی مساله 
عداوت و بغض شخصی شد، خیلی سخت است که فرد بتواند از دلش بیرون 

کند. اگر جنبه عمومی داشت تا الان حل شده بود.

یوسفیان ملا نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی:

حضورلاریجانی به اجماع و خواست عمومی بستگی دارد

مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های راهبردی 
ریاست جمهوری با بیان اینکه احیای برجام به سود همه 
کشورهای منطقه است، گفت: چهار سال خاورمیانه بدون 
افزایش  و  تنش  جنگ،  جز  دستاوردی  و  ارمغان  برجام 

بحران برای منطقه نداشت.
میان  وین  مذاکرات  به  اشاره  با   ، حسینی«  »دیاکو 
ایران، گروه ۱+۴ و آمریکا گفت: مذاکرات وین، مجموعه 
گفت وگوهایی است که به منظور بازگشت کامل طرفین به 
برجام به ویژه ایران و آمریکا در حال انجام است و طرفین 
تلاش می کنند حول محور سه موضوع رفع تحریم های 
ناقض برجام از سوی آمریکا، اقدامات هسته ای ایران و 
ترتیب و تقدم اقدامات به یک تعریف واحد برسند. به همین 

خاطر، سه کارگروه در این رابطه تشکیل شده است.
وی با بیان اینکه در مورد هر کدام از سه موضوع فوق الذکر 
اختلاف نظراتی میان طرفین به ویژه ایران و آمریکا وجود 
دارد، اظهار داشت: لازم است طرفین در هر حوزه به یک 
اقداماتی که  از  و لیستی  از مسائل برسند  تعریف واحد 
باید انجام شود را روی کاغذ بیاورند. این توافق، می تواند 

نقشه راه بازگشت به برجام باشند.
لغو  برای  ایران  تاکید  به  اشاره  با  دانشگاه  مدرس  این 
همه  دارد  تاکید  ایرانی  طرف  کرد:  تصریح  تحریم ها 
تحریم هایی که در زمان ترامپ علیه ایران اعمال شده اند، 
باید لغو شود. طرف آمریکایی این تعریف رو قبول ندارد و 
فقط معتقد به رفع تحریم های ناسازگار با برجام است که از 
زمان خروج آمریکا از این توافق وضع شده اند. باید مخرج 
مشترک و نقطه اتصالی که این دو دیدگاه متضاد را به هم 

پیوند بزند، شکل بگیرد.
توافق موقت نداریم؛ موضوع، احیای برجام است

حسینی با بیان اینکه آمریکایی ها می گویند همزمان 
با لغو تحریم ها بازگشت کامل طرفین به برجام باید انجام 
شود، خاطرنشان کرد: ایران معتقد است بازگشت به هر 
تعهدی منوط به رفع تحریم ها و راستی آزمایی از آنها است 
که این کار، الزاما طولانی مدت نیست و می تواند کوتاه 
باشد. نحوه ترتیب و تقدم اقدامات و اینکه در چه فاصلی 

زمانی باشد هم باید مورد تفاهم طرفین قرار گیرد.
وی با تاکید بر اینکه با وجود دشواری ها و اختلافات، 
چشم انداز مذاکرات روشن است، ابراز داشت: این امکان 
برسند.  توافق  به  مدت  کوتاه  در  طرفین  که  دارد  وجود 
طرفین  مناسبات  چشم انداز  به  مربوط  بعدی،  مسئله 
بعد از بازگشت به برجام است که چگونه می خواهند به 
سایر اختلافات - که ارتباطی با برجام ندارد ولی ریشه در 
خروج آمریکا از توافق هسته ای داشت – رسیدگی کنند اما 

این موضوع، موکول به آینده است و احتمال دستیابی به 
توافقی در آن باره در کوتاه مدت نیز قابل تصور نیست.

این کارشناس ارشد مرکز بررسی های راهبردی ریاست 
را  وین  مذاکرات  که  مباحثی  برخی  درباره  جمهوری 
یک توافق موقت و زمینه ساز گفت وگوهای غیربرجامی 
می خوانند، بیان کرد: ما توافق موقت نداریم بلکه موضوع، 
احیای برجام و بازگشت آمریکا به آن براساس توافق سال 
می دانست  هم  زمان  همان  مقابل  طرف  است.   ۲۰۱۵
اگر برجام پیش برود و طرفین نسبت به آن متعهد باشند، 
همانطور که عالی ترین مقام ایران گفت می تواند زمینه  

گفت وگو درخصوص سایر مسائل هم فراهم شود.
آمریکایی ها از اجرای تعهدات شان شانه خالی کردند

به گفته حسینی، این موضوع مربوط به زمانی می شد که 
آمریکا از انجام تعهداتش در برجام سربلند خارج می شد 
ولی همان ها بودند که برجام را نقض و از انجام تعهدات شان 
شانه خالی کردند. آنها بودند که از برجام خارج شدند و 

اروپایی ها هم با بی عملی شان شریک نقض برجام شدند.
انجام  در  بازگردد،  برجام  به  آمریکا  اگر  داد:  ادامه  وی 
تعهداتش صادق بوده و آنها را کامل انجام دهد و اقدامات 
خصمانه نیز متوقف کند، امکان گفت وگو بر سایر مسائل 
اختلافی یا منافعی مشترک ناشی از همکاری طرفین، 

وجود دارد ولی این موضوع موکول به آینده است.
این کارشناس ارشد مسائل استراتژیک درباره انعطاف 
شکل گرفته میان ایران و آمریکا یادآور شد: در ابتدای آغاز به 
کار دولت بایدن، نکته ای که از سوی آمریکا مطرح می شد، 
این بود که اگر ایران به برجام برگردد، آمریکا نیز به این توافق 
بازمی گردد. امروز برای آنها مسجل شده ایران این فرمول 
غیرمنصفانه را نمی پذیرد چراکه این آمریکایی ها بودند که 
از برجام خارج شدند ولی ایران همچنان در آن حضور دارد.

نابودی برجام موجب ورود ضرر به منافع روسیه، 
چین و اروپا در منطقه می شود

حسینی با بیان اینکه اکنون آنچه در دستورکار آمریکا 
مطرح شده، بحث بازگشت همزمان است، عنوان کرد: 
این همزمانی، آنی و همگام نیست بلکه در یک بازه نزدیک 
مطرح است. این انعطاف اکنون در آمریکا به وجود آمده و 
آنها فهمیده اند این انتظار که ایران ابتدا به برجام بازگردد، 
تازه  فهم  همین  و  است  زیاده خواهانه  درخواست  یک 
از بن بست شده  موجب پیشرفت در مذاکرات و خروج 

است.
در  و چین  روسیه  نقش  درباره  ایرنا  با  در گفت وگو  وی 
مذاکرات هسته ای گفت: آنها نسبت به سایر اعضا نگاه 
واقع بینانه تری دارند. از منظر آنها، تنها جایگزین نابودی 

برجام، بازگشت تهران و واشنگتن به نقطه صفر و افزایش 
تنش ها میان طرفین است، به گونه ای که در این افزایش 
تنش، منافع آنها به ویژه در منطقه نیز متضرر می شود. 
برجام  رفتن  دست  از  پیامدهای  متوجه  نیز  اروپایی ها 
شده اند و همین مسئله، موجب فعال تر شدن آنها شده 

است.
مدیر برنامه مطالعات جهانی مرکز بررسی های راهبردی 
لازمه  شده  متوجه  اروپا  اینکه  بیان  با  جمهوری  ریاست 
هرگونه گفت وگو و همکاری برای حل مشکلات، احیای 
برجام است، اظهار داشت: روسیه، چین و اروپا هم نظر 
هستند که برجام ۲۰۱۵ باید احیا شود و از این طریق 
است که شرایط مثبتی برای پیگیری سایر مسائل وجود 
از  کدام  هر  که   ۲۰۱۵ سال  برخلاف  همچنین  دارد. 
اعضای برجام، منافع مختلفی را پیگیری می کردند، اکنون 

متفق القول هستند که برجام ۲۰۱۵ باید احیا شود.
برخورد احساسی با حادثه نطنز نشد

حسینی درباره چرایی متوقف نشدن مذاکرات پس از 
حادثه تروریستی در مجتمع هسته ای نطنز تصریح کرد: 
زمانی این اقدامات و نیت های پشت آن برای طرفین به 
ویژه ایران شناخته شده نبود. اکنون ترفندهای اسرائیل 
برای همگان روشن شده و همه می دانند این اقدامات برای 
آسیب زدن به دیپلماسی و جلوگیری از هرگونه تنش زدایی 

است.
وی با تاکید بر اینکه هوشیاری خوبی در سطوح مختلف 
وجود دارد، خاطرنشان کرد: پاسخ متناسب به این اقدام 
تعریف شد و این اتفاق نظر نیز وجود دارد که قطع مذاکرات 
و خروج از آن، در خدمت منافع اسرائیل است. به همین 

خاطر، برخورد احساسی با این موضوع انجام نشد.
واکنش های  درباره  الملل  بین  کارشناس مسائل  این   
داخلی در آمریکا به هرگونه توافق با ایران هم ابراز داشت: 
برجام در آمریکا به مسئله ای دو قطبی تبدیل شده است. 
اکثریت  و  هستند  آن  مخالف  کاملا  جمهوریخواهان 
دموکرات ها موافق آن. این دو قطبی بودن فضای سیاسی 
آمریکا می تواند اثرات مثبتی برای برجام در آینده نداشته 
برگزار  انتخابات کنگره  آنکه سال ۲۰۲۲،  به ویژه  باشد، 
می شود و احتمال تغییر ترکیب مجالس آمریکا وجود دارد 
یا آنکه در سال ۲۰۲۴، انتخابات ریاست جمهوری وجود 
دارد و پیروزی احتمالی جمهوریخواهان در هریک از این دو 

انتخابات، می تواند پیامدهایی را داشته باشد.
خروج از برجام با احیای آن کار آسانی نیست

است  آن  دارد،  وجود  که  موضوعی  حسینی،  گفته  به 
که اگر برجام احیا شود، ایران و آمریکا، به سایر مسائل 

رسیدگی کنند و بهانه ها را به حداقل برسانند، مجاب کردن 
جامعه آمریکا به نقض برجام و خروج احتمالی از آن دیگر 

مانند سابق کار آسانی نیست.
وی با بیان اینکه در ایران هم کم و بیش چنین نگاهی 
در بخشی از جناح سیاسی وجود دارد، عنوان کرد: آنها 
توافق  این  که  هرچند  ندارند  برجام  به  مثبتی  نگاه  نیز 
منافعی را برای کشور داشته باشد ولی قدرت آنها نسبت 
به جمهوریخواهان آمریکایی کمتر است چراکه سیاست 
خارجی در ایران توسط رهبری انقلاب تدوین می شود و 
قدرت دولت در ایران نسبت به دولت در آمریکا کمتر است.
این کارشناس ارشد مرکز بررسی های راهبردی ریاست 
جمهوری اضافه کرد: در آمریکا امکان خروج از هر توافقی 
توسط دولت بعدی وجود دارد و این فقط مربوط به برجام 
نیست ولی باید تلاش کنیم به سایر مسائل میان دو کشور 
رسیدگی و منافع مشترک تقویت شوند. از این طریق، ابراز و 

قدرت مخالفان ایران در آمریکا تضعیف می شود.
هیچ کشوری نسبت به احیای احتمالی برجام 

ناراحت نخواهد بود 
حسینی با بیان اینکه احیای برجام در آمریکا چالش 
ایجاد می کند ولی نباید آن را بی پایه فرض کرد، یادآور شد: 
باید تلاش شود مخالفان برجام که مورد حمایت اسرائیل و 
لابی های آن هستند، مورد انزوا قرار دهیم تا امکان ضربه 

زدن از سوی آنها به حداقل برسد.
بیان کرد:  برجام  احیای  تاثیرات منطقه ای  وی درباره 
احیای برجام به سود همه کشورهای منطقه است. وقتی 
در طول سه سال گذشته برجام کنار گذاشته شد، شاهد 
افزایش تنش در منطقه و نزدیک شدن میان کشورها به 
جنگ بودیم. چهار سال خاورمیانه بدون برجام ارمغان و 
دستاوردی جز جنگ، تنش و افزایش بحران برای منطقه 

نداشت.
اینکه  بیان  با  استراتژیک  مسائل  ارشد  کارشناس  این 
اگر کوته فکری ها کنار گذاشته شود، برجام می تواند پایه 
مشترک  و  قوت  نقاط  تقویت  و  منطقه ای  همکاری های 
میان کشورها باشد، گفت: به جز اسرئیل که همچنان 
برای نابودی برجام تلاش می کند و قطعا نیز در آینده از این 
تلاش دست نخواهد کشید، هیچ کشوری نسبت به احیای 
احتمالی برجام ناراحت نخواهد بود و حتی برخی از آنها 

نسبت به این مسئله ابراز خرسندی می کنند.
به گفته حسینی، برجام می تواند موجب افزایش امنیت 
و تجارت در منطقه، سرآغاز همکاری های دسته جمعی 
منطقه ای و حرکت به توسعه پایدار میان کشورهای منطقه 

شود.

دیاکو حسینی: 

ارمغانخاورمیانهبدونبرجامنزدیکشدنمنطقهبهجنگبود
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 اینپیکان۲۵میلیاردیراببینید!
2۶ درصد تلویزیون نمی بینند

نتایج نظرسنجی پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات به نام »اوقات فراغت در دوران کرونا« نشان می دهد 
۲۶.۲ درصد پاسخ دهندگان برنامه ¬های تلویزیونی را نمی ¬بینند.به گزارش تابناک از پژوهشگاه فرهنگ، هنر 
و ارتباطات،  به استناد این نظرسنجی، ۲9.۱ درصد پاسخگویان اعلام کرده اند در ایام کرونا نسبت به قبل، 
بیشتر فیلم سینمایی نگاه می کنند. ۲۱.۷ درصد پاسخگویان نیز به میزان قبل به تماشای فیلم های سینمایی 
پرداخته اند. ۳.۷ درصد پاسخگویان نیز گفته اند در ایام کرونا، کمتر فیلم سینمایی تماشا می کنند. ۴۵.۳ 
درصد پاسخگویان نیز بیان کرده اند که در ایام کرونا فیلم سینمایی تماشا نمی کنند.جوانان نسبت به سایر 
گروه¬ های سنی اعلام کرده اند تماشای فیلم در زمان شیوع کرونا بیشتر از قبل شده است. در سایر گروه¬ 
های جنسی، تحصیلی و شهری و روستایی تفاوت معناداری در این زمینه وجود ندارد. این نظرسنجی نشان 
می دهد در بین پاسخگویانی که اعلام کرده ¬اند برای گذراندن اوقات فراغت در ایام کرونایی فیلم سینمایی 
می¬ بینند؛ ۲۸ درصد از طریق دانلود از اینترنت )۱۴.9 درصد کل نمونه(، ۱۲.۳ درصد به وسیله سایت¬¬ 
هایی نظیر فیلیمو )۶.۵ درصد کل نمونه(، ۱۰.۴ درصد از ماهواره )۵.۶ درصد کل نمونه(، ۸.۸ درصد با خرید 
فیلم از فروشگاه )۴.۷ درصد کل نمونه( و ۱.9 درصد از طریق دانلود از کانال¬ های تلگرامی )۱ درصد کل 

نمونه(؛ فیلم ¬های سینمایی مدنظر خود را تهیه می¬کنند.

آزادسازی ۵۰ هزار متر زمین تغییر کاربری داده شده یک مسئول
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان فیروزکوه در استان تهران از آزادسازی ۵۰ هزار متر مربع از اراضی 
زراعی و باغات خبر داد و گفت: این اراضی توسط یکی از مسئولان در منطقه آب باریک روستای امین آباد 
تغییر کاربری یافته بود.به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه عباس رضایی، دادستان عمومی و 
انقلاب شهرستان فیروزکوه از آزادسازی ۵۰ هزار متر مربع از اراضی زراعی و باغات خبر داد و اظهار کرد: با 
اعلام اداره جهاد کشاورزی شهرستان فیروزکوه مبنی بر تغییر غیرمجاز کاربری اراضی زراعی و باغات توسط 
یکی از مسئولان در منطقه آب باریک روستای امین آباد و درخواست اعمال تبصره دو ماده ۱۰ قانون حفظ 

کاربری اراضی زراعی و باغات، دستورات قضایی لازم صادر شد.

دیدار حداد عادل با برخی علما و روحانیون قم
 رییس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب در سفری کوتاه به قم با برخی علما و روحانیون درباره آخرین وضعیت 
انتخابات دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش روز یکشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی شورای ائتلاف نیروهای 
انقلاب، »غلامعلی حدادعادل« رییس شورای ائتلاف روز شنبه در سفری کوتاه به قم با برخی علما و روحانیون 
درباره آخرین وضعیت انتخابات دیدار و گفت وگو کرد.حدادعادل پس از این دیدارها با تاکید بر نقش برجسته 
روحانیت در ادوار مختلف به  ویژه شرایط امروز کشور اظهار امیدواری کرد تا در زمان مناسب ائتلاف نیروهای 

انقلاب بهترین گزینه را جهت حضور در انتخابات معرفی کند.

تاج زاده داوطلب انتخابات ریاست جمهوری شد
معاون سیاسی و اجتماعی پیشین وزارت کشور و از فعالان اصلاح طلب در بیانیه ای برای انتخابات ۲۸ 
خرداد سیزدهمین دوره ریاست جمهوری اعلام داوطلبی کرد.سید مصطفی تاج زاده روز یکشنبه در بیانیه ای 
با اعلام داوطلبی برای انتخابات ریاست جمهوری،  نوشت: من، سید مصطفی تاجزاده، شهروندی از تبار 
مشروطه خواهان و اصلاح گران با استمداد از روح پاک شهیدان عدالت و آزادی برای تغییر و برای اصلاحات 

ساختاری، رویکردی و رفتاری وارد میدان انتخابات ریاست جمهوری می شوم.

دعوت 22۰ نماینده مجلس از رئیسی برای کاندیداتوری
بیش از ۲۲۰ نماینده مجلس شورای اسلامی در نامه ای، از آیت الله رئیسی برای نامزدی در انتخابات 
ریاست جمهوری دعوت به عمل آوردند.به گزارش خبرنگار مهر، بیش از ۲۲۰ نماینده مجلس شورای اسلامی 
طی نامه ای خطاب به آیت الله سید ابراهیم رئیسی، با تشریح وضعیت و شرایط اقتصادی، سیاسی، اجتماعی 
و فرهنگی کشور و تبیین شاخص های رئیس قوه مجریه مطلوب آینده، از وی برای حضور و نامزدی در 

انتخابات ریاست جمهوری ۲۸ خرداد دعوت به عمل آوردند.

تکذیب ثبت نام پسران ولایتی در انتخابات شوراها
ثبت نام پسران علی اکبر ولایتی در انتخابات شوراها تکذیب شد.یک منبع نزدیک به دکتر ولایتی به خبرنگار 
عصرایران گفت: هیچ یک از فرزندان آقای ولایتی در انتخابات شوراها ثبت نام نکرده و تصمیمی هم برای شرکت 

در انتخابات ندارند.پیش تر برخی رسانه ها از ثبت نام فرزندان ولایتی در انتخابات شوراها خبر داده بودند.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

دستگیریسرشبکهتوزیعقاچاقکالاهایگمرکی
فرمانده انتظامی استان از دستگیری سرشبکه توزیع قاچاق کالاهای گمرکی در این استان خبر داد و گفت: 
در تحقیقات پلیس مشخص شد ۵۰ تن از قاچاقچیان کالا در سطح کشور با خودروهای "قاچاق بر" برای نامبرده 
اقدام به جابجایی کالا می کنند.   سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: با اقدامات اطلاعاتی پلیس قم 
سرشبکه توزیع قاچاق کالاهای گمرکی در استان دستگیر و یک دستگاه خودرو پژو پارس مسروقه نیز در این رابطه 
از متهم کشف و توقیف شد. وی در تشریح جزئیات این خبر افزود: در راستای اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز، تیم عملیاتی پلیس شهرستان به همراه مأموران انتظامی پاسگاه دامشهر مخفیگاه سرشبکه قاچاق در یکی از 
محلات حاشیه شهر قم را شناسایی و دستگیری نامبرده در دستور کار پلیس قرار گرفت. فرمانده انتظامی استان 
قم گفت: در ادامه مأموران با انجام اقدامات پلیسی و اطمینان از حضور متهم در شهر قم، با هماهنگی مقام 
قضائی استان به مخفیگاه وی اعزام و نامبرده را دستگیر کردند، همچنین طی بازرسی از پژو پارس توقیف شده 
وی، ۶عدد دستگاه هیلتی و ۱۷عدد دستگاه دلر برقی قاچاق از داخل خودرو کشف شد. سردار میرفیضی افزود: 
سپس طی بررسی گوشی تلفن همراه و تحقیقات از نامبرده مشخص شد وی به عنوان رئیس باند قاچاق کالا 
۵۰ نفر را به عنوان زیر مجموعه خود در امر قاچاق بکارگیری و برای خرید و فروش کالاهای قاچاق نیز از حساب 
بانکی پدر، برادر، خواهر، همسر و خواهر همسر خود استفاده می کرده است. فرمانده انتظامی استان قم با بیان 
اینکه قاچاقچیان با خودروهای "قاچاق بر" نسبت به قاچاق کالا از شهرهای مرزی به داخل کشور اقدام می کنند 
و پلیس نسبت به شناسایی و برخورد با اینگونه افراد اهتمام ویژه ای دارد، گفت: در نهایت متهم  )سرشبکه توزیع 

محموله های قاچاق( جهت سیر مراحل قانونی به همراه پرونده تشکیل شده تحویل مرجع قضائی استان شد.

جانشین فرمانده انتظامي استان قم خبرداد:

پلمبیکپاتوقاستعمالوفروشموادمخدر
جانشین فرمانده انتظامي استان از پلمب یک پاتوق استعمال و فروش موادمخدر و دستگیری ۱۳ نفر معتاد 
در قم خبر داد.   سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی دریافت گزارشات و اخبار مردمی مبنی بر 
پاتوق خرید و فروش و استعمال موادمخدر در قم، موضوع در دستور کار ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان قرار گرفت. وی افزود: در ادامه ماموران با انجام تحقیقات میداني و بررسی صحت موضوع با هماهنگی 
مقام قضائی استان از منزل بازرسی و ۱۳ نفر معتاد در حال استعمال مواد مخدر را دستگیر کردند. جانشین 
فرمانده انتظامي استان قم بیان داشت: در بازرسی صورت گرفته، مقداری مواد افیونی شیشه و هروئین، ۴ 
قبضه سلاح سرد و همچنین آلات و ادوات مصرف مواد مخدر کشف و پاتوق این افراد نیز پلمب شد. سرهنگ 
اسماعیلی گفت: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 

قضائی استان شدند. 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

دستگیریسارقانقطعاتخودرو
فرمانده انتظامی شهرستان از دستگیری ۲ سارق حرفه ای قطعات خودرو و اعتراف متهمان به ۶ فقره 
سرقت در قم خبر داد.   سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: با تلاش مأموران انتظامی کلانتری ۲۲ 
پردیسان، ۲ نفر سارق قطعات خودرو شناسایی و دستگیر شدند. وی افزود: در پی وقوع چندین فقره سرقت 
لوازم و قطعات خودرو در منطقه پردیسان، موضوع در دستور کار مأموران انتظامی کلانتری ۲۲ قرار گرفته و 
یک نفر سارق حرفه ای به همراه همدستش دستگیر شدند. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: متهمان 
طی تحقیقات صورت گرفته به ۶ فقره سرقت قطعات خودرو اعتراف که در نهایت به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
 

رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم :

کشف۶۴هزارنخسیگارقاچاق
رئیس پلیس امنیت عمومی استان از کشف ۶۴ هزار و ۴۰۰ نخ سیگار قاچاق در قم خبر داد. 

 سرهنگ پیام کاویانی اظهارداشت: در پی اخبار واصله مبنی بر وجود محموله سیگار قاچاق در یک مغازه 
دخانیاتی، موضوع در دستور کار مأموران اداره نظارت بر اماکن پلیس امنیت عمومی استان قم قرار گرفت.

وی افزود: بر این اساس، پس از هماهنگی با مقام قضائی استان، مأموران به محل مورد نظر اعزام و در 
بازرسی از محل موصوف، ۶۴ هزار و ۴۰۰ نخ سیگار قاچاق کشف کردند.

رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم، تصریح کرد: در نهایت یک نفر در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده 
متشکله برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم مطرح کرد:

اعلامآمادگیبرایحمایتوهمکاری
باشرکتهایدانشبنیان

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم از اعلام آمادگی این سازمان 
برای حمایت از شرکت های دانش بنیان خبر داد و گفت: تعامل با شرکت های 

دانش بنیان بهره وری را ارتقا می دهد.
سید ابوالفضل میریک امامی در دیدار با رئیس پارک علم و فناوری استان قم، 
با قدردانی از فعالیت های صورت گرفته در پارک علم و فناوری استان، اظهار 
داشت: کار عمرانی خط مقدم پروژه های شهری است و هر اندازه این پیوند فنی 
در کنار دانش باشد و از ظرفیت شرکت های دانش بنیان استفاده شود، بیشترین 

بهره را شهروندان می برند.
وی با اشاره به فعالیت های سازمان توسعه و عمران شهرداری قم ابراز کرد: 
این سازمان با دارا بودن ۳۵۰ پرسنل یکی از سازمان های بزرگ استان به شمار 
می رود و با توجه به فعالیت های گسترده در سال ۱۴۰۰ شاهد افزایش اعتبارات 

این سازمان بودیم.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با بیان اینکه هدف اصلی 
این سازمان  اجرای پروژه های عمرانی در سطح شهر و حتی استان است، 
خاطرنشان کرد: ساخت تقاطع سه سطحه حضرت ولی عصر)عج( به عنوان 
یکی از فنی ترین پروژه های شهری با ارتفاع ۳۳ متر از نظر طراحی و اجرا توسط 
مجموعه سازمان توسعه و عمران و مهندسان بومی شهر اجرا شد و این نیز جای 

بسی افتخار دارد.
میریک امامی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به ارتباطات و تعامل 
سازمان توسعه و عمران شهرداری قم با دانشگاه های مختلف، تصریح کرد: 
متخصصان فعال در این سازمان از نظر علمی و اجرایی حرف برای گفتن دارند و 

از سطح آگاهی علمی بالایی نیز برخوردار هستند.
وی بهره گیری از ظرفیت های پارک علم و فناوری و شرکت های دانش بنیان 
استان قم را در اجرای طرح های شهری مؤثر دانست و یادآور شد: در این زمینه 
آماده همکاری و حمایت از نخبگان و صاحبان ایده در شرکت های مختلف 

دانش بنیان هستیم.
از  بهره گیری  به  اشاره  با  قم  و عمران شهرداری  توسعه  مدیرعامل سازمان 
فناوری های جدید IT در کنترل و نظارت پروژه ها و ماشین آلات این سازمان، 
اضافه کرد: در موضوع اتوماسیون اداری نیز از این ظرفیت های استفاده شده و 
امروز با کوتاه ترین زمان ممکن محل پایش آمار در بخش های مختلف امکان پذیر 

است. 
بتن،  ساخت  تکنولوژی های  آسفالت،  بخش  در  گفت:  امامی  میریک 
قالب بندی ها، آرماتوربندی ها و هر موضوعی که در عمران کیفیت را بالا ببرد 

آماده حمایت از شرکت های دانش بنیان هستیم.
از  بخواهد  که  باشد  دانش بنیانی  اگر شرکت  اظهار داشت: همچنین  وی 
آماده  بهره گیرد  آزمایشگاهی  به عنوان کار  و عمران  توسعه  ظرفیت سازمان 

همکاری هستیم.
رئیس پارک علم و فناوری استان قم تاکیدکرد:

ضرورت همکاری مدیریت شهری با شرکت های دانش بنیان 
رئیس پارک علم و فناوری استان قم نیز دراین دیدار گفت: همکاری مجموعه 
مدیریت شهری با شرکت های دانش بنیان در کنار توسعه شهرها سبب افزایش 

بهره وری می شود.
سید حسین اخوان علوی با تأکید بر لزوم و ضرورت همکاری مدیریت شهری 
با شرکت های دانش بنیان، اظهار داشت: شهرداری و سازمان های وابسته به 
آن ازجمله سازمان توسعه و عمران می تواند بخشی از نیازهایی که پارک علم و 
فناوری دارد را تحقق بخشیده و نسبت به تسهیل گری خدمات به شرکت های 

دانش بنیان اقدام کند.
رئیس پارک علم و فناوری استان قم خاطرنشان کرد: پارک علم و فناوری 
نیازمند ارتباط بیشتر با مسئولان شهری به ویژه شورای شهر در راستای برطرف 
کردن مسائل و مشکلات شرکت های دانش بنیان است تا بتوانند بیشتر از گذشته 

و با همکاری به ارائه خدمت بپردازند.
دانش بنیان  بزرگ  و شرکت های  بازارها  فن  یادآور شد: وجود  اخوان علوی 
می تواند بسترهای همکاری با شهرداری و سازمان های آن را بیش ازپیش توسعه 

دهد.
به گفته وی در حال حاضر ۱۰۵ شرکت دانش بنیان با بیش از یک هزار و ۸۵۰ 
نیروی شاغل در حوزه فناوری های سخت و فناوری های نرم و هویت ساز در پارک 

علم و فناوری قم مشغول فعالیت هستند

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبرداد:

کاهشزمانسفرباراهاندازی
رینگطلاییاطرافحرممطهر

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: با توجه به آرام سازی و تبدیل 
برخی از خیابان های اطراف حرم مطهر به پیاده راه، رینگ طلایی به منظور 

کاهش زمان سفر، کاهش ترافیک و خدمت رسانی بهتر راه اندازی شده است.
حرم  اطراف  اتوبوسرانی  طلایی  رینگ  راه اندازی  به  اشاره  با  نیک  علی 
مطهر، اظهار داشت: با توجه به آرام سازی و تبدیل برخی از خیابان های 
اطراف حرم مطهر به پیاده راه و تجمع اتوبوس ها در هسته مرکزی، رینگ 
طلایی به منظور کاهش زمان سفر، کاهش ترافیک و خدمت رسانی بهتر 

راه اندازی شده است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینکه راه اندازی این رینگ 
طلایی سبب خدمت رسانی بهتر به افراد سالخورده و کم توان می شود، تصریح 
کرد: اتوبوس ها در این رینگ، مسافران اطراف حرم را جابجا و به پایانه های 

اتوبوسرانی منتقل می کنند.
 نیک با اشاره به مانند ساعت گرد بودن حرکت اتوبوس های رینگ اطراف حرم 
مطهر، ابراز کرد: این اتوبوس ها شهروندان را با سرفاصله کم جابجا و به سمت 

خطوط تغییریافته منتقل می کنند.
این  راه اندازی  به واسطه  بر ساماندهی وضعیت هسته مرکزی  تأکید  با  وی 
خطوط، یادآور شد: این تغییرات از چند روز قبل آغاز شده و وضعیت خوبی را در 

حوزه حمل ونقل در هسته مرکزی شهر پیش بینی می کنیم.

مدیر منطقه سه شهرداری قم خبرداد:

افزایش۶هزارمترمربعوسعتبه
بوستانپاکبان

مدیر منطقه سه شهرداری قم از افزایش شش هزار مترمربع وسعت به بوستان 
پاکبان در این منطقه از شهرداری خبر داد.

در  قم  شهرداری  سه  منطقه  اقدامات  به  اشاره  با  وزیری  روحانی  مهرداد 
توسعه فضای سبز، اظهار داشت: در سال های گذشته برنامه ریزی خوبی برای 
توسعه بوستان ها در منطقه سه شهرداری صورت گرفته و خوشبختانه تعداد 

بوستان های سطح منطقه در سال 99 به ۶۰ بوستان افزایش یافت.
مناطق  از  یکی  سه  منطقه  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  سه  منطقه  مدیر 
شاخص شهری به لحاظ تعداد بوستان ها در مناطق شهری قم است، ابراز 
کرد: بیش ترین فعالیت های فضای سبز به این منطقه اختصاص داده شده و 
در حال حاضر نیز شاهد افزایش روزافزون وسعت و سرانه فضای سبز در این 

منطقه هستیم.
روحانی وزیری همچنین از افزایش وسعت بوستان پاکبان خبر داد و گفت: در 
سال های اخیر شش هزار مترمربع به مساحت این بوستان افزوده شده و در آن نیز 
اقدامانی ازجمله خاکبرداری و نخاله، خاکریزی، ماسه و کوددهی، چمن کاری، 

کاشت انواع گل ها ازجمله نسترن، رز، نارون و گل بنفشه انجام شده است.
وی با تأکید بر اینکه تعداد نهال های کاشته شده نارون در بوستان پاکبان قم 
نیز ۱۱۰ اصله بوده است، افزود: درخواست ما از شهروندان این است همانند 
همیشه شهرداری را در حفظ فضای سبز یاری دهند تا شاهد زیبایی شهر و 

ماندگاری بیش ازپیش فضای سبز باشیم.

مهم  پروژه  دو  از  برداری  بهره  از  قم  استاندار 
امسال  تیر  پایان  تا  استان  تحقیقاتی-اقتصادی 

خبر داد.
بهرام سرمست دیروز در حاشیه بازدید از شهرک 
نمایشگاهی قم و ساختمان مرکز تحقیقات اداره 
کل آب و هواشناسی استان اظهارداشت: در تلاش 
هستیم با تامین به موقع اعتبارات باقی مانده و 

رفع موانع پیش روی پیمانکاران، تا حداکثر تیر ماه 
امسال شاهد تکمیل و افتتاح این ۲ پروژه باشیم.

استاندار قم دربخش دیگری از سخنان خود  با 
بیان اینکه نمایشگاه بین المللی قم ویترین تولید 
و صنعت قم خواهد بود، گفت: امیدواریم مسیر 
دسترسی این نمایشگاه با تامین به موقع اعتبارات 

تا ۲ ماه آینده به بهره برداری برسد. 
با  این نمایشگاه  اینکه  به  با اشاره  استاندار قم 
قرار گرفتن در موقعیت مکانی مناسب در مسیر 
آزاد راه قم تهران و اهمیت ویژه برای استان قم، 
در  مؤثری  نقش  نمایشگاهی  شهرک  این  افزود: 
رونق  موجب  که  دارد  استان  محصولات  معرفی 
تولید می شود و قطعاً تولیدکنندگان بازار مناسبی 
برای عرضه محصولات خود از این طریق به نمایش 

می گذارند.
شهرک نمایشگاهی قم با ۱۲ هزار متر زیربنا، در 
ایجاد  به سمت تهران  راه قم  آزاده  ابتدای مسیر 
شده و تاکنون حدود ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته است.برای ساخت این شهرک تاکنون ۸۰ 
میلیارد تومان از محل اعتبارات بخش خصوصی 

هزینه شده و برای تکمیل آن حدود ۲۰ میلیارد 
تومان دیگر نیاز است.پیش بینی می شود بخشی 
از این پروژه تا سه ماه آینده تکمیل و آماده افتتاح 
این  دسترسی  مسیر  از  همچنین  شود.استاندار 
مدیرکل  کلهر  گفته  به  کرد.  بازدید  نیز  شهرک 
راهداری و حمل و نقل جاده ای قم راه دسترسی 
به شهرک نمایشگاهی قم در 9 کیلومتر و در مرحله 
اجرا می شود که در مرحله اول ۲ کیلومتر آن تا دو 

ماه آینده زیربار ترافیک می رود.
و  مدیریت  توسعه  اداره  رئیس  دانیال  خانم 
منابع اداره کل هواشناسی قم هم در حاشیه این 
پروژه  به پیشرفت 9۲ درصدی  با اشاره  بازدید ها 
مرکز تحقیقات آب و هواشناسی قم گفت: تاکنون 
برای اجرای این طرح ۱۱ میلیارد تومان از محل 
اعتبارات استان هزینه شده و برای تکمیل و تجهیز 
آن ۱۲ میلیارد تومان دیگر نیاز است.گفتنی است: 
عملیات ساخت مرکز تحقیقات آب و هواشناسی 
قم با ۲ هزار و ۶۵۱ مترمربع زیربنا و در ۳ طبقه از 
سال 9۴ آغاز شده است و پیش بینی می شود تا تیر 

امسال به بهره برداری برسد.

استاندار قم خبرداد:

بهره برداری از دو طرح مهم عمرانی تا سه ماه آینده

رئیس مرکز بهداشت استان قم با بیان اینکه هنوز هم برخی از اصناف 
محدودیت ها را رعایت نمی کنند، گفت: در حال حاضر رضایت مطلوبی از 

رعایت شیوه نامه ها در استان ندارم.
سیامک محبی با بیان اینکه روز های پر تراکمی در مراکز درمانی برای 
همکاران من در ماه های اخیر رقم خورده و همچنان نیز در جریان است 
با موج چهارم کرونا شده و  امسال همزمان  اظهارداشت: هفته سلامت 
همکاران مراکز بهداشت به علاوه امور روزانه خود در حال تزریق واکسن 
به گروه های هدف نیز هستند. رئیس مرکز بهداشت استان قم با اشاره به 
اینکه در روز های اخیر بیش از ۱۰۰ بیمار بدحال و ۵۵۰ نفر بستری در مراکز 
درمانی استان و مراجعه ۴۵۰۰ نفر به مراکز 9 گانه داشتیم، افزود: در مقایسه 
با ماه بهمن  سال گذشته که تعداد افراد بستری ۵۰۰ نفر بودند تعداد افراد 
افزایش چشمگیری داشته و تعداد تست های مثبت نیز رو به افزایش است و 

اصلا قابل قیاس با گذشته نیست.
روزانه حدود ۳۰۰ بیمار جدید را شناسایی می شود 

وی با تأکید بر اینکه روزانه حدود ۳۰۰ بیمار جدید را شناسایی می کنیم که 
برخی از آن ها همراه با علامت و برخی از آن ها بدون علامت هستند، افزود : 
برخی از مبتلایان توصیه به قرنطینه خانگی می شوند تا مراحل درمان خود را 
در منزل پشت سر بگذارند و رهگیری می شوند و برخی در بیمارستان بستری 
موقت می شوند و برخی در مراکز درمانی بستری و تحت نظر قرار می گیرند.

محبی با بیان اینکه با آغاز طرح شهید سلیمانی جهش خیلی خوبی در 
انجام تست های سریع داشتیم، گفت: آخرین سهمیه ما ۵۵ هزار دوز واکسن 
بوده که در حال حاضر مشکل خاصی نیز در دریافت واکسن وجود ندارد و 
مرحله  به  مرحله آن ها را دریافت می کنیم تا بر اساس نیاز از آن ها استفاده 

کنیم و امیدواریم با افزایش تست ها شاهد کاهش تعداد مبتلایان در استان 
قم باشیم.

روزانه بین ۱۵۰۰ تا ۲۰۰۰ تست از افراد گرفته می شود 
رئیس مرکز بهداشت استان قم با اشاره به اینکه قبل از آغاز طرح شهید 
سلیمانی در استان روزانه بین ۲۰۰ تا ۳۰۰ تست از همشهریان می گرفتیم؛ 
ولی در حال حاضر روزانه بین ۱۵۰۰ تا ۲۰۰۰ تست از افراد گرفته می شود، 
افزود: افراد با هرگونه علائم مشکوک به کرونا با مراجعه به مراکز منتخب اعلام 
شده و انجام تست از سلامت خود اطمینان حاصل کنند تا شاهد کاهش 

تعداد مبتلایان به کووید ۱9 در استان باشیم.
وی با تاکید بر اینکه افرادی که در قرنطینه خانگی هستند باید نکات 
بهداشتی را رعایت کنند و از حضور در محل کار، تماس با افراد و هرگونه 
فعالیتی که با دیگران ارتباط دارد، اجتناب کنند گفت :  روند انتقال و سرایت 
بیماری جهش یافته کووید ۱9 بسیار سریع است و در حال حاضر با ابتلا یک 

نفر در خانواده ، بیشتر افراد خانواده درگیر این بیماری می شوند.
رعایت  را  محدودیت ها  اصناف  برخی  هم  هنوز  اینکه  بیان  با  محبی 
اعمال  بر  جریمه  و  تذکر  بازرسی،  تیم های  طریق  از  گفت:  نمی کنند، 
با رعایت  امیدواریم اصناف و هنجارشکنان  و  محدودیت ها نظارت داریم 

مسائل بهداشتی در کاهش آمار کرونا موثر باشند.
وی با بیان اینکه تا زمانی که واکسیناسیون عمومی نداشته باشیم استفاده 
از ماسک و رعایت شیوه نامه های بهداشتی ساده ترین؛ ارزان ترین و موثرترین 
شیوه برای مبتلا نشدن به کرونا است، افزود: در حال حاضر رضایت مطلوبی 
از رعایت شیوه نامه ها در استان ندارم و هنوز هم برخی از افراد متناسب با 

مقررات محدودیت ها را رعایت نمی کنند که این جای تاسف دارد.

رئیس مرکز بهداشت استان قم :

رعایتشیوهنامههایبهداشتیدرقمرضایتبخشنیست
بی توجهی برخی اصناف  به محدودیت های کرونایی

امسال  گفت:  قم  استان  هواشناسی  مدیرکل 
خشک ترین و بی سابقه ترین فروردین ماه ۳۰ سال 
اخیر را در قم تجربه کردیم که ضرورت مدیریت و 

صرفه جویی بیشتر منابع آب را نشان می دهد.
به  پاسخ  در  درگفت وگویی  بنی  حیدری  مهران 
این سؤال که میزان بارندگی در فروردین ماه امسال 
نسبت به مشابه سال گذشته چه میزان است؟ اظهار 
داشت: از ابتدای سال زراعی)۱( جاری که از ابتدای 
فروردین ماه  پایان  تا  می شود  حساب   ۱۳99 مهر 
قم  استان  سطح  در  بارندگی  میلی متر   ۱۰۶.۵
بارندگی  کاهش  درصد  رقم ۲۲  این  که  داشته ایم 
نسبت به سال بلند مدت آماری)۲( را نشان می دهد.
وی افزود: از ابتدای مهرماه تا پایان فروردین ماه 
سال گذشته ۲۴۰ میلی متر بارندگی در قم داشتیم 
که امسال به ۱۰۶ میلی متر رسیده؛ به این معنا که 
نسبت به سال زراعی گذشته ۱۳۴ میلی متر )۵۶ 

درصد( کاهش بارش را داشته ایم.
بیشترین  قم گفت:  استان  مدیرکل هواشناسی 
و  آذرماه  در  جاری  زراعی  سال  در  بارندگی  میزان 
اسفندماه سال 99 در قم بوده و تاکنون بهار بسیار 

خشکی را سپری کردیم.
کاهش نزدیک به ۱۰۰ درصدی بارش ها در 

فروردین ماه
وی با اعلام این خبر که استان قم سال گذشته ۲9 

میلی متر و امسال کمتر از یک میلی متر بارش را در 
فروردین ماه به خود دیده است، افزود: متأسفانه در 
کنار این کاهش نزدیک به ۱۰۰ درصدی بارش ها در 
فروردین ماه، دو و نیم درجه سانتی گراد افزایش دما را 
هم در سطح استان شاهد بودیم که زنگ خطر بسیار 
بلندی است و باعث افزایش نیاز آبی استان می شود.
خشکسالی ۸۰ درصدی گریبان قم را گرفته 

است
و  آب  منابع  مدیریت  کرد:  تأکید  حیدری 
زیرا  است  حیاتی  شرایط  این  در  آن  صرفه جویی 
خشکسالی بیش از ۸۰ درصد استان را در برگرفته و 
مجموعه مسئولان و مردم باید کمک کنند تا وضعیت 
بهتری را داشته باشیم. وی تصریح کرد:  این کاهش 
از  آن ها  آب  منبع  که  را  مراتع  بارش ها  چشم گیر 
بارش های طبیعی تأمین می شود خشک می کند و 
سبب افزایش گرد و غبار در سطح استان می شود و 
از سوی دیگر بر رشد گیاهان و محصولات دیمی و 

کشاورزی اثر منفی دارد.
کمترین بارندگی در خلجستان

این  به  پاسخ  در  قم  استان  هواشناسی  مدیرکل 
سؤال که بیشترین میزان کاهش بارش فروردین ماه 
نسبت به سال گذشته به ترتیب به کدام بخش ها 
اختصاص دارد؟ گفت: خلجستان ۵۰ میلی متر و 
سپس کهک ۳۸ میلی متر،  سلفچگان ۳۳ میلی متر 

و جعفرآباد ۲۲ میلی متر کاهش بارش را داشته اند.
در  فروردین ماه  بارش های  میزان  مورد  در  وی 
شهر قم و بخش های آن بیان کرد: شهر قم 9 دهم 
میلی متر، جعفرآباد یک دهم میلی متر، خلجستان 
و  دو دهم  و  میلی متر، سلفچگان یک  هفت دهم 

کهک شش دهم میلی متر بارش داشته است.
بیشترین بارندگی در کهندان

بین  در  بارندگی  میزان  بیشترین  به  حیدری 
سال  ابتدای  از  استان  هواشناسی  ایستگاه های 
زراعی جاری )ابتدای مهرماه( تا پایان فروردین ماه 
کهندان  روستای  گفت:  و  کرد  اشاره   ،۱۴۰۰
بخش خلجستان بیشترین میزان بارش را به میزان 
۲۰۷ میلی متر داشته است. وی با بیان اینکه قم 
از  و  داشته  هم  را  آب  کمبود  سخت تر  سال های 
برخی استان های کشور شرایط بهتری دارد، افزود: 
و  استان سیستان  بارش  میانگین  مثال  عنوان  به 
بلوچستان تاکنون شش میلی متر و هرمزگان ۱۲ 
در  شهر  این  مردمان  که  است  بارندگی  میلی متر 
مدت مشابه سال گذشته ۱۴۰ میلی متر بارندگی را 
شاهد بودند. مدیرکل هواشناسی استان قم در مورد 
احتمال بارش در روزهای اخیر در قم هم گفت: از 
شنبه تا اواسط هفته آینده بعد از ظهرها رشد ابر 
اما میزان آن زیاد  پراکنده هست  بارش  و احتمال 

نیست.

مدیرکل هواشناسی استان قم اعلام کرد:

قمدرحصارخشکسالی

این روزها بازار سیاه خودروهای کلاسیک حسابی داغ شده است، تا جایی که برخی گزارش ها از قیمت گذاری ۲۰ 
میلیارد تومانی برای یک پیکان کلاسیک خبر داده اند. 


